
اسحاق جهانگیری: 

امیدوارم جمهوریت نظام فدای 
مصالح آنی سیاسی نشود

بیانیه ای  در  جهانگیری  اسحاق 
صلاحیت  احراز  عدم  مسئولیت 
نگهبان  شورای  متوجه  را  خود 
این  مسئولیت  گفت:  و  دانست 
تصمیم و آثار سیاسی و اجتماعی 
است،  شورا  متوجه  آن  بر  مترتب 
در  مسئولیت  بزرگ  بار  اما 
برابر  در  تعهد  و  خداوند  پیشگاه 
من  دوش  از  عزیز  هموطنان  شما 

روزنامه

سخنگوی قوه قضائیه خبرداد:

انحلال  ومصادره تمام اموال 
شرکت انبوه سازان آبتین قم
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روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم اعلام کرد: 

تشکیل پرونده قضایی و احضار نیروی خاطی بازیافت منازل

  

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم توسعه دولت الکترونیک را از اولویت های 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات دانست و ضمن تاکید بر اتصال به مرکز ملی تبادل 
اطلاعات، مراحل لازم برای استفاده از وب سرویس های درگاه خدمات هوشمند را 
تشریح کرد.  جواد غلام پور در حاشیه نشست با رئیس سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شهرداری قم اظهار داشت: با عنایت به اجرای بند ث ماده ۶۷ و بند 
الف ماده ۶۸ قانون برنامه ششم توسعه در خصوص تکلیف دستگاه های اجرایی 
به الکترونیکی کردن کلیه فرآیندها و تبادل الکترونیکی اطلاعات و پاسخگویی به 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با ارسال نامه ای به استاندار قم در راستای قطع 
 RDT و PCR زنجیره انتقال کرونا خواست تا از این تاریخ تمامی افرادی که تست های
آن ها مثبت می شود به صورت 14 روز قرنطینه کامل شوند. در متن نامه ارسالی از 
سوی محمدرضا قدیر رئیس دانشگاه به بهرام سرمست استاندار قم  آمده است: با 
عنایت به اینکه از سال گذشته انجام تست های ریپد RDT برای تشخیص بیماری 
کووید در برنامه کاری مراکز منتخب کرونا و تیم های رهگیری قرار گرفته، خواهشمند 
 PCR همانند موارد RDT است دستور فرمایید در خصوص ارسال موارد مثبت

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم :

الزام ادارات برای اتصال به شبکه ملی اطلاعات
درخواست رئیس دانشگاه علوم پزشکی از استاندار قم؛

قرنطینه مبتلایان به کرونا جدی گرفته شود 
این  خدمات  تمام  گفت:  قم  استان  سلامت  بیمه  مدیرکل   
سازمان تا پایان آبان ماه امسال به صورت تمام الکترونیکی ارائه 
می شود و مجاز به دریافت سندهای غیرالکترونیکی نیستیم. 

محمدرضا فخاریان قمی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران، 
ارائه دفترچه  به  نیازی  بیمه شده ها دیگر  اقدام  این  با  افزود: 
بیمارستان ها  و  درمانی  تشخیصی  موسسه های  به  درمانی 
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مدیرکل بیمه سلامت استان قم :

تمام خدمات بیمه سلامت تا پایان 
آبان الکترونیکی می شود

44

سخنگوی قوه قضائیه ازانحلال شرکت انبوه سازان آبتین 
قم خبرداد. غلامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضائیه در 
چهل و چهارمین نشست خبری خود با نمایندگان رسانه های 
جمعی، آخرین جزئیات دستگاه قضا را تشریح کرد و به سوالات 

خبرنگاران در این حوزه پاسخ داد.  اسماعیلی با اشاره به بحث 
اقتصادی  اخلال  پرونده های  به  رسیدگی  و  فساد  با  مبارزه 
خاطرنشان کرد: امر رسیدگی به پرونده های اخلال اقتصادی 
از  یکی  در  است،  قضائیه  قوه  اولویت های  جزو  همچنان 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

یکمرکزتفریحیسرگرمیبهزودیافتتاحمیشود

سندآمایشقموچالشهای
دوشهرستانجدید

در  قم  سرزمینی  آمایش  سند  تصویب  خبر  بازتاب 
شورای عالی آمایش کشور طی هفته گذشته، با اضافه 

شدن دو شهرستان کهک و جعفرآباد و نقش و جایگاه این دو شهرستان در این سند 
همراه بود. با توجه به اینکه استان قم در حوضه  آبریز دریاچه نمك واقع شده است و 
این حوضه با مساحت 93071 کیلومتر مربع، حدود 25 درصد از جمعیت کل کشور 
را در خود جای داده است و همچنین طبق آخرین سرشماري عمومي نفوس و مسکن 
کشور در سال 1395، 33درصد از شهرنشینان و 11درصد از روستانشینان کشور را 
در خود جاي داده است، هرگونه تغییر در ساختار حاکمیتی این منطقه باید با بررسی 
مقیاس کل حوضه آبریز صورت گیرد، کما اینکه عدم توجه به همین موضوع سبب شد 
که استان قم در موارد مهمی از جمله تامین منابع آبی وابسته به استانهای دیگر باشد 
و مهمترین سد های تامین آب شرب استان در خارج از آن قرار گیرند و در مورد اضافه 
شدن شهرستان های جدید نیز باچالش های زیادی مواجه گردد. گرچه مهمترین 
دلیل اضافه شدن این دو شهرستان به تنها استان تک شهرستان کشور، افزایش بودجه 
و اعتبارات استانی تخصیص یافته به استان قم ذکر شده است اما نباید از چالش ها و 
عواقب اضافه شدن این دو شهرستان به استان قم نیز غافل شد. استان قم رتبه پنجم 
کشوری تراکم جمعیت درهرهکتار را دارد که به ازای هر کیلومتر 112 نفر زندگی می 
کنند در حالی که میانگین کشوری ۴9 نفر است. مهمترین چالش های فراروی توسعه 
شهرستان های این استان خشک با این تراکم جمعیتی بالا، تامین آب شرب پایدار، 
سوداگری دلالها و افزایش قیمت زمین ، مهاجرت جمعیت بومی و جایگزین شدن 
جمعیت مهاجر خوش نشین بخصوص در دهستانهای ییلاقی این دو شهرستان است 
که سبب بهره برداری مفرط و غیر اصولي از اندوخته هاي منابع طبیعی این مناطق 
خواهد شد، رخدادي که عوارض آن در زیست اقلیم هاي خشك و نیمه خشك استان 
قم با منابع آبی محدود، به مراتب گسترده تر و جبران ناپذیرتر از هر استان دیگری می 
باشد. علیرغم اینکه تامین آب شرب این مناطق از طریق انتقال آب بین حوضه ای تا 
حدودی صورت گرفته است اما این نحوه تامین آب شرب مورد نیاز بر اساس هیچ یک 
از قواعد و قوانین علوم آمایش سرزمینی پایدار نیست و برنامه ریزی ها باید به نحوی 
صورت گیرد تا پایداری منطقه را برای نسل های بعد با مخاطره جدی مواجه نکند. یکی 
از بزرگترین آسیب های جایگزین شدن جمعیت غیر بومی و خوش نشین در مناطق 
ییلاقی شهرستان های جدید به لطف تامین آب شرب مورد نیاز از سرشاخه های رود 
دز و ورود امکانات و متعاقب آن افزایش وسوسه انگیز قیمت زمین و ترغیب بومیان به 
فروش اراضی، عدم تعلق خاطر این افراد به منطقه و متعاقب آن فشاردربرداشت منابع 
طبیعی و آبی و نوع رابطه ی طلبکارانه و یک سویه آنها با زیست بوم است، رابطه ای که 
بدون لحاظ خواهش های بوم شناختی منطقه، صرفاً بر اساس رفع نیازهای اجتماعی 
و مصلحت های رفاهی و اقتصادی کوتاه مدت این افراد صورت می گیرد به نحوی که 
مشاهده می شود بیشترین چاههای غیرمجازمنطقه و ساخت استخرهای ذخیره آب 
اعم از مجاز و غیر مجار توسط افراد غیر بومی در بخش های با بیشترین مالک غیر بومی 
صورت گرفته است. افزایش جمعیت بدین نحو آثار زیانباری بر محیط طبیعي خواهد 
گذاشت لذا استفاده از افراد آگاه، دلسوز، خلاق، مطلع و متخصص و ترجیحا بومی 
جهت استقرار مدیریت سرزمینی پایدار در منطقه از مهمترین الویت های الحاق این 
دو شهرستان می باشد. یقینا یکی دیگر از چالشهای مهم فراروی توسعه این مناطق 
توسعه صحیح کسب و کار و افزایش نرخ اشتغال بومیان این مناطق می باشد، مشاغل 
بومی مانند توسعه اصولی کشاورزی همراه با اصلاح الگوی کشت، تولید پوشاک و 
صنایع دستی و همچنین تمرکز بر قابلیت های سرزمینی این مناطق از جمله توسعه 
گردشگری پایدار با محوریت مدیریت و مالکیت بومیان این منطقه می تواند ضمن 
جلوگیری از مهاجرت، از تخریب منطقه نیز تا حدود زیادی جلوگیری کند. در کشوری 
که به دلیل توسعه یافتگي غیر موزون و ناهماهنگ مناطق مختلف، نبود و عدم پایبندی 
به مطالعات آمایش سرزمینی، موجب برداشت 5/۴ میلیون متر مکعبي بوته هاي 
مرتعي و متعاقب آن نابودي 28 درصد کل مراتع کشور و همچنین گسترش سالانه 
بیش از یك میلیون هکتاري عرصه هاي بیاباني، تخریب 30درصد خاك ها و 33 درصد 
جنگل هاي کشور ، مرگ هفت هزار نفر در سال بر اثر آلودگي هوا، رسیدن 25 درصد 
از آبخوان هاي کشور به شرایط بحراني و ... طي 30 سال گذشته شده است، باید به 
هرگونه تغییر در نحوه مدیریتی حساس بود حتی اگر در حد اضافه شدن دو شهرستان 

به استان کوچک اما با تراکم جمعیت بالایی مانند قم باشد.

عباس جعفری*
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آیت الله آملی لاریجانی:

هیچگاه تصمیمات شورا را تا این حد 
غیرقابل دفاع نیافته ام

علی لاریجانی: 

وظیفه ام را در پیشگاه الهی و ملّت 
عزیز انجام داده ام

رییس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با انتقاد شدید از اقدام شورای 
نگهبان در رد صلاحیت داوطلبان 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: 
تا  را  شورا  تصمیمات  گاه  هیچ 
نیافته ام  دفاع  قابل  غیر  حد  این 
چه  و  صلاحیت ها  تأیید  در  چه 
در عدم احراز صلاحیت ها.  آیت 
الله صادق آملی لاریجانی روز سه 

جمهوری  ریاست  انتخابات  داوطلب 
شما  حمایت  با  نوشت:  بیانیه ای،  در 
برای  جامعه،  نخبگان  بخصوص  عزیزان 
عزمی  ملّت،  روی  پیش  مشکلات  رفع 
راسخ داشتم؛ اما حال آنکه روند انتخابات 
اینگونه رقم زده شد، بنده وظیفه خویش 
انجام  عزیز  ملّت  و  الهی  پیشگاه  در  را 
هستم.   الهی  رضای  به  راضی  و  داده ام 
احرازصلاحیت  داوطلب  لاریجانی  علی 
انتخابات  دوره  سیزدهمین  2نشده 

نماینده ولی فقیه در استان قم: 

حضور مردم در انتخابات راه های
 بسته را برای کشور باز می کند
رهبری بر لزوم حضور گسترده مردم در انتخابات تاکید دارند

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم :

منطقهنمونهگردشگریدشتبهشت
احیامیشود

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با اشاره به این که هنوز نتوانسته ایم از 
ظرفیت های بخش خلجستان بهره ببریم گفت: امیدواریم با تکمیل زیرساخت های لازم 
در آینده شاهد توسعه بیشتر این بخش باشیم.  محسن بهشتی پس از بازدید استاندار 
و هیئت همراه از بخش خلجستان در گفت و گو با خبرنگاران اظهار کرد: در این سفر 
چند پروژه به بهره برداری رسید، چند پروژه کلنگ زنی شد و البته بازدید از چند پروژه 
نیمه تمام که در حال اجرا است و إن شاء الله به زودی شاهد بهره برداری از آن خواهیم 
بود در دستور کار بود. وی اضافه کرد: کلنگ زنی احداث مخزن 500 مترمکعبی برای 
شهر دستجرد به عنوان مخزن آب شماره دو این شهر انجام شد تا این شهر بر اساس 
افزایش جمعیت خود دارای منبع آب مناسبی باشد، ضمن آن که یکی از بازدیدهای 
امروز هم مربوط به دهکده گلخانه ای کوثر بود که در آن 8 گلخانه افتتاح شد تا امکان 
استفاده از فارغ التحصیلان بخش کشاورزی در آن ها ایجاد شود. معاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری قم، کلنگ زنی مجموعه گردشگری میدانک را از دیگر برنامه های 
امروز سفر استاندار و هیئت همراه به بخش خلجستان عنوان کرد و یادآور شد: امروز 
بازدیدی هم از  منطقه نمونه گردشگری دشت بهشت انجام شد، بویژه آن که این پروژه 
نزدیک به مرحله افتتاح است. بهشتی با تصریح بر این که هنوز نتوانسته ایم از ظرفیت 
های  کشاورزی و گردشگری خلجستان بهره ببریم ابزار امیدواری کرد با تکمیل و افتتاح 
این زیرساخت ها در آینده شاهد توسعه بخش خلجستان باشیم. وی ادامه داد: برنامه 
ریزی برای دسترسی منطقه نمونه گردشگری به گاز با طراحی مسیر انجام شده و منابع 
استانی تخصیص یافته به آن 8 میلیارد تومان خواهد بود، ضمن آن که ایمنی این مسیر 
نیز در چند فاز در نظر گرفته شده که در فاز اول 3 میلیارد تومان برای ایمنی راه و یک 

میلیارد تومان هم برای بحث روشنایی هزینه خواهد شد.
 

 استاندارقم خواستارشد:

دوبرابرشدناعتباراتوامقرضالحسنه
صندوقامدادولایت

استاندارقم با اعلام آمادگی در حمایت بیشتر از مددجویان کمیته امداد برای خانه دار 
شدن آنها، خواستار دوبرابر شدن اعتبارات وام قرض الحسنه صندوق امداد ولایت در 
استان شد. معاون اداری و مالی، مدیر تأمین مسکن و امور مهندسی ساختمان کمیته 
امداد و مدیرکل کمیته امداد استان قم با استاندار قم دیدار و درباره راهکارهای حل 
مشکلات نیازمندان گفت و گو کردند. دکتر بهرام سرمست استاندار قم با اشاره به اینکه 
همیشه آماده همکاری با کمیته امداد و طرحهای این نهاد بوده ایم گفت: با توجه به 
اینکه اقشار آسیب پذیر این استان در ایام کرونا چه از نظر مدت زمان و چه از لحاظ شدت 
آسیب پذیری آسیب بیشتری دیده اند، پیشنهاد می شود قم را ویژه ببینید و اعتبار وام 
قرض الحسنه در استان قم را دو برابر کنید. استاندار قم با بیان اینکه برای حمایت از 
مددجویان کمیته امداد هر کاری لازم باشد انجام می دهیم در زمینه مسکن مددجویان 
کمیته امداد نیز قول همکاری داد و گفت: اگر این نهاد در سطح ملی با وزارت راه و 
شهرسازی است تفاهم نامه امضا کند ما در استان قم می توانیم می توانیم هر مقدار از 

ظرفیت زمین موجود را برای جامعه هدف امداد اختصاص بدهیم.

 سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

یکمرکزتفریحیسرگرمیبهزودی
افتتاحمیشود

یک  گفت:  قم  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  اداره کل  سرپرست 
مرکز تفریحی در این استان به زودی افتتاح می شود. علیرضا ارجمندی در بازدید از 
مرکز تفریحی سرگرمی گروه صنعتی بیات قم اظهار کرد: این مرکز با سرمایه گذاری 
حدود  300 میلیارد ریال آماده بهره برداری است. سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی قم افزود: این مرکز تفریحی سرگرمی در زمینی حدود 5هزار 

متر مربع احداث شده است که برای حدود 38 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند.

2

مناقصه عمومی )نوبت اول(

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم
تعداد با  منطقه  کارکنان  ذهاب  و  ایاب  سرویس  دارد  نظر  در    
 ۷ دستگاه سواری پژو یا سمند مدل 1395 به بالا را از طریق 
اسناد  اخذ  جهت  توانند  می  متقاضیان  نماید  واگذار  مناقصه 
مناقصه از تاریخ درج آگهی نوبت اول به مدت ۷ روز به آدرس سه 
راهی سلفچگان کیلومتر 3 جاده اصفهان منطقه ویژه اقتصادی 

سلفچگان به دبیرخانه مراجعه نمایند.

نماینده ولی فقیه در استان قم با تاکید بر اینکه در 
همه عرصه های کشور باید به دنبال تبعیت از فرمان 
انتخابات،  حوزه  در  اکنون  گفت:  باشیم،  رهبری 
رهبری بر لزوم حضور گسترده مردم تاکید دارند چراکه 
حضور مردم گره گشاست و راه های بسته را باز می کند 

و ما باید به دنبال تحقق این هدف باشیم. 
ظهر  کشور  امداد  کمیته  مسئولان  از  جمعی 
روزدوشنبه  به همراه مدیرکل کمیته امداد استان قم 
با حضور در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت 
با آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان مقدس 

دیدار و گفت وگو کردند. آیت الله سعیدی در این دیدار 
با بیان اینکه جان فشانی های کادر درمان برای مقابله با 
کرونا بسیار قابل تقدیر است، عنوان کرد: کادر درمان 
با تبعیت از فرمان رهبر معظم انقلاب اسلامی خاطرات 

دفاع مقدس را برای همگان یادآور شدند.
وی با تاکید بر اینکه در همه عرصه های کشور باید به 
دنبال تبعیت از فرمان رهبری باشیم، گفت: اکنون در 
حوزه انتخابات، رهبری بر لزوم حضور گسترده مردم 
تاکید دارند چراکه حضور مردم گره گشاست و راه های 
بسته را باز می کند و ما باید به دنبال تحقق این هدف 

باشیم. نماینده ولی فقیه در استان قم گفت: مردم با 
وجود انتقادهایی که دارند با محوریت کمیته امداد 
به نیازمندان کمک می کنند که این نتیجه عملکرد 
مطلوب کمیته امداد است، نیروهای این مجموعه از 
سلیقه های شخصی دور بوده و در مسیر جهاد الهی 
فقط به رضای الهی توجه دارند. خاطرنشان می شود، 
در پایان این دیدار در راستای تقدیر از اختصاص 200 
هزار پرس غذای تبرکی حرم مطهر به نیازمندان، لوح 
تقدیر رئیس کمیته امداد کشور به آیت الله سعیدی 

اهدا شد. 

نمایندهولیفقیهدراستانقم:

حضورمردمدرانتخاباتراههایبستهرابرایکشوربازمیکند

مدیرکل زندان های استان قم گفت: رسیدن به اشتغال 80 درصدی زندانیان 
اولویّت اصلی مسئولان زندان های قم است که برنامه هایی برای این مهم در نظر 

گرفته شده است. 
سازمان  در  صورت گرفته  سیاست گذاری های  به  اشاره  با  رنجبر  علی اصغر 
زندان های کشور اظهار داشت: توانمندسازی زندانیان و رسیدن به اشتغال 80 
درصدی آنان، از نکات مورد تأکید رئیس قوه قضائیه و همچنین رئیس سازمان 

زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشور می باشد.
وی ادامه داد: برای رسیدن به این مهم نیازمند همکاری با گروه های جهادی 

هستیم و در این مدت نیز گروه های جهادی به خوبی عمل کرده اند.

رنجبر تأکید کرد: موضوع اشتغال زندانیان بند نسوان و کانون اصلاح و تربیت و 
همچنین توانمندسازی خانواده زندانیان، بسیار حائز اهمیت است.

وی افزود: صنایع دستی استان، یکی از ظرفیت های خیلی خوب در جهت توسعه 
اشتغال درون بند زندان ها می باشد که باید با همکاری سازمان صنایع دستی و 
میراث فرهنگی استان و دیگر نهادهای مرتبط نسبت به آموزش اقدامات لازم صورت 

بگیرد و در مرحله بعد با همکاری پیمانکاران نسبت به توسعه این امر تلاش کرد.
از اشتغال حداکثری زندانیان  با بیان این که هدف ما  مدیرکل زندان های قم 
توانمندسازی زندانیان و خانواده های آن ها است، خاطرنشان کرد: باید زندانیان و 

خانواده آنان را توانمند سازیم تا شغل آبرومندانه با درآمد مکفی داشته باشند.

مدیرکل زندان های استان قم:

رسیدنبهاشتغال۸۰درصدیزندانیاندراولویتقراردارد

1۸ نفردراین پرونده به حبس های طویل المدت محکوم شدند 
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جهانگیری: اکنون تکلیف از من ساقط است

امیدوارمجمهوریتنظامفدایمصالح
آنیسیاسینشود

اسحاق جهانگیری در بیانیه ای مسئولیت عدم احراز صلاحیت خود را متوجه 
شورای نگهبان دانست و گفت: مسئولیت این تصمیم و آثار سیاسی و اجتماعی 
مترتب بر آن متوجه شورا است، اما بار بزرگ مسئولیت در پیشگاه خداوند و تعهد در 

برابر شما هموطنان عزیز از دوش من برداشته شد. 
پدر بیانیه جهانگیری آمده است: با اعلام اسامی نامزدهای نهایی انتخابات ریاست 
جمهوری از سوی شورای نگهبان، "عدم احراز صلاحیت " اینجانب نیز مشخص شد. 
به طور طبیعی مسئولیت این تصمیم و مبانی و معیارهای حقوقی و قانونی و نیز آثار 
سیاسی و اجتماعی مترتب بر آن متوجه شورا است، اما بار بزرگ مسئولیت در پیشگاه 

خداوند و تعهد در برابر شما هموطنان عزیز را از دوش من برداشت.
وی اضافه کرد: من به قصد گشایش در زندگی مردم، توسعه ایران و آغاز مرحله 
نوینی از اصلاحات وارد عرصه انتخابات شدم. به رغم میل و مصلحت شخصی، با 
توکل به خداوند بزرگ از قبول مسئولیت شانه خالی نکردم و آبرو و تجربه ام را که متعلق 

به مردم است، تقدیم ملت کردم.
داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: من به درخواست 
ایران" و اصرار  شخصیت های دلسوز اصلاح طلب، تشخیص " جبهه اصلاحات 
بسیاری از جوانان و فعالان سیاسی و مدنی که دغدغه امروز و فردای ایران را دارند، با 
آگاهی از تنگناها و شرایط دشوار پیش رو برای دور کردن خطر مشارکت پایین و دفاع 
از صندوق رأی و حق مردم در پیشبرد دموکراسی و عدالت همه جانبه قدم در این راه 
نهادم. رأی و حقی که پایه جمهوریت نظام است و امام بزرگوار و رهبر معظم انقلاب 

همواره بر آن تاکید داشته اند.
جهانگیری خاطرنشان کرد: به خدا پناه می برم و عدم احراز صلاحیت بسیاری 
از شایستگان را تهدیدی جدی برای مشارکت همگانی و رقابت عادلانه گرایش ها 
و جریان های سیاسی بویژه اصلاح گرایان می دانم و امیدوارم که جمهوریت نظام، 
مشارکت موثر مردم در تعیین سرنوشت خود، منافع ملی و آینده ایران فدای مصالح 

آنی سیاسی نشود.
پایان  و  است  ساقط  من  از  تکلیف  اکنون  افزود:  جمهوری  رییس  اول  معاون 
فعالیت های انتخاباتی خود را اعلام می کنم و از اقشار مختلف مردم و نخبگان و فعالان 
سیاسی و آشنا به مسایل کشور به ویژه از همفکران و جوانان و شخصیت های دلسوز 
و احزاب و تشکل های سیاسی و صنفی که در این روزها برای کاستن از رنج مردم و 
کمک به ترسیم آینده ای بهتر و امید بخش برای ایران در همه جای کشور مشتاقانه 
و دلسوزانه به میدان آمدند و به اینجانب اعتماد و ابراز لطف داشته اند، کمال تشکر و 

قدردانی را دارم و عموم شهروندان را به مشارکت در انتخابات دعوت می کنم.
 

آیت الله آملی لاریجانی:

هیچگاهتصمیماتشوراراتااینحد
غیرقابلدفاعنیافتهام

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با انتقاد شدید از اقدام شورای نگهبان در 
رد صلاحیت داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری گفت: هیچ گاه تصمیمات شورا 
را تا این حد غیر قابل دفاع نیافته ام چه در تأیید صلاحیت ها و چه در عدم احراز 

صلاحیت ها. 
آیت الله صادق آملی لاریجانی روز سه شنبه در حساب کاربری خود در توییتر 
نوشت: از نخستین حضور اینجانب در شورای  نگهبان در سال 1380 نزدیک به 20 
سال می گذرد. در تمام این مدت، از شورای نگهبان دفاع کرده ام حتی در سال هایی 
که در قوه قضاییه بودم اما هیچ گاه تصمیمات شورا را تا این حد غیر قابل دفاع نیافته ام 

چه در تأیید صلاحیت ها و چه در عدم احراز صلاحیت ها.
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام اظهار داشت: سبب این نابسامانی ها تا 
حد زیادی، دخالت های فزاینده دستگاه های امنیتی از طریق گزارش های خلاف 
واقع، در تصمیم سازی برای شورای نگهبان است به ویژه اگر عضو مسئولی که باید 

گزارش های محققانه به شورا ارائه کند خود، عامدانه چیزی بر آن بیفزاید!
وی خاطرنشان کرد: چنان که از وزارت اطلاعات با قاطعیت تمام مطلبی نقل 
می کنند، حال آنکه با پرسش از معاونت مربوطه در وزارت اطلاعات به صراحت این 
مطلب تکذیب می شود. گلایه بنده از سر دغدغه ای است برای حفظ شأن و اعتبار 
شورای نگهبان. این فقیر وقتی با چنین وضعیتی مواجه شدم و استدلال هایم را 
بی تأثیر یافتم، عضو شورای نگهبان تاکید کرد: این کلام حق متعال را بر همکاران 
عزیزم در شورا تلاوت کردم: »یا ایها الذین آمنوا اتقوا الله و لتنظر نفس ما قدمت لغد 
و اتقوا الله ان الله خبیر بما تعملون«. در میانه این زمانه غریب و رفتارهای عجیب به 
خدا پناه می بریم و به محضر او عرضه می داریم: اعوذ بک مما استعاذ منه عبادک 

المخلصون.

علی لاریجانی: 

وظیفهامرادرپیشگاهالهیوملّتعزیز
انجامدادهام

داوطلب انتخابات ریاست جمهوری در بیانیه ای، نوشت: با حمایت شما عزیزان 
بخصوص نخبگان جامعه، برای رفع مشکلات پیش روی ملّت، عزمی راسخ داشتم؛ 
اما حال آنکه روند انتخابات اینگونه رقم زده شد، بنده وظیفه خویش را در پیشگاه 

الهی و ملّت عزیز انجام داده ام و راضی به رضای الهی هستم. 
انتخابات  دوره  سیزدهمین  نشده  احرازصلاحیت  داوطلب  لاریجانی  علی 
ریاست جمهوری روز سه شنبه پس از اعلام اسامی نامزدها بیانیه ای اعلام کرد: در 
این دوره از انتخابات، برحسب وظیفه اسلامی، ملّی و انقلابی و بر اساس تأکید 
رهبر معظّم انقلاب اسلامی مبنی بر حضور حداکثری در انتخابات و توصیه مراجع 
عظام تقلید و برخی صاحب نظران دانشگاهی و اقشار مختلف مردم، لازم دیدم برای 
خدمتگزاری به ملّت، به صحنه انتخابات وارد شوم. رییس سابق مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: با حمایت شما عزیزان بخصوص نخبگان جامعه، برای رفع 
مشکلات پیش روی ملّت، عزمی راسخ داشتم؛ اما حال آنکه روند انتخابات اینگونه 
رقم زده شد، بنده وظیفه خویش را در پیشگاه الهی و ملّت عزیز انجام داده ام و راضی 
به رضای الهی هستم و از همه کسانیکه در این مدّت کوتاه، ابراز لطف فرمودند، 

سپاسگزارم و امیدوارم برای اعتلای ایران اسلامی، در انتخابات حضور یابید.

واکنش پزشکیان به عدم احراز صلاحیتش؛

قصداعتراضبهتصمیمشوراینگهبانندارم
دفتر اطلاع رسانی مسعود پزشکیان پس از عدم احراز صلاحیت او توسط شورای 
نگهبان با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد که پزشکیان قصد اعتراض به تصمیم شورای 

نگهبان را ندارد. 
بعد از انتشار اسامی نهایی نامزدهای انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری، 
دفتر اطلاع رسانی مسعود پزشکیان یکی از داوطلبان کاندیداتوری در انتخابات 
اطلاعیه ای صادر کرد. متن این اطلاعیه به شرح زیر است:چه مبارک سحری بود 
چه فرخنده شبی ضمن تشکر از اقشار مختلف مردم از تمام استان های کشور، 
شخصیت ها و احزاب که لطف و حمایت خود را از آقای دکتر پزشکیان اعلام کرده اند، 
اعلام می کنیم که ایشان قصد اعتراض به تصمیم شورای نگهبان را نداشته و هیچ 

گونه رایزنی جهت احراز صلاحیت خود نکرده و نخواهد کرد.

پاسخ کدخدایی به واکنش ها درباره لیست نهایی نامزد های انتخابات ؛

ملاکومعیاراعضایشوراینگهبان
قانوناساسیاست

سخنگوی شورای نگهبان درباره برخی واکنش ها به لیست نهایی نامزد های احراز 
صلاحیت شده سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری توضیحاتی ارائه کرد.

عباسعلی کدخدایی در مورد حضور همه سلایق در لیست منتشر شده نامزد های 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: به طور طبیعی ملاک و معیار اعضای شورای 
نگهبان قانون اساسی است، اینگونه مسائل در طول رسیدگی ها به طور خودکار انجام 
می شود، یعنی ضرورتی ندارد شورای نگهبان نسبت به جناح ها و گروه های سیاسی 
بخواهد تصمیم گیری کند، چون از جهت قانونی نیز معیاری ندارد و ممکن است یک 
دوره ای از یک جناح افراد بیشتر باشند در دوره دیگر از جناح دیگری؛ این موضوع 

بستگی دارد به انطباق معیار های قانونی که افراد ثبت نام کردند. 

آسیبهایپولشویی
بهشهروندانوصاحبان

کسبوکارها
 ده ها روش مختلف برای پول شویی از طریق تکنیک های فرسوده، مانند دمیدن وجوه نقد 
در مشاغل قانونی مانند کازینو یا رستوران تا مجموعه ای از روش های قرن بیست و یکمی 
از جمله هدایت وجوه از طریق بازی های مجازی یا شرط بندی های آنلاین و خرید و فروش 
ارزهای رمزپایه مورد استفاده قرار می گیرد.  پول شویی به آفت روزگار امروزی ما تبدیل شده 
است. طبق آمار دفتر مبارزه با مواد مخدر و جرم سازمان ملل متحد، پولشویی جهانی سالانه 
800 میلیارد تا دو تریلیون دلار آمریکا را تشکیل می دهد. این رقم 2 تا 5 درصد از تولید 
ناخالص داخلی جهانی است. روشن است که در موارد خاص، این جرم، مبلغ بیشتری را 
شامل می شود. پولشویی توسط مجرمانی استفاده می شود که مبالغ زیادی از فعالیت های 
غیرقانونی مانند تروریسم یا قاچاق مواد مخدر انجام می دهند. این فرآیند برای »تمیز« 
کردن پولی که به نظر می رسد از نظر منبع قانونی مشکل داشته به کار گرفته می شود. 
ده ها روش مختلف برای پولشویی از طریق تکنیک های فرسوده، مانند دمیدن وجوه نقد 
در مشاغل قانونی مانند کازینو یا رستوران تا مجموعه ای از روش های قرن بیست و یکمی 
از جمله هدایت وجوه از طریق بازی های مجازی یا شرط بندی های آنلاین و خریدوفروش 
ارزهای رمزپایه مورد استفاده قرار می گیرد. در پایان این فرآیند، منافع ناشایست »پاک« 
شده و می تواند بدون ایجاد سوءظن در سیستم مالی به صورت عادی استفاده شود. هزینه 

پول شویی برای مشاغل، اقتصاد و کل جامعه بسیار زیاد و گسترده است.
پیامدهای پولشویی در تجارت

واضح است که برای هر سازمانی که پول شویی می کند به ویژه در بخش های تحت 
نظارت، عواقب جدی وجود دارد. ممکن است قراردادها گم شده و مجازات های مالی 
اعمال شود. البته این نوع رسوایی ها منجر به ایجاد عناوین منفی و سوءشهرت برای هر 
شرکتی می شود که در فرآیند پول شویی دخیل است. آسیب به شهرت مؤسسه و از دست 

رفتن اعتماد مشتری، منجر به انتقال مشتری به خدمات دهندگان دیگر خواهد شد.
کسب وکارها ممکن است از پول شویی آگاهی نداشته باشند و به طور فعال در هیچ یک 
از تخلفات اساسی شرکت نکرده باشند. بنابراین خدمات دهندگان مالی، در معرض 
خطر بالای هدف قرار گرفتن توسط اعمال مجرمانه ای مانند پول شویی قرار دارند و باید 
 .)KYC(اطمینان حاصل کنند که با رعایت دقیق مقررات، مشتری خود را بشناسند
مبارزه با پولشویی )AML( خط قرمزهایی را برای مشتریانی تعیین می کند که می خواهند 
بر اساس سیاست های خود مبالغ کلانی را از طریق اشخاص ثالث پرداخت کنند؛ حق 
بیمه های بالا را با پول نقد بپردازند و پرداخت های  خارج از کشور داشته باشند. بنابراین 
بانک ها باید اطمینان حاصل کنند که یک تیم انطباق اختصاصی دارند تا قوانین جدید 
مربوط به KYC و AML را دنبال کند. با این حال بسیاری از شرکت ها تلاش می کنند تا 
از قوانین همیشه در حال تغییر مطلع نشوند و نیازی به بیان تاکتیک های مداوم در حال 

تغییر توسط پول شویی ها نیست.
پیامدهای اقتصادی پول شویی

پول شویی درآمد مالیاتی را کاهش می دهد. زیرا فعالیت های انجام شده در اقتصاد 
زیرزمینی برای امور مالیاتی اظهار نمی شوند. این امر تأثیر منفی بر اقتصاد کل می گذارد و 
همچنین به کسب وکارهای غیرقانونی یک مزیت رقابتی ناعادلانه نسبت به مشاغل قانونی 
می دهد. گاهی پول شویی می تواند دلیل اصلی یک تجارت باشد و ایجاد سود ثانویه را 
در نظر قرار می دهد. بنابراین در این گونه فعالیت های تجاری، محصولات اغلب با هزینه 
کمتر از هزینه تولید فروخته می شود و باز هم مشاغل مشروع را در معرض آسیب قرار 
می دهد. پول شویی اغلب دلیلی بر این است که مشاغل تولیدی که تنها با تمیز کردن پول 
خریداری شده اند، به محصولات غیرتولیدی یا »عقیم« تبدیل شوند و در نهایت، کارایی در 
بخش واقعی اقتصاد کاهش می یابد. مطالعات نشان می دهد جرم و فساد به عنوان یک 
سرعت گیر و مانع در توسعه اقتصادی عمل می کند، رشد اقتصادی را کند می کند و این 
موضوع به ویژه برای اقتصادهای در حال توسعه که منابع کمتری برای هدایت مبارزه با 
فعالیت های غیرقانونی و اعمال مقررات AML دارند، آسیب زاست. شکستن این چرخه 
فساد دشوار است و غالباً به کمک جامعه جهانی نیاز دارد. پول کثیف همچنین می تواند 

نوسان های نرخ ارز و جریان سرمایه های بین المللی را تحریک کند.
عواقب پول شویی بر جامعه

مبارزه با فعالیت های مخفی، گران است و به ناچار بودجه دولت صرف اجرای مقررات 
AML و سایر سیاست های مبارزه با جرایم می شود. دولت ها برای پرداخت این هزینه ها از 
دیگر زمینه های هزینه های عمومی مانند بهداشت یا آموزش می کاهند، بنابراین همه افراد 
جامعه در صورت گسترش پول شویی ضرر می کنند. وقتی »پول کثیف« توسط مجرمان 
با موفقیت پاک می شود، این امر به شیوع وسیع مواد مخدر، جرم، خشونت و تروریسم 
در یک حلقه دائمی جنایت منجر می شود که افراد بیشتری را به دام خود می کشاند. زیرا 
می توان از طریق فعالیت های غیرقانونی چنین سرمایه بزرگی به دست آورد و افراد زیادی به 
طمع درآمد بالا درگیر این شرایط شوند. در سال های اخیر، تلاش های جهانی برای مقابله 
با پول شویی با مقدمه بسیاری از قوانین جدید ضد پولشویی )AML( و انبوهی از مقررات 
مبنی بر چگونگی محافظت، شناسایی و گزارش فعالیت های مشکوک توسط بانک ها و 
سایر مؤسسه های مالی، صورت گرفته است. با افزایش روزافزون دنیای دیجیتال، درهای 
مجرمانه بیشتری باز می شود. به عنوان مثال دو شرکت Airbnb و Uber هر دو توسط 
فعالیت های پول شویی  مورد سوء استفاده قرار گرفته اند. روشن است که مبارزه با پول شویی 

به همکاری جهانی و راه حل های نوآورانه نیاز دارد.
اثرات پول شویی در افزایش تورم

پول شویی، پنهان کردن منشأ غیرقانونی از طریق جایگذاری و ادغام در اقتصاد است. 
تورم، افزایش سطح عمومی قیمت ها و کاهش قدرت خرید پول است. از آنجایی که 
اقتصاد سیاه هنوز به تولید ناخالص داخلی کشور کمک می کند، هجوم وجوه نقدینگی 
ایجاد می شود که خریدهای مصرف کنندگان را رشد می دهد، زیرا وجوهی که قرار نیست 
در آنجا باشند، در اقتصاد به گردش می افتند. پول خود از منابع مشروع است که سپس 
به اقتصاد سیاه راه می یابد و اکنون دوباره ادغام شده است. پول در حقیقت از هیچ خلق 
نمی شود. اگر وجوه تقلبی باشد، این مسأله کاملًا متفاوت است. به این ترتیب، پول شویی 
در واقع تأثیر عمده ای بر تورم ندارد، زیرا این مبالغ درصد کمی از تولید ناخالص داخلی 
هستند. اگر آنها بخش قابل توجهی از اقتصاد باشند، مشکلات عمیق تری در رابطه با تورم 
ایجاد می کنند. به  هیچ  وجه پیشنهاد نمی شود کسی در مسیر غیرقانونی پول شویی پول 
نقد و دلار آمریکا قرار گیرد. بنابراین، اول از همه اگر در ایالات متحده دلار کاغذی )پول 
نقد( پول شویی شود، روش های شست وشوی خوبی وجود دارند! رستوران های محلی 
که فقط در آنجا پول نقد می گیرند، مشاغلی که با روش دریافت نقدی همه روزهای خود 
را سپری می کنند. پول ناچیز، پول نقد یا پول انباشته در گوشه گوشه خانه ها، امروز باید 
هزینه شود و به احتمال زیاد کسی که می خواهد پول شویی انجام دهد روش های امن تری 
را پیدا خواهد کرد. با این حال خطرات نظارت، امنیت و فن آوری هایی که هر دو طرف 

به کار می گیرند، از آنچه که در 10 سال پیش استفاده می شد، بسیار فراتر رفته است.
مدرس علوم بانکی

در واکنش به اعلام نتایج بررسی صلاحیت ها؛ 

رئیسی:برایرقابتیشدنانتخاباتدرحال
رایزنیهستم

سید ابراهیم رئیسی گفت: از زمانی که ]نتایج بررسی صلاحیت ها[ را شنیدم، در حال 
رایزنی هستم تا یک صحنه مشارکتی و رقابتی در انتخابات شکل بگیرد. صفحه اینستاگرام 
صلاحیت های  بررسی  نتایج  به  نسبت  وی  واکنش  از  ویدئویی  رئیسی  ابراهیم  سید 

داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری منتشر کرد.
 وی در این ویدئو که در جمع برخی نخبگان دانشگاهی است، می گوید: »از زمانی که 
]نتایج بررسی صلاحیت ها[ را شنیدم، در حال رایزنی هستم تا یک صحنه مشارکتی و 

رقابتی در انتخابات شکل بگیرد«.

مطهری: از رد صلاحیت لاریجانی در حیرتم 

شورایعالیامنیتملیحق
قانونگذاریندارد

 نماینده پیشین تهران از رد صلاحیت علی لاریجانی برای این انتخابات ابراز تعجب کرد. 
علی مطهری در صفحه توئیتر خود نوشت: از رد صلاحیت خودم با وجود آنکه می دانم 
دلیل قانع کننده ای ندارد می گذرم، اما از رد صلاحیت آقای لاریجانی که همیشه گوش 
به فرمان نظام بوده و تجربه گرانسنگی برای امروز جامعه ما داشت در حیرتم! استناد به 
مصوبه شورای عالی امنیت ملی درباره اقامت یا تحصیل اقوام درجه یک مقامات عالی در 
کشورهای دیگر، پذیرفته نیست زیرا شورا حق قانون گذاری ندارد، قانون گذار فقط مجلس 

است.

اخبار

 

سخنگوی قوه قضائیه ازانحلال شرکت انبوه سازان آبتین قم خبرداد.
غلامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضائیه در چهل و چهارمین نشست خبری 
خود با نمایندگان رسانه های جمعی، آخرین جزئیات دستگاه قضا را تشریح کرد و به 

سوالات خبرنگاران در این حوزه پاسخ داد. 
اسماعیلی با اشاره به بحث مبارزه با فساد و رسیدگی به پرونده های اخلال اقتصادی 
خاطرنشان کرد: امر رسیدگی به پرونده های اخلال اقتصادی همچنان جزو اولویت های 
قوه قضائیه است، در یکی از پرونده های بسیار مهم با داشتن بیش از هزار شاکی و 
متهمان متعدد ناظر به شرکت انبوه سازان آبتین قم مورد رسیدگی قرار گرفت در نتیجه 
این شرکت منحل شد و تمامی اموال مورد مصادره قرار گرفت و 18 نفر به حبس های 
طویل المدت محکوم شدند، به عنوان مثال آقای مهدی در خانی مدیرعامل شرکت به 
جرم مشارکت در اخلال نظام اقتصادی محکوم به تحمل 7۴ شلاق، رد اموال به شکات، 
ضبط تمامی اموالی که از راه نامشروع به دست آورده و استرداد 5۶7 میلیارد و 5۶8 
میلیون و 588 هزار و ۴32 ریال جزای نقدی و محرومیت از عضویت در هیأت مدیره 

محکوم شده است.
سخنگوی قوه قضائیه گفت: همچنین علی کریم نیا فرزند عبدالله محکوم به 1۶ سال 
حبس، شلاق و رد مال و محرومیت از عضویت در هیأت مدیره، محسن اسدی فرزند 
خیرالله به 12 سال حبس، 7۴ شلاق، رد مال و جزای نقدی و علیرضا خانی به 1۶ ماه 

حبس محکوم شده اند.
به گفته اسماعیلی »مهدی دور خوانی« مدیرعامل شرکت به تحمل 20 سال حبس، 
شلاق، رد اموال، ضبط کلیه اموال نامشروع، محرومیت از عضویت در هیأت مدیره و 
استرداد مال و جزای نقدی محکوم شد، »علی کریمی« به تحمل 1۶ سال حبس، 

شلاق، رد ماموریت های قوه قضاییه در پیشگیری از جرایم انتخاباتی 
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اینکه تعدادی از اصحاب رسانه 
و فعالان مجازی مدعی شدند که طی روزهای اخیر از سوی دادسرای فرهنگ با آنها 
تماس گرفته و اخطار داده شده که مطالب انتقادی خود درباره کاندیداهای ریاست 
جمهوری را از صفحات خود حذف کنند آیا چنین ادعاهایی صحت دارد و از سوی 
قوه قضائیه اظهارات این افراد درباره کاندیداها به آنها تذکری داده شده است یا خیر؟،  
گفت: در دستورالعمل پیشگیری از جرایم انتخاباتی دستوراتی برای واحدهای ما در نظر 

گرفته شده که این ماموریت ها در حال انجام است.
وی ادامه داد: اولا تذکرات به همه رسانه ها، دولتی و غیردولتی و با گرایشات سیاسی 

مختلف داده شده و ثانیا این تذکرات درباره موارد تخریب همه نامزدها بوده است.

اسماعیلی افزود: این اقدام فوق العاده موثر بوده است و در عین حال تا کنون هیچ 
پرونده ای در این مورد تشکیل ندادیم، کسی را احضار و جلب نکرده ایم و طی رصدی که 
انجام دادیم برخی افراد خارج از دستگاه قضا و ضابطین، تذکراتی دادند که معلوم شد 
جاعل هستند و دارای سمت نیستند و مجموعه قوه قضاییه برای حفظ حقوق نامزدها و 
اجرای قانون این اقدام را برای همه رسانه ها و نامزدها در دستور کار خود قرار داده است.

تخلفات انتخاباتی با بی طرفی کامل رسیدگی می شود 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: قوه قضاییه اثبات کرده در امر دادرسی بی طرفی و 
استقلال خود را مورد توجه قرار داده است و علاوه بر استقلال دستگاه قضا، استقلال 

قضات را داریم.
وی ادامه  داد: رئیس قوه قضاییه بیشتر نقش ستادی و اداری در قوه قضاییه ایفا می 

کند و رسیدگی های قضایی در شعب و با استقلال کامل انجام می شود.
اسماعیلی اظهارداشت: در ادوار دیگر همچون مجلس خبرگان در بسیاری از ادوار 
روسای قوه قضاییه جزو داوطلبان بودند و اطمینان می دهم اگر چنانچه در این انتخابات 
تخلفاتی نسبت به هر یک از نامزدها به واحدهای قضایی منعکس شود با بی طرفی کامل 

رسیدگی خواهد شد.
 دادگاه عنابستانی برگزار می شود

اسماعیلی با اشاره به آخرین وضعیت شکایت سرباز راهور از عنابستانی گفت: هنوز 
جلسات برگزار نشده مقدمات لازم انجام شده و در آینده این دادگاه برگزار می شود.

وی درباره فساد در سازمان بنادر گفت: آنچه از سمت مجلس مطرح است باید به 
سرانجام برسد و بعد از اتمام تحقیق و تفحص با تشخیص نمایندگان برای ادامه رسیدگی 
به قوه قضائیه ارجاع می شود در دادسرای عمومی انقلاب تهران شعباتی برای تحقیق و 

تفحص مجلس راه اندازی شده است در حوزه گمرکات بازداشت هایی داشته ایم.
رأی دادگاه کانادا احساسی و سیاسی است

بر  کانادایی مبنی  به سوالی درباره حکم دادگاه  پاسخ  سخنگوی قوه قضائیه در 
تروریستی بودن حادثه هواپیمای اوکراینی گفت: به موجب قوانین جمهوری اسلامی 
ایران و قوانین و مقررات بین المللی و اصول کلی رسیدگی به جرایم به لحاظ وقوع این 
حادثه در ایران، تنها مرجع سالم برای رسیدگی دادگاه های جمهوری اسلامی ایران 
و دادگاه های دیگر اصلًا صلاحیت رسیدگی به این موضوع را ندارند، رأی این دادگاه 
یک موضوع احساسی، غیرعلمی و مبتنی بر حدس و گمان است و از ارزش حقوقی 

برخوردار نیست.
انجام کارشناسی در  با  نیروهای مسلح  و سازمان قضائی  وی گفت: قوه قضائیه 
رشته های گوناگون انجام دادند و گزارش به کشورهای مختلف ارسال شده و برخی از 
کشورها نظر خود را برای ایران ارسال کردند و مطالب آن ها موید و تأیید کننده این گزارش 
فنی است و برای اولیای دم در سازمان قضائی نیروهای مسلح وضعیت صحنه بازسازی 
شده است و آنچه در کانادا رخ داده اقدامی سیاسی است و رأی آن شبیه به بیانیه 
سیاسی بوده و به دستگاه قضای کانادا اعلام می کنم که امروز این کشور مامن مفسدانی 
شده که تحت تعقیب نیروهای نظامی ایران هستند و آقای خاوری نمونه بارز آن است و 

اگر به دنبال اجرای قوانین هستند کمک کنند تا این مفسدین بازگردند.
پرونده آزاده نامداری فاقد شاکی است

سخنگوی دستگاه قضا در پایان با اشاره به آخرین وضعیت پرونده فوت آزاده نامداری 
بیان کرد: بررسی های دقیق حکایت از آن دارد که این پرونده سابقه جنایی ندارد و اصلًا 
جنایی نیست، نتیجه همکاران ما دلالت بر غیرجنایی بودن این پرونده دارد، اولیای دم 
چه والدین و چه همسر خانم نامداری از هیچ کسی اعلام شکایت نکرده اند و پرونده فاقد 

شاکی است و این افراد نتایج پزشکی قانونی و تحقیقات پلیس را پذیرفته اند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: هنوز بازی 
تمام نشده است و باید منتظر روزهای آتی باشیم، ای 
بسا کاندیدایی با حکم حکومتی برگردد و همچنین 
اصلاح طلبان را هم متقاعد کنند مانند سال 92 که از 
آقای روحانی حمایت کردند از شخص دیگری در این 

دوره انتخابات حمایت کنند. 
از  شده  معرفی  نامزد  هفت  درباره  صوفی  علی 
سیزدهمین  در  حضور  برای  نگهبان  شورای  سوی 
واقع  در  گفت:  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره 
هرچند  نکردند،  معرفی  کاندیدایی  اصلاح طلبان 
اصلاحات  جبهه  عمومی  مجمع  اول  مرحله  در 
آن ها  و  شدند  انتخابات  فاز  وارد  نفر   10 معرفی  با 
آن  دلیل  به  اما  کردند  ارائه  را  خودشان  برنامه های 
یعنی  وارد مراحل بعدی نشد؛  که جبهه اصلاحات 
رأی  گیری های لازم »یک سوم« و»دوم سوم« را که نیاز 
داشت تا کاندیداها معرفی کنند انجام نداد، همه رفتند 
ثبت نام کردند تا بعد از تایید صلاحیت  ها افراد ارزیابی 

شوند.
اصلاحات  جبهه  اصل  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
کاندیدایی انتخاب نکرد؛ اما افرادی که ثبت نام کردند 
در جامعه به عنوان کاندیدای جریان اصلاحات معرفی 

شدند و این جریان به روال سابق خود برگشت و منتظر 
شد صلاحیت ها بررسی شود و بعد بین افرادی که 
بیشتری  عمومی  اقبال  که  کسی  آن  شدند،  تایید 
دارد و در مناظرات و رقابت های انتخاباتی پیشتاز  بود 
مورد حمایت مردم قرار گرفت را به عنوان گزینه نهایی 

معرفی کند.
صوفی گفت: درحال حاضر بین کسانی که معرفی 
آقای همتی و مهرعلیزاده اصلاح طلب  شدند هنوز 
هستند. این دو نفر متعلق به جریان اصلاحات  هستند، 
کارگزاران  حزب  عضو  که  همتی  آقای  مخصوصا 
است و به نظر نمی آید این حزب در حال حاضر از رد 
آقایان جهانگیری و هاشمی ناراحت باشد چه بسا که 

کاندیدای اصلی شان هم آقای همتی باشد.
وی با بیان این که آقای همتی رئیس کل بانک مرکزی 
و اعتدال و توسعه ای است، گفت: در مورد رئیس کل 
بانک مرکزی باید گفت حاکمیت و دولت از عملکردش 
راضی هستند و باید یادآوری کنم در آن دوره ای که 
نوسانات نرخ ارز و گرانی داشتیم، صداوسیما پوشش 
بسیار قوی از آقای همتی داشت و مرتب در بخش های 
خبری از وی دعوت می کرد و فضای رسانه ملی را در 

اختیار ایشان قرار می داد.

این فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با ایلنا،  
تاکید کرد: آقای همتی کاندیدای مشترک حاکمیت و 

حزب اعتدال توسعه و کارگزاران است.
وی ادامه داد: معتقدم هنوز بازی تمام نشده است 
و باید منتظر روزهای آتی باشیم، ای بسا کاندیدایی با 
حکم حکومتی برگردد و همچنین اصلاح طلبان را هم 
متقاعد کنند مانند سال 92 که از آقای روحانی حمایت 
کردند از شخص دیگری در این دوره انتخابات حمایت 

کنند.
آقای  که  است  درست  کرد:  نشان  خاطر  صوفی 
اما آن وفاقی که  مهرعلیزاده هم اصلاح طلب است 
مشاهده می کنیم پشت پرده روی آقای همتی وجود 

دارد، روی ایشان نیست.
وی درباره این که فرق رئیسی و جلیلی در چیست و 
گفتمان این دو به کجا می رسد، اظهار داشت: آقای 
جلیلی از جبهه پایداری است و آقای رئیسی جریان 
اصولگرایی است و خودش را فراجناحی و مورد تایید 

و اجماع جریان اصولگرا نشان می دهد.
این فعال سیاسی تاکید کرد: بعدها فرق رئیسی و 
جلیلی متجلی خواهد شد و قطعا جلیلی که از جبهه 

پایداری و تند است به این جبهه وفادار خواهد بود.

علیصوفی:

ممکناستیکیازداوطلبانباحکمحکومتیبرگردد

سخنگوی قوه قضائیه خبرداد:

انحلال  و مصادره تمام اموال شرکت انبوه سازان آبتین قم
مهرداد حاجی زاده فلاح*

 رییس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه خوشبختانه دست جمهوری اسلامی 
ایران از نظر فنی بسیار پر است، تاکید کرد: ما فعالیت های ۶0 درصد، 20 درصد، 
5 درصد و زنجیره های کامل ماشین های پیشرفته مثل IR6 و امکانات بالقوه ای که 

برای تولید فلز اورانیوم ایجاد کردیم، را داریم. 
»علی اکبر صالحی« عصر امروز سه شنبه در حاشیه مراسم امضای تفاهمنامه 
سازمان  با  مقدس  دفاع  ارزش های  نشر  و  آثار  حفظ  بنیاد  مشترک  همکاری 
انرژی اتمی ایران درباره مذاکرات وین گفت: مذاکرات خوب جلو می رود. یک 
تفاهم نامه ای با گروسی داشتیم که زمان آن تفاهمنامه سه ماه بود و آن تفاهم نامه 

دو، سه روز پیش به اتمام رسید.
وی ادامه داد: با توجه به ادامه مذاکرات ایران با آژانس درباره یکسری از مسائل و 
مذاکرات در چارچوب 4+1 برای اینکه مانعی در این مذاکرات ایجاد نشود جمهوری 
اسلامی ایران تصمیم گرفت تا یک ماه دیگر طبق رویه  سه ماه گذشته دوربین ها  
مواردی را که باید ضبط کنند، ضبط کنند و این اطلاعات تا یک ماه دیگر محفوظ 

بماند.

معاون رئیس جمهور با بیان اینکه اگر تا یک ماه دیگر مذاکرات به سرانجام رسید 
به حالت عادی برمی گردیم و گرنه باید تصمیم مناسب را در زمان مقتضی بگیریم، 
اظهار داشت: باید بگویم مذاکرات تا امروز خوب بوده است. یک بخشی از مذاکرات 

فنی است و بخش دیگر رفع تحریم ها است که اینها در مقابل همدیگر هستند. 
صالحی با بیان اینکه خوشبختانه دست جمهوری اسلامی ایران از نظر فنی بسیار 
پر است، تصریح کرد: ما فعالیت های ۶0 درصد، 20 درصد، 5 درصد و زنجیره های 
کامل ماشین های پیشرفته مثل ir۶ و امکانات بالقوه ای که برای تولید فلز اورانیوم 
ایجاد کردیم، را داریم بنابراین دست مذاکره کنندگان بسیار پر است. البته از آن 
طرف، آنها بحث تحریم را دارند. به گفته رییس سازمان انرژی اتمی، چارچوبی که 
باید این مذاکرات انجام بگیرد، از طرف جمهوری اسلامی ایران مشخص شده و 
دوستان ما در این چارچوب مذاکره می کنند امیدواریم به نتیجه مطلوب و مورد نظر 
برسیم. وی افزود: من امید به این دارم که در مذاکرات به نتیجه خواهیم رسید و 
بقیه آن دست خداست ولی تدبیر تا به امروز به گونه ای بوده است که این مذاکرات 

به نتیجه برسد. 

رییس سازمان انرژی اتمی:

دستایراندرمذاکراتوینازنظرفنیبسیارپراست

از  دوره  این  گفت:  ایران  اصلاحات  جبهه  عضو   
انتخابات با توجه به فضای یأس و ناامیدی که در گذشته 
حاکم بود، انتظار می رفت تدبیر، مصلحت اندیشی و 
دقت در شرایط کشور و اهمیت دادن به مسأله مشارکت 

بالای مردم در روند تأیید صلاحیت مدنظر قرار بگیرد. 
بررسی  نتیجه  خصوص  در   ، شجاعی  زهرا 
صلاحیت ها، اظهار کرد: ضمن ابراز تأسف و تعجب باید 
بگویم که این دوره از انتخابات با توجه به فضای یأس 
و ناامیدی که در گذشته حاکم بود و انتخابات مجلس 
هم که نمونه خوبی از پایین بودن میزان مشارکت مردم 
بود، انتظار می رفت تدبیر، مصلحت اندیشی و دقت در 
شرایط کشور و اهمیت دادن به مشارکت بالای مردم در 

روند تأیید صلاحیت مدنظر قرار بگیرد.
این عضو جبهه اصلاحات ایران افزود: البته ما به هیچ 
وجه انتظار نداریم و درخواست نمی کنیم که معیارها 
و ملاک های اصلی قانون اساسی لحاظ نشود اما با 

تنوع  انتظار می رفت که شاهد  لحاظ همان معیارها 
سلایق سیاسی در بین تایید صلاحیت شدگان از سوی 

شورای نگهبان باشیم.
وی در گفت وگو با ایلنا بیان کرد: متأسفانه حتی یک 
نفر هم از کاندیدای اصلاح طلبان مورد تایید قرار نگرفته 
و به نظر می رسد که ضرورتی به مشارکت اصلاح طلبان 
در انتخابات احساس نشده و این با معیار و مقیاسی که 

مقام معظم رهبری فرمودند، تناقض دارد.
شجاعی ادامه داد: ما منتظر هستیم که در جلسه 
جبهه اصلاحات ایران تصمیمات نهایی برای فعالیت 
انتخاباتی گرفته شود و من فکر می کنم که به طور روشن 
حقوق شهروندی و حق مشارکت در انتخابات به گونه ای 

از جناح های مختلف سیاسی سلب شده است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه ترکیبی 
تأملی است، گفت:  قابل  ترکیب  که شاهد هستیم، 
تأیید  اگر نیروها، اشخاص مجرب و مدیران سیاسی 

صلاحیت می شدند، رقابت در انتخابات را شاهد بودیم. 
نتیجه  که  است  شده  فراهم  زمینه  گونه ای  به  اینکه 
انتخابات مشخص است، ما را به یاد روزهای قبل از دوره 
اصلاحات می اندازد. البته لازم به ذکر است که در این 
دوره اتفاق خوبی که افتاد این بود مسأله تفسیر تلویحی 
از رجال که زنان را نیز در بر می گرفت، ارائه شد و گام 
مثبتی بود. پیش بینی من نیز عدم احراز صلاحیت 
بود اما آنچه حائز اهمیت است گام رو به جلوی ما برای 

مشارکت زنان در انتخابات بود.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا به شورای نگهبان 
اعتراض خواهید کرد؟ گفت: ما تابع تصمیم جمعی 
صورت  به  احتمالًا  و  هستیم  ایران  اصلاحات  جبهه 
دسته جمعی اعتراض خواهیم کرد گرچه به دریافت 
پاسخ قانع کننده از سوی شورای نگهبان خوش بین 
نیستیم اما در مجموع براساس تصمیم جبهه اصلاحات 

باید اقدام کنیم.

زهرا شجاعی: 

حقمشارکتدرانتخاباتازجناحهایمختلفسیاسیسلبشدهاست
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چهزمانیبایدشکمدردبچههاراجدیگرفت؟ ۸گروهازافرادبیشتردرمعرض
فقرویتامیندیهستند!

این نکته ثابت شده که کمبود ویتامین دی با نگرانی های بهداشتی از جمله 
افزایش خطر ابتلا به آلزایمر، دیابت، پوکی استخوان، بیماری های قلبی و 
حتی وضعیت های جدی دیگر از جمله سرطان پروستات ارتباط نزدیک دارد. 
در این گزارش مشخص شده که شانس زنده ماندن فردی که مبتلا به فقر 
ویتامین دی است، پایین تر از فردی است که سطوح ویتامین دی نرمال دارد. 
فراوانی غذاهایی که سرشار از ویتامین دی هستند، کم است و یکی از بهترین 
گزینه ها برای دریافت کافی این ویتامین، قرارگیری در معرض نور خورشید 

است.
شما با انجام یک آزمایش خون ساده می توانید متوجه سطح ویتامین دی 
در بدن تان شوید. اساسا گروه های پرخطری که در معرض فقر ویتامین دی 

هستند، از این قرارند:
بزرگسالان بالای 55 سال: هرچه پوست تیره تر می شود، توانایی سنتز 
ویتامین دی از طریق نور خورشید کاهش می یابد. بنابراین کمبود ویتامین 
دی در این افراد باید از طریق مصرف غذاهای سالم شامل ماهی قزل آلا، 
شیر، قارچ یا غلات و آب میوه های غنی شده و در برخی مواد مکمل های 

ویتامین دی جبران شود.
افراد با پوست تیره تر: در پوست این افراد مقدار بیشتری ملانین وجود دارد 
که همان رنگدانه است. این رنگدانه ها توانایی بدن در ساخت ویتامین دی در 
مقابل نور آفتاب را کاهش می دهند. اگر پوست تیره دارید باید به منابع غذایی 

سرشار از ویتامین دی متکی باشید نه فقط نور خورشید.
بیماران مبتلا به بیماری التهابی روده: ویتامین دی یک ویتامین محلول 
در چربی است یعنی جذب آن بستگی به توانایی روده در جذب چربی دارد. 

مبتلایان به بیماری کرون یا کولیت زخم سطوح ناکافی ویتامین دی را دارند.
کارمندان اداره ها: این افراد به علت عدم دریافت نور کافی خورشید از گروه 
های پرخطری هستند که در معرض فقر ویتامین دی قرار دارند و نیازمند 
پیروی از یک رژیم غذایی هوشمند و مصرف مکمل های ویتامین دی هستند.
گیاه خواران: محصولات حیوانی مانند قزل آلا و زرده تخم مرغ، شیر و 
ماست از جمله غذاهای غنی از ویتامین دی هستند که البته در میان گیاه 
خواران و یا مبتلایان به عدم تحمل لاکتوز طرفدار ندارند. اگر گیاه خوار 
هستید باید به دنبال منابع دیگر غنی از ویتامین دی مانند قارچ، و یا غلات 

غنی شده باشید و یا این که بیشتر در معرض نور خورشید قرار بگیرید.
افرادی که مقدار زیادی چربی در بدن خود دارند: چربی ها ویتامین دی 
را جذب می کنند و مقدار زیاد چربی در بدن ویتامین دی بیشتری جذب می 
کند و در این میان سهم کمتری برای بدن می ماند تا از آن برای اعمال حیاتی 

استفاده کند.
افرادی که داروهای خاصی استفاده می کنند: مصرف کنندگان این داروها 

در معرض ابتلا به فقر ویتامین دی هستند:
دارو های حاوی کورتیکو استروییدها می توانند جذب کلسیم را کاهش 

دهند و در متابولیسم ویتامین دی اختلال ایجاد کنند.
دارو های حاوی ارلیستات و داروهای حاوی کلسترامین می توانند جذب 

ویتامین دی و دیگر ویتامین های محلول در چربی را مختل کنند.
مخصوصا  شوند  می  مصرف  صرع  حملات  کنترل  برای  که  داروهایی 
فنوباربیتال و فنیتوین در کار ویتامین دی اختلال ایجاد می کند و جذب 

کلسیم را کاهش می دهد.
سطوح  که  افرادی  بریتانیایی  محققان  گفته  به  افسردگی:  به  مبتلایان 
ویتامین دی پایین تری در خون خود دارند، دو برابر بیشتر از دیگران در معرض 
افسردگی هستند. یک فرضیه این است که ویتامین دی هورمون ها و مناطقی 
از مغز که مسئول تنظیم خلق و خو هستند را تحت تاثیر قرار می دهد و کمبود 

آن منجر به افسردگی می شود.

به گفته مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها، علی رغم جذابیت روزافزون پیروی 
از رژیم غذایی گیاهی، بسیاری از مردم هنوز هم تمایل به مصرف گوشت گاو دارند، 
برای مثال آمریکایی ها در هفته حدود ۴.5 وعده گوشت گاو مصرف می کنند و 

آن ها به خصوص به گوشت گاو چرخ شده علاقه مندند.
شاید بخواهید بدانید وقتی گوشت گاو چرخ شده مصرف می کنید، چه چیزی 
دریافت می کنید و در واقع آنچه در بدن شما هنگام مصرف آن اتفاق می افتد، 

چیست؟
1. تقریباً نیمی از پروتئین مورد نیاز روزانه خود را تأمین می کنید

یک همبرگر یک چهارم پوندی تهیه شده با نسبت 80 به 20 گوشت گاو )٪80 
بدون چربی و 20٪ چربی( حدود 20 گرم پروتئین به بدن می دهد، که کمی کمتر 
از نصف مقدار توصیه شده روزانه است. میزان مصرف پروتئین توصیه شده برای 

متوسط زنان و مردان کم تحرک به ترتیب ۴۶ و 5۶ گرم است.
پروتئین یک عنصر درشت مغذی است که برای رشد و ترمیم عضله، بافت و 
استخوان ضروری می باشد. این ماده به ساخت هورمون کمک می کند و همچنین 
اکسیژن را به سراسر بدن، از طریق جریان خون، می رساند. این ماده می تواند 
یک درشت مغذی مهم برای کنترل وزن باشد زیرا نسبت به کربوهیدرات احساس 

سیری بیشتری به فرد می دهد.
اما همان طور که پروتئین برای سلامتی بسیار مهم است، آیا برای بهره بردن از 
مزایای آن تنها نیاز به گوشت قرمز دارید؟ اصلًا. غلات کامل، سبزیجات و حبوبات 

نیز همه منابع عالی پروتئین باکیفیت هستند.
2. ممکن است دچار نقرس و سنگ کلیه شوید

مصرف منظم گوشت گاو ممکن است مفاصل و کلیه های شما را تحت تأثیر 
قرار دهد. زمانی که پروتئین حیوانی، به ویژه گوشت قرمز می خورید، سطح اسید 
اوریک بدنتان افزایش پیدا می کند. تجمع اسید اوریک در جریان خون می تواند 
باعث تشکیل کریستال در مفاصل )نقرس( شود و به صورت سنگ های اوریک در 

کلیه ها ترکیب شود، که هر دو شرایط، بسیار دردناک هستند.
ارتباط بین پروتئین حیوانی و سنگ کلیه به خوبی ثبت شده است. در یک مطالعه 
نشان داده شد مردانی که روزانه معادل ۴ اونس گوشت گاو بیشتر می خوردند، 
میزان اسید اوریک خونشان تا ۴8٪ و احتمال ایجاد سنگ کلیه در آن ها تا ٪250 

افزایش پیدا کرد.
صندوق جهانی تحقیقات سرطان توصیه می کند برای حفظ سلامتی، مصرف را 

به حدود سه پرس )12 تا 18 اونس( گوشت قرمز فرآوری نشده در هر هفته محدود 
کنید.

3. کالری زیادی مصرف خواهید کرد
گوشت گاو چرخ کرده کالری قابل توجهی را در خود جای می دهد. به عنوان مثال 
یک همبرگر دارای حدود 120 گرم گوشت گاو، 32۶ کالری دارد. حال اگر آن را به 
صورت یک چیزبرگر با بیکن )به علاوه نان و چاشنی( تهیه کنید، خواهید دید که 

چگونه کالری موجود در آن وعده غذایی می تواند به ارزش تقریبی نیم روز برسد.
در خانه، شما می توانید غذای گوشتی خود را با انواع کم چرب گوشت چرخ کرده، 

مانند گوشت راسته چرخ شده، درست کنید.
4. ممکن است عروق سفت شوند

بر اساس یک بررسی، مصرف یک وعده غذایی تهیه شده با گوشت گاو چرخ 
شده، ممکن است تأثیر فوری بر روی سیستم قلبی عروقی شما داشته باشد. 
بررسی صدها مطالعه نشان داد شواهد بسیاری نشان می دهند که یک وعده 
غذایی حاوی چربی اشباع بالا، با قند زیاد یا بدون آن، باعث التهاب درجه پایین 
و اختلال عملکرد اندوتلیال می شود. اندوتلیوم لایه نازک رگ های خونی است. 
التهاب به سلول های اندوتلیال آسیب می زند و باعث می شود که انعطاف پذیری 
عروق کمتر شود و فرد مستعد ابتلا به تصلب شرایین و محدود شدن جریان خون، 
گردد. اگر نگران محتوای چربی اشباع شده در گوشت گاو چرخ شده هستید، 
یکی از گزینه هایی که باید به آن توجه کنید، انتخاب گوشت گاوهای تغذیه شده با 
علف است. گوشت گاو تغذیه شده با علف معمولًا حاوی چربی کمتری نسبت به 
گوشت گاو تغذیه شده با غلات است، این بدان معنی است که گوشت گاو تغذیه 
شده با علف حاوی کالری کمتری نیز می باشد. این نوع گوشت همچنین حاوی 
مقدار بیشتری چربی سالم از جمله امگا 3 و اسید لینولئیک دوگانه نسبت به 

گوشت گاو تغذیه شده با غلات است.
5. ممکن است تمرکز دشوارتر باشد

بر اساس یک مطالعه، مصرف یک وعده غذایی حاوی چربی اشباع شده بالا، 
مانند وعده غذایی تهیه شده از گوشت گاو چرخ شده، چند ساعت قبل از امتحان 
یا انجام کاری که نیاز به حواس جمعی زیاد دارد، ممکن است مانع توانایی تمرکز 

شما شود.
محققان گروهی از زنان را به طور تصادفی به دو گروه تقسیم کردند و به یک گروه 
یک وعده غذایی حاوی چربی های اشباع شده و گروه دیگر وعده غذایی سالم 

حاوی مقادیر کمتر چربی های اشباع شده دادند.
کالری هر دو وعده غذایی یکسان بود که به شکل همبرگر فست فودی طراحی 
شده بود. پنج ساعت بعد، به همه زنان تست های مبتنی بر توجه داده شد. طی 
چند هفته آینده، گروه ها وعده های غذایی را تغییر داده و آزمایشات بیشتری را 
انجام دادند. نتایج نشان داد بعد از خوردن وعده غذایی با چربی اشباع بالا، همه 
زنان به طور متوسط 11٪ ضعیف تر عمل کردند. علاوه بر این، زمان پاسخ دهندگان 
آزمون نامنظم تر بود و آن ها کمتر قادر بودند که توجه خود را برای 10 دقیقه کامل 

بر روی آزمون حفظ کنند.
۶. ممکن است استخوان های شما آسیب ببینند

گاهی به افرادی که از پوکی استخوان رنج می برند توصیه می شود مصرف گوشت 
قرمز را محدود کنند زیرا مصرف بیش از حد پروتئین حیوانی ممکن است کلسیم 
را از استخوان خارج کند. یک مطالعه در سال 2017 نشان داد که کاهش مصرف 
گوشت قرمز و سایر مواد غذایی رژیم غربی، یعنی نوشابه، دانه های تصفیه شده، 
غذاهای سرخ شده و دسرها، باعث بهبود تراکم مواد معدنی استخوان می شود که 

می تواند خطر شکستگی را کاهش دهد.
۷. خوردن مقدار زیادی از آن با سرطان همراه است

در سال 2015 آژانس بین المللی تحقیقات سرطان سازمان بهداشت جهانی 
با  بیکن  مانند  فرآوری شده  و گوشت های  قرمز  که خوردن گوشت  کرد  اعلام 
افزایش خطر ابتلا به سرطان روده بزرگ ارتباط دارد. آن ها گوشت قرمز مانند 
 2A گوشت گاو، گوشت بره و گوشت خوک را به عنوان یک ماده سرطان زا در گروه
طبقه بندی کردند، به این معنی که احتمالًا باعث سرطان می شود. اگرچه همه 
افراد گوشت قرمز را به عنوان یک ماده غذایی خطرناک به حساب نمی آورند، اما 
اکثر کارشناسان پزشکی موافق اند که پرهیز از خوردن بیش از حد گوشت عاقلانه 
است. برای مثال، موسسه تحقیقات سرطان آمریکا توصیه می کند گوشت قرمز را 

فقط به سه پرس در هفته و در کل کمتر از 18 اونس محدود کنید.
۸. ممکن است موجب نابودی شما شود

بسیاری از مطالعات ارتباط بین خوردن گوشت قرمز و افزایش خطر بیماری های 
مزمن و مرگ ومیر ناشی از آن را نشان داده اند. به عنوان مثال، یک مطالعه بزرگ، 
داده های مربوط به سلامتی و سبک زندگی را در مطالعات بیش از 120 هزار زن و 
مرد برای بیش از 20 سال مورد تجزیه و تحلیل قرار داده است. نتایج منتشرشده، 
افزایش 12٪ خطر مرگ ومیر کلی برای افرادی که یک وعده گوشت قرمز در روز 
مصرف می کنند و افزایش 20٪ خطر برای افرادی که گوشت قرمز فرآوری شده 
مصرف می کنند، را نشان داد. لازم به ذکر است که محققان خاطرنشان کردند 
مردان و زنانی که گوشت قرمز بیشتری می خوردند، مقادیر کمتری از میوه ها، 
سبزیجات و غلات سبوس دار مصرف می کردند و از نظر جسمی تحرک کمتری 
داشتند و دارای شاخص توده بدنی بیشتری بودند. با این حال، مطالعه دیگری 
در جمعیتی که به سبک زندگی بسیار سالم و خوردن گوشت بسیار کمتر مشهور 
است، مرگ ومیر )به هر علتی( را با مصرف گوشت قرمز مرتبط دانست. مطالعه ای 
که در سال 2019 منتشر شد، داده های یک گروه مسیحی را که اعضای آن به 
طور معمول رژیم غذایی کامل می خورند، از مصرف الکل خودداری می کنند و 
محصولات حیوانی را محدود کرده اند، را تجزیه و تحلیل کرد. وقتی این گروه با 
شرکت کنندگانی که هیچ گوشت قرمزی مصرف نکرده اند، مقایسه شدند، این 
گروه مسیحی که مصرف کم تا متوسط گوشت قرمز را گزارش کرده اند )90٪ شان 
حدود نیم وعده در روز مصرف می کردند(، به طور متوسط خطر مرگ و میر بالا )به 

هر دلیلی( و همچنین مرگ بر اثر بیماری های قلبی عروقی را نشان دادند.
رژیم های غذایی دارای چربی اشباع شده با افزایش خطر برای قاتل شماره یک 

بسیاری از جوامع، یعنی بیماری های قلبی همراه است.

همبرگرخورها بخوانند!

سلامت عمومی تان را بهبود ببخشید؛8 اثر مصرف گوشت گاو چرخ کرده بر بدن
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پزشکندارند

تجویز دارو و دستور پزشک گاهی لازم است اما تا زمانی که تغییرات مناسب را در 
سبک زندگی تان ایجاد نکنید، سلامت عمومی تان بهبود نخواهد یافت. در واقع 
بعضی از بهترین چیزها برای سلامتی در داروخانه ها فروخته نمی شوند و نیازی 

نیست پولی بابتشان بدهید.
قدردانی و سپاسگزاری

اهل شکرگزاری کردن هستید؟ گاهی به راحتی درگیر جزئیات روزمره زندگی 
و مسئولیت ها و مشغله های آن می شویم که فراموش می کنیم بابت آنچه داریم 
دادن  نشان  و  بودن  قدردان  می دهد  نشان  تحقیقات  باشیم.  شکرگزار  باید 
شکرگزاری به سلامت جسم و روح کمک می کند. مثلًا معلوم شده افرادی که 
عادت به شکرگزاری دارند کمتر از درد و ناراحتی ها شکایت می کنند و استقامت 
و انگیزه بیشتری برای مراقبت از سلامتی خود دارند. پژوهش ها حتی نشان 
می دهند افرادی که قدردانی خود را نشان می دهند، کمتر عصبانی می شوند و 
روحیه تهاجمی ندارند و دارای سطح سالم تری از اعتمادبه نفس هستند. یکی از 
راه هایی که می توانید در زندگی روزمره خود سپاسگزار باشید این است که دفترچه 
شکرگزاری روزانه داشته باشید. هر روز پنج چیزی را که بابت آن ها قدردان هستید 

در این دفترچه بنویسید و در طول روز به آن ها فکر کنید.
نور خورشید

نور خورشید حالتان را خوب می کند. یک اختلال شایع به نام اختلال خلقی 
فصلی وجود دارد که باعث می شود وقتی روزها کوتاه می شوند افراد احساس 
افسردگی و بی حالی کنند، چون کمتر از نور خورشید استفاده می کنند. ضمناً 
نور خورشید باعث افزایش سطح ویتامین D در بدن می شود که ویتامینی هورمون 
مانند بوده و برای عملکرد سیستم ایمنی و سلامت استخوان مهم است اما به حس 
و حال بهتر نیز کمک زیادی می کند. بیشتر افراد مدت زمان زیادی را در خانه و 
فضای بسته می گذرانند که برای سلامتی شان مضر است. روزانه دست کم نیم 
ساعت برای پیاده روی صبحگاهی زیر نور خورشید وقت بگذارید، حتی اگر وقت 

محدودی دارید.
هوای تمیز

طبق آمار سازمان بهداشت جهانی، در سراسر دنیا ۴.2 میلیون مرگ با کیفیت 
بد هوا مرتبط هستند. آلودگی هوا، ریسک بیماری های قلبی و عروقی، سکته 
مغزی و عوارض ریوی را افزایش می دهد. ضمناً هوای فضای داخل خانه نیز به 
دلیل بخارات آشپزی و محصولات شوینده و پاک کننده و دیگر مواد شیمیایی، 
کیفیت خوبی ندارد. در صورت امکان جایی زندگی کنید که هوای تمیزی دارد و 
هوای داخل خانه را فیلتر کنید. طبیعت درمانگر است! مطالعات نشان می دهند 
غرق در طبیعت شدن، فشارخون و ضربان قلب را پایین می آورد و استرس را 
کاهش می دهد. وقتی با طبیعت ارتباط برقرار می کنید، سیستم پاراسمپاتیک 

فعال می شود که مربوط به استراحت و آرامش سیستم عصبی است
خواب باکیفیت

مطالعات نشان می دهند افرادی که هر شب کمتر از شش ساعت می خوابند 
بیشتر احتمال دارد طول عمر کوتاه تری داشته باشند. ضمناً افرادی که دیابت یا 
فشارخون دارند، اگر شب ها کمتر از شش ساعت بخوابند، دو برابر بقیه در معرض 
مرگ زودهنگام هستند. کیفیت خواب نیز مهم است. اگر معمولًا شب ها آنقدر این 
پهلو و آن پهلو می کنید تا خوابتان ببرد، پس کیفیت خوابتان خوب نیست و بهتر است 
به یک پزشک متخصص خواب مراجعه کنید. مشکلاتی مانند آپنه خواب و برخی از 
داروها نیز می توانند به خواب رفتن و در خواب ماندن را سخت تر کنند.به خواب خوب 
الویت بدهید و هر روز و هر شب سر ساعت مشخصی از خواب بیدار شوید و بخوابید تا 
بدنتان عادت کند. اتاق خوابتان هیچ نوری نداشته باشد و خنک باشد. نور و گرمای 

زیاد می تواند ترشح هورمون ملاتونین را که هورمون خواب آور است کاهش دهد.
تنفس درست

بیشتر افراد تند تند و سطحی نفس می کشند. این الگوی تنفس نادرست، 
کیفیت دی اکسید کربن را در خون کاهش می دهد، pH خون را بالا می برد 
و می تواند عاملی برای ایجاد اضطراب و تشدید استرس باشد. تنفس سالم و 
درست، تنفس شکمی است؛ یعنی وقتی نفس می گیرید نه تنها قفسه سینه، 
بلکه شکم تان نیز باز شود. وقتی درست نفس می کشید، اگر یک دست خود را 
روی بالای شکم تان قرار دهید و دست دیگر را روی سینه، دستی که روی شکم 
است با هر تنفس باید بیشتر از دست دیگر بالا بیاید. این شیوه کمک می کند 
سطح دی اکسید کربن در خونتان تعدیل شده و سطح pH نیز در خونتان تغییر 
کند و در نتیجه بیشتر احساس آرامش می کنید و اضطرابتان کم می شود. خیلی از 

مشکلات مرتبط با استرس با یادگرفتن تنفس درست، قابل حل هستند.
معاشرت و ارتباط اجتماعی

مطالعات نشان داده اند افرادی که ارتباطات خوبی با دیگران دارند و به طور 
مرتب اهل معاشرت هستند، هم جسم سالم تری دارند و هم شادترند. برقرار کردن 
ارتباطات خوب با دیگران و داشتن روابط دوستانه با بالاتر رفتن سن، اهمیت 
بیشتری هم پیدا می کند. پس کناره گیری نکنید و از اجتماعات فاصله نگیرید. 
حتی اگر این روزها به خاطر پاندمی کرونا مجبورید از جمع دوری کنید، با تلفن و 

اینترنت، ارتباط خود با دوستان را حفظ کنید. این خیلی مهم است!
یاد گرفتن چیزهای جدید

وقتی شما چیزهای جدیدی یاد می گیرید، مغزتان ارتباطات جدیدی شکل 
می دهد که باعث می شود آتروفی مغز که از دست رفتن بافت مغز و عملکرد آن 
که عامل پیری است، به تأخیر بیفتد. دو تا از بهترین فعالیت هایی که سلامت مغز 
را تقویت می کنند، یاد گرفتن زبان جدید و یاد گرفتن مهارت ِ کار کردن با یک 
وسیله ی جدید است. مطالعات نشان می دهند افرادی که بیشتر از یک زبان بلدند، 
به احتمال کمتری به آلزایمر مبتلا می شوند و اگر دچار این بیماری هم بشوند 
عملکرد مغزشان بهتر است. کار کردن با یک ابزار جدید، مغزتان را وادار می کند به 
راه های جدیدتری فکر کند. مهم این است که چیزی یاد بگیرید که برایتان کاملًا 
جدید است یا در زمینه ای است که کاملًا با آن ناآشنا هستید. در کلاسی ثبت نام 
کنید که موضوعش را تا به حال یاد نگرفته و کشف نکرده اید تا مغزتان در برابر پیری 

و سالخوردگی دفاع بیشتری داشته باشد.
تحرک بدنی

همه می دانیم که تحرک بدنی برای جسم و روح خوب است. در واقع، ورزش برای 
تمام اندام ها و ارگان های بدن مفید است، نه فقط برای قلب. ورزش با برقرار کردن 
ارتباطات جدید در مغز و بهبود شیوه ی خون رسانی و انتقال بهتر اکسیژن و کاستن 
از ریسک سکته مغزی، به سلامت مغز کمک بزرگی می کند. پس حتماً ورزش را 
در برنامه روزانه خود بگنجانید و به آن عادت کنید. حداقل نیم ساعت پیاده روی 

روزانه را فراموش نکنید!
وقت گذراندن در طبیعت

شدن،  طبیعت  در  غرق  می دهند  نشان  مطالعات  است!  درمانگر  طبیعت 
فشارخون و ضربان قلب را پایین می آورد و استرس را کاهش می دهد. وقتی با 
طبیعت ارتباط برقرار می کنید، سیستم پاراسمپاتیک فعال می شود که مربوط به 
استراحت و آرامش سیستم عصبی است. ضمناً درختان، مواد شیمیایی طبیعی 
به نام فیتونسید تولید می کنند که تأثیر خوبی بر عملکرد سیستم ایمنی دارد. 
زمانی را برای سپری کردن در طبیعت در نظر بگیرید و وقتی در خانه هستید، 
پرده ها را کنار بزنید تا نور طبیعی بیشتر به داخل بیاید. هر وقت توانستید در جنگل 
یا فضای سبز قدم بزنید چون بهترین راه برای فاصله گرفتن از هیاهو و آلودگی ها 

و تنفس فیتونسیدهاست.
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اجتماعی

رئیس سازمان عقیدتی سیاسی نیروی انتظامی کشور  :

نقشناجادرتحققانتخاباتامن،سالمو
پرشورنقشیتعیینکنندهاست

رئیس سازمان عقیدتی سیاسی نیروی انتظامی کشور گفت: فرزندان رشید و بصیر 
ناجا امنیت انتخابات را آنچنان که باعث شگفتی دشمنان بشود تضمین  می کنند و ما 

نگران امنیت انتخابات نیستیم. 
فرماندهی  کارکنان  در جمع  ادیانی  المسلمین سیدعلیرضا  و  الاسلام  حجت 
انتظامی قم با اشاره به اهمیت موضوع انتخابات افزود: نقش ناجا در تحقق انتخابات 

امن، سالم و پرشور نقشی تعیین کننده است.
رییس عقیدتی سیاسی ناجا تاکید کرد: انتخابات یک وظیفه شرعی، دینی، 

اجتماعی، سیاسی، ملی، قانونی و عقلی به شمار می آید.
وی گفت: آنجایی که بقاء و التزام یک ملت به امری مانند انتخابات وابسته است، 

باید همگان بر این رخداد عظیم اهتمام کنند.
ادیانی تصریح کرد: امام راحل که درود خدا و فرشتگان الهی بر او باد فرمودند 
"حفظ نظام از اوجب واجبات است"، چون نظام اسلامی باطن همه احکام فرعی 
اسلام است. وی اضافه کرد: پلیس در تراز انقلاب اسلامی هوشیار و بصیر بوده و 
تبلیغات دشمن را می شناسد و این تبلیغات را رصد و جزء خواص آگاه جامعه است، 
پلیس به این تکلیف به عنوان یک وجوب عینی نگریسته و حضور خانواده کارکنان 

حضور همگانی خواهد بود.
وی گفت: اگر کسی به حدی از آگاهی برسد که وجوب رای دادن یک واجب 
شرعی است قطعا تخلف او از این امر واجب مستوجب عقاب خواهد شد، تخطی از 

وظیفه دینی و شرعی جز مواخذه چیزی به دنبال نخواهد داشت.
رییس عقیدتی سیاسی ناجا افزود: حماسه 28 خرداد 1۴00 همانند حماسه فتح 
خرمشهر خواهد بود که ما می خواهیم آن را خلق و صلابت و هوشیاری، آگاهی و 
حماسی بودن مردم ایران و شگفتی سازی ملت را به رخ بدخواهان و جبهه استکبار 
بکشیم. ادیانی خاطرنشان کرد: انتخابات مظهر حاکمیت ملی ملت ایران است، همه 
پای صندوق های رای حاضر می شویم و حماسه فتح خرمشهر دیگری می آفرینیم. 
وی گفت: شما خادمان و فرزندان برومند ملت ایران را به حضور همگانی در انتخابات 
دعوت می کنم و قطعا خانواده بزرگ ناجا با بصیرتی که در فتنه های گوناگون از 
خود بروز و ظهور داده و حماسه ها آفرید و موجبات خشنودی نایب امام عصر )عج( 
را فراهم کرد، در انتخابات نیز شرکت خواهند کرد. رییس سازمان عقیدتی سیاسی 
ناجا افزود: من عرض می کنم فرزندان رشید و بصیر ناجا امروز با افتخار اعلام می 
کنند، امنیت انتخابات را آنچنان که باعث شگفتی دشمنان بشود تضمین کنند و ما 

نگران امنیت انتخابات نیستیم.
وی گفت: دشمن با همه ابزار رسانه ای و تبلیغی و اقدام های عملی و شیطنت های 
خباثت آلود خود با همه عوامل نفوذی و سواره و پیاده نظامش، ناامیدی و ناکارآمدی 

و نه به جمهوری اسلامی و رای ندادن را القاء می کند.
 ادیانی ادامه داد: دشمنان برای این امر تقسیم کار کرده اند، اسرائیل کودک کش و 
غاصب مسئول عملیات فیزیکی، خرابکارانه و آمریکای خبیث نیز مسئول اقدام های 

سیاسی علیه نظام اسلامی شده است.
رییس سازمان عقیدتی سیاسی ناجا گفت: رفتار سیاسی ملت ایران در ۴0 سال 
گذشته نشان داده اگر پای اجنبی به میان بیاید، همه احزاب و آحاد مردم پای کار 

می آیند و از نظام اسلامی دفاع می کنند.
وی با بیان اینکه همه جریان های سیاسی با همه ظرفیت آمده و ثبت نام کرده 
اند افزود: ملت ایران می داند که مشکل های زیادی در کشور وجود دارد ولی در 
مقابل تلاش دشمنان، پاسخ قطعی ملت ایران حضور سر صندوق های رای است. 
رهبری  و حکیمانه  مدبرانه  اقدام های  با  افکارسنجی  برابر  کرد:  وی خاطرنشان 
عظیم الشان و همچنین فرماندهی ناجا، امروز نیروی انتظامی در صدر جدول 

رضایت مندی مردم قرار دارد.
ناجا آمادگی 1۰۰ درصد برای ایجاد امنیت انتخابات دارد  

وی با بیان اینکه ناجا آمادگی 100 درصد برای ایجاد امنیت انتخابات دارد افزود: 
آبروی خود را خرج نظام اسلامی، عظمت ملت ایران و عظمت خیمه اباعبدالله 
رای است.   با دشمن سر صحنه صندوق  نبرد  میدان  امروز  کنید،  )ع(  الحسین 
فرمانده انتظامی استان قم نیز در ابتدای این جلسه ضمن با اشاره به برخی ویژگی ها 
خرداد 1۴00  انتخابات 28  برگزاری  اسلامی،  انقلاب  تراز  در  پلیس  مصادیق  و 
را مهمترین ماموریت پیش روی پلیس عنوان و افزود: با تدبیری که در مجموعه 
فرماندهی انتظامی استان هم به عنوان ماموریت پیش رو و هم اقدام های پیش 
دستانه در مورد انتخابات اندیشیده شده و سعی کردیم علاوه بر ترغیب کارکنان و 
خانواده هایشان برای حضور در پای صندوق. های رای، شاخص های انتخاب اصلح 
اعلامی توسط رهبر معظم انقلاب را نیز تشریح و این موضوع ها. به آحاد جامعه انتقال 

دهیم.
سردار میرفیضی اقدام های پیرامون فضاسازی فرهنگی و تبلیغات محیطی معنوی 
درون و برون یگان های انتظامی و شهری را با هدف آگاهی بخشی و ارتقاء بینش و 
دانش تبیین کرد و افزود: امیدواریم بتوانیم القائات دشمنان را خنثی و توطئه آنها را 

نقش بر آب کنیم.
  

رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم اعلام کرد:

فعالیتپنجمرکزواکسیناسیونکرونادرقم
رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم از فعالیت پنج مرکز واکسیناسیون کرونا در قم 
با ظرفیت تزریق روزانه بیش از 3 هزار دوز واکسن خبر داد. دکتر باقر محمودی ، با 
اشاره به شروع واکسیناسیون کرونا در استان قم از اواخر بهمن پارسال گفت: در 
حال حاضر پنج مرکز واکسیناسیون کرونا با ظرفیت تزریق روزانه بیش از 3 هزار دوز 
واکسن در حال فعالیت هستند. محمودی افزود : دو مرکز چهار و پنج هر کدام با 
ظرفیت واکسیناسیون روزانه هزار و 200 نفر و در مجموع دو هزار و ۴00 نفر مشغول 
فعالیت هستند. وی گفت : مرکز شماره یک در میدان روح الله به واکسیناسیون 
گروه های خاص اختصاص یافته است که با ظرفیت واکسیناسیون روزانه 300 تا 
۴00 نفر فعالیت می کند. رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم افزود : مراکز شماره 
دو و سه نیز در خیابان کارگر و مقابل امامزاده سید معصوم به ترتیب با حضور 3 و یک 
تیم برای واکسیناسیون کرونا به شهروندان خدمت رسانی می کنند. دکتر محمودی 
با اشاره به اینکه هم اکنون تزریق واکسن در خودرو هم انجام می شود، افزود: مرکز 
واکسیناسیون خودرویی تا روزهای آینده  در بلوار شهید سلیمانی راه اندازی می 
شود. رئیس مرکز بهداشت استان به انواع واکسن استفاده شده در استان اشاره کرد 
و گفت: واکسن های اسپوتنیک، بهارات، سینوفارم، آسترازانکا تاکنون در قم استفاده 
شده و عوارض خاصی تاکنون مشاهده نشده است. دکتر محمودی با اشاره به اینکه 
بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته در حال حاضر در شهر قم افراد بالای 70 سال و 
در روستا ها افراد بالای ۶0 سال می توانند برای دریافت واکسن اقدام کنند، گفت: 
واکسیناسیون افراد بالای ۶5 سال نیز تا اواخر این هفته یا اوایل هفته آینده در شهر 
قم آغاز خواهد شد و طبق برنامه ریزی واکسیناسیون افراد بالای ۶0 سال باید تا تیر به 
پایان برسد. وی بر ضرورت تزریق واکسن کرونا تاکید کرد و گفت: بسیاری از افرادی 
که این روزها بر اثر کرونا جان خود را از دست می دهند در پانزده ماه اخیر به کرونا 
مبتلا نشده بودند و این مسئله نشان می دهد که ویروس کرونا همچنان سلامت مردم 

را تهدید می کند.
 

معاون فنی مرکز بهداشت استان قم مطرح کرد:
"بهدان"،نرمافزاریبرایافزایشاطلاعاتکرونایی
معاون فنی مرکز بهداشت استان قم گفت: در راستای ارائه اطلاعات به روز در 
زمینه کرونا و دیگر خدمات بهداشتی ، نرم افزار بهدان طراحی شده است که کاربرد 

بسیاری برای بیشتر شهروندان دارد.
باقریان گفت: شهروندان می توانند با بارگذاری این نرم افزار بر روی تلفن همراه 
خود )دانلود آن( اطلاعاتی از جمله کانال های ارتباطی به منظور دریافت سوالات 
خود، مراکز منتخب کرونایی همراه با نقشه، مراکز تجمیعی تزریق واکسن، معرفی 
انواع واکسن ها، اقدام قبل و بعد از ترزیق واکسن کرونا و عوارض آنها، طرح شهید 
سلیمانی و اقدامات انجام شده، معرفی مراکز بهداشتی شهری و روستایی، و در کنار 

آن معرفی دیگر خدمات مراکز بهداشتی دریافت کنند.

 گروه خانواده: با نزدیک شدن به ایام هر انتخاباتی 
در جامعه، بحثها و تبادل نظرهای سیاسی و اجتماعی 
موج  این  می شود.  فراگیر  جامعه  مختلف  اقشار  بین 
از جمع های همکارانه و دوستانه به جمع خانواده هم 
با آداب  کشیده می شود. درست است که آشنا بودن 
اما لزوم  مباحثه و مناظره برای هر جمعی لازم است 
فراگیری آن برای خانواده ضروری تر است؛ چون افراد از 

جمع خانواده به لایه های دیگر اجتماع می روند.
انتخابات  دوره  سیزدهمین  دیگر  ماه  یک  از  کمتر 
ریاست جمهوری یعنی انتخابات 1400 در کشور برگزار 
خواهد شد. جدای از اینکه چه کسی در نهایت سکان 
هدایت کشور را در دست می گیرد و آیا آن شخص از نظر 
گرایش سیاسی مطلوب ما هست یا نه، این روزها بهترین 
چارچوب  در  صحیح  مناظره  اصول  که  است  فرصت 
خانواده و اظهارنظر اعضای خانواده در برابر یکدیگر 
را تمرین کنیم. ایام قبل از انتخابات تمام خواهد شد، 
اما آنچه می تواند به عنوان یک درس خانوادگی باقی 
بماند موفقیت در مناظره و صحبت اصولی در چارچوب 

اعضای یک خانواده است.
انتظارات خود را محدود نکنید

خطاب این گذاره بیشتر با والدین است. معمولا والدین 
تا سن مشخصی، از نحوه نگرش و عقاید فرزندان خود 
بیشتر  ورود  و  بچه ها  شدن  بزرگ  با  اما  هستند.  آگاه 
خود  عقاید  برخی  در  آنها  است  ممکن  اجتماع  به 
تجدیدنظر کنند. این تجدیدنظر گاهی موقتی و گاهی 
نادرست و خلاف  این عقیده  اگر  البته  دائمی است. 
آن  نشدن  یا  شدن  دائمی  باشد،  خانواده  ارزش های 
ارتباط مستقیم با واکنش والدین به آن عقاید دارد. از 
فرزند خود در سنین نوجوانی و جوانی انتظار شنیدن 
هر نظر و عقیده ای برخلاف نظر و عقیده خود را داشته 
باشید. خود را برای زیرسوال بردن عقاید خانوادگی آماده 
کنید و در این مسیر همیشه آگاه و به روز باشید تا بتوانید 
با فرزندان خود وارد یک مباحثه اصولی بشوید. » در خانه 
من از این حرفها نباشد«، »معلوم نیست جدیدا با چه 
کسانی می گردی!« و » این بچه ای نبود که من تربیت 
کردم« جملات سمی هستند که فضای مباحثه درون 

خانوادگی را آلوده می کنند.
نوجوان و جوان را با هیچ چیز به جز استدلال آن هم در 
چارچوب ارزش های خودش نمی توان قانع کرد. حتی 

اگر فرزند شما در لحظه هم حاضر به پذیرش استدلال 
شما نشد، مباحثه و صحبت را به زمان بهتر دیگری 
موکول کنید و به او اطمینان بدهید که با تمام اختلاف 

نظری که دارید، هنوز هم او را دوست دارید.
آرامش و دیگر هیچ

در یک مباحثه اصولی به خصوص در جمع خانواده، 
است.  مهمتر  دیگری  مسئله  هر  از  آرامش  حفظ 
مباحث سیاسی و صحبت درباره آنها، گاهی به صورت 
ناخودآگاه باعث خشم و عصبانیت افراد درگیر در بحث 
باید  خانواده  اعضای  از  یکی  مواقع  این  در  می شود. 
مراقب این وضعیت باشد و افراد را به خویشتن داری و 
حفظ حرمت یکدیگر به خصوص، حفظ حرمت والدین 

دعوت کند.
این فضای سنگین و عصبانی را می توان با آوردن یک 
شربت خنک یا خوراکی موردعلاقه خانواده یا عوض 
کردن بحث با یادآوری یک خاطره خنده دار خانوادگی 
شکست. اما مهم است که بعد از این، دوباره مباحثه 
قبلی این بار با آرامش از سر گرفته بشود تا طرفین به 

نتیجه درستی در قبال حرفهای یکدیگر برسند.
اصول اخلاقی را تمرین کنید

متاسفانه مباحث سیاسی و گاهی مباحثه در دیگر 
و  تهمت  فحاشی،  مثل  بی اخلاقی های  به  حوزه ها 
مباحثه ای  هر  شروع  از  قبل  می شود.  منجر  بدگویی 
قانون بگذارید و در اجرای قانون ممنوع بودن توهین به 
دیگران مصمم باشید. حتی اگر طرف مورد بحث کسی 

باشد که همگی بر قبول نداشتن وی اتفاق نظر دارند.
بچه های  برای  عملی  درس  یک  مخالف  به  احترام 
که  بزرگترهاست  برای  یادآوری  یک  و  خانه  کوچکتر 
صرف مخالفت با هیچکس دلیل بر توهین و فحاشی 
به او نیست. در مراحل بالاتر خوب است که از یکدیگر 
بخواهیم برای هر شنیده ای که درباره یک کاندیدای 
انتخاباتی نقل می کند، سند و منبع معتبری هم داشته 
باشد. این کار تمرینی برای دامن نزدن افراد به شایعات 
در آشفته بازار اخبار غیررسمی این روزها و مشق احتیاط 
از تهمت زدن  برای جلوگیری  از دیگران  در نقل قول 

است.
در  بحثی  هر  شروع  از  قبل  مفید  کارهای  از  یکی 
خانواده، نقل یک حدیث از امام معصوم)ع( و یا آیات 

قرآن درباره عقوبت تهمت و فحاشی است.

دنبال برنده و بازنده نباشید
اینطور است که دوست  افراد  نوع شخصیت برخی 
دارند هرطور هست حرف خود را اثبات کنند. اول اینکه 
اگر همچین فردی در خانه داریم باید این پیش فرض 
را درباره او بدانیم و به هیچ وجه ما هم سعی در اثبات 
حرف خود در برابر او نداشته باشیم. چرا که این وضعیت 
حتما مباحثه و مناظره را از حالت آرام و صلح آمیز خارج 

خواهد کرد.
اصولا بهتر است در مباحث خانوادگی و حتی خارج از 
خانواده وقتی نتیجه بحث، برای هیچ کس سود سیاسی 
اقناع طرف  برای  از تلاش  ندارد  انتخاباتی  منفعت  و 
مقابل به هر طریقی خودداری کنیم و به دنبال تعیین 
یک برنده و یک بازنده نباشیم. در یک مباحثه اصولی 
ارائه  را  خود  استدلال های  و  ارزش ها  عقاید،  فقط  ما 
می دهیم و براساس همان ها ارزش ها و استدلال های 
این  می کنیم.  نقد  احترام  کمال  در  را  مقابل  طرف 
فرصتی است که دقیقا باید به طرف مقابل هم داده 
بشود. اما جایی هست که حس می کنیم این مباحثه در 
دام اقناع گری به هر طریق و تلاش برای پذیرش بی قید 
و شرط نظر یکی از طرفین افتاده است. در این شرایط 
به تفکر  بهترین کار دعوت به خویشتن داری، دعوت 
درباره استدلال های ارائه شده در خلوت و پایان مناظره 

است.
راه مباحثه خانواگی را نبندید

تجربیات تلخ قبلی شاید به مانعی برای یک مباحثه 
درست و اصولی در یک خانواده تبدیل شده باشد. وقتی 
آخرین بحث منجر به از بین رفتن یک رابطه خانوادگی 
یا افراد خانواده برای مدت طولانی از هم  شده باشد 

دلخور شده باشند.
اعضای  نبودن  آشنا  خاطر  به  احتمالا  اتفاقات  این 
خانواده با همین اصولی که گفته شد اتفاق افتاده است. 
مباحثه و مناظره و تمرین آن در چارچوب خانواده یک 
کار عملی خوب برای زمانی است که همین موقعیت را 
در جامعه و در جمع های بزرگتر تجربه می کنیم. اگر هر 
بحث در خانواده قرار باشد با جملات » بحث سیاسی 
ممنوع« و »دوباره شروع نکنید!« در همان ابتدای کار 
پایان بگیرد، این فرصت فوق العاده تربیتی برای فرزندان 
برای  مباحثه  در  دوباره  خودسازی  فرصت  و  خانواده 

بزرگترها از بین خواهد رفت.

 دنبال برنده و بازنده نباشید ؛

اصولیکمناظرهسیاسیخانوادگیموفق

در گفتگو با رییس خانه احزاب قم مطرح شد؛

لزومانتخابشورایشهرتوانمندودر
ترازانقلاباسلامی

رییس خانه احزاب قم گفت: دغدغه همه ما شکل گیری شوراهای اسلامی 
شهر و روستای توانمند و در تراز انقلاب و نظام مقدس جمهوری اسلامی و همسو 

با اندیشه حضرت امام)ره( و رهبر معظم انقلاب است.
محمد عکافان در گفت وگویی با اشاره به فرمایشات مکرر رهبر معظم انقلاب در 
طی سال های گذشته و راهبرد ایشان در قالب بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی در 
خصوص اهمیت انتخابات، تصریح کرد: دغدغه اصلی امروز رهبر معظم انقلاب، 
ایجاد شور انتخاباتی و بالا بردن هر چه بیشتر حضور مردم در پای صندوق های 

رأی و رسیدن به مشارکت حداکثری است.
رئیس خانه احزاب استان قم، با بیان اهمیت جایگاه شوراهای اسلامی شهر و 
روستا در ساختار سیاسی و اجتماعی نظام و مشارکت مردم در مدیریت شهری، 
تصریح کرد: بدون شک دغدغه همه ما شکل گیری شوراهای اسلامی شهر و 
روستای توانمند و در تراز انقلاب، نظام جمهوری اسلامی و شهر مقدس قم است 
و در راستای تحقق این مهم، باید افرادی را انتخاب کنیم که دارای انگیزه های 
بالای انقلابی و همسو با اندیشه ها و تفکرات حضرت امام خمینی )ره( و رهبر 
معظم انقلاب باشند. وی در ادامه با اشاره به لزوم دارا بودن برخی شاخصه ها 
از سوی داوطلبان، تاکید کرد: فرد محور نبودن، اعتقاد و التزام جدی به کار 
گروهی، دارا بودن برنامه و اندیشه کاری منسجم، صراحت کلام، شجاعت در 
تصمیم گیری، روحیه کار و فعالیت جهادی و خدمتگزاری به مردم، عدم خلق 
و خوی اشرافی و تجملاتی، اشرافیت کامل به وظایف و اختیارات، تخصص و 
شناخت کافی از شهر مقدس قم و مناسبات شهری را از مهم ترین این شاخصه ها 
بر شمرد. ضمن اینکه در عرصه های مدیریتی، تاکید بر اصل شایسته سالاری از 

مهمترین ویژگی های منتخبین خواهد بود.
فعال سیاسی استان قم در ادامه با بیان اینکه بایستی زمینه های لازم برای 
شناسایی نامزدها به مردم فراهم گردد، افزود: در راستای تلاش برای مشارکت 
حداکثری مردم از همه سلایق فکری و سیاسی در انتخابات، یکی از بسترهای 
مناسبی که برای شناسایی داوطلبان و نامزدها فراهم گردیده و امروزه با توجه 
به توسعه گسترده رسانه ها و ضریب نفوذ آن در افکار عمومی، می توانند نقشی 
بسیار پر اهمیت داشته باشند، بستر فضای مجازی و پایگاه های اطلاع رسانی 
است. محمد عکافان با بیان اینکه رسانه ها با معرفی برنامه های نامزدها، وضعیت 
زندگی آنان و فعالیت های گذشته و سوابق اجرایی آنان، نقش مهمی در شفاف 
سازی دارند، تاکید کرد: احزاب و تشکل های سیاسی با کمک و همیاری رسانه ها 
می توانند با شفاف سازی بیشتر در زمینه زندگی، برنامه ها و کارآمدی کاندیداهای 
خود در عرصه انتخابات، بیشتر نقش آفرینی کنند. مردم نیز با مشاهده، بررسی 
و مقایسه تفکرات، برنامه ها و توانمندی های داوطلبان می توانند انتخاب صحیح 

و دقیق تری داشته و افراد شایسته را انتخاب نمایند.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم :
الزاماداراتبرایاتصالبهشبکهملیاطلاعات

از  را  الکترونیک  دولت  توسعه  قم  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
اولویت های وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات دانست و ضمن تاکید بر اتصال 
به مرکز ملی تبادل اطلاعات، مراحل لازم برای استفاده از وب سرویس های درگاه 

خدمات هوشمند را تشریح کرد. 
جواد غلام پور در حاشیه نشست با رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شهرداری قم اظهار داشت: با عنایت به اجرای بند ث ماده ۶7 و بند الف ماده ۶8 
قانون برنامه ششم توسعه در خصوص تکلیف دستگاه های اجرایی به الکترونیکی 
کردن کلیه فرآیندها و تبادل الکترونیکی اطلاعات و پاسخگویی به استعلام های 
مورد نیاز سایردستگاه های اجرایی به صورت الکترونیکی، ارایه خدمات در بستر 

شبکه ملی اطلاعات اجتناب ناپذیر است.
وی با اشاره به الزام کاهش 12.5 درصدی مراجعه حضوری شهروندان تصریح 
کرد: کارگروه تعامل پذیری دولت الکترونیکی با همکاری تمام دستگاه های 
حاکمیتی به ایجاد سرویس های متنوعی در مرکز ملی تبادل اطلاعات اقدام 
نموده است و دستگاه های اجرایی جهت استفاده از استعلام های موجود باید به 

گذرگاه خدمات دولت الکترونیک متصل شوند.
کلیه  تاکیدکرد:  قم  اطلاعات   فناوری  و  ارتباطات  مدیران  شورای  رئیس 
دستگاه های اجرایی به منظور اجرای قانون و کاهش استفاده از کاغذ، کاهش 
تردد، کاهش جعل و افزایش استناد پذیری، به حذف شیوه سنتی و کاغذی و 
استفاده از این خدمات موظفند جهت اتصال به مراکز ملی تبادل اطلاعات اقدام 

نمایند.
 دبیر کارگروه توسعه دولت الکترونیک استان بیان داشت: در حال حاضر ارائه 
خدمات بر بستر گذرگاه خدمات دولت الکترونیک )GSB( و گذرگاه عمومی 
خدمات دولت الکترونیک )PGSB( از اولویت های توسعه دولت الکترونیک در 
استان است که با سرعت مناسب در حال پیشرفت می باشد و انتظار می رود تا 
پایان سال جاری با همکاری دستگاه  های اجرائی بخش مهمی از این خدمات به 

صورت الکترونیک ارائه شود. 
بر اساس این گزارش مقرر شد شهرداری قم اتصال های لازم فنی برای برقراری 
ارتباط با بستر گذرگاه خدمات دولت الکترونیک و گذرگاه عمومی خدمات دولت 

الکترونیک را فراهم آورد.
 

درخواست رئیس دانشگاه علوم پزشکی از استاندار قم؛

قرنطینهمبتلایانبهکروناجدیگرفتهشود
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با ارسال نامه ای به استاندار قم در راستای قطع 
زنجیره انتقال کرونا خواست تا از این تاریخ تمامی افرادی که تست های PCR و 

RDT آن ها مثبت می شود به صورت 1۴ روز قرنطینه کامل شوند.
در متن نامه ارسالی از سوی محمدرضا قدیر رئیس دانشگاه به بهرام سرمست 
استاندار قم  آمده است: با عنایت به اینکه از سال گذشته انجام تست های ریپد 
RDT برای تشخیص بیماری کووید در برنامه کاری مراکز منتخب کرونا و تیم های 
رهگیری قرار گرفته، خواهشمند است دستور فرمایید در خصوص ارسال موارد 
مثبت RDT همانند موارد PCR برخورد و افراد دارنده تست مثبت ریپید، بیماران 
قطعی مبتلا به کرونا محسوب شوند  و این افراد نیز بعد از مدت 1۴ روز استعلاجی 
در صورت نداشتن علائم، قادر به حضور در محل کار باشند که این مدت، برای 
افراد بستری در بیمارستان به شرط نداشتن علائم 21 روز است.  همچنین در 
این نامه بر لزوم قرنطینه کامل 1۴ روزه افرادی که نتیجه تست PCR و RDT آن ها 
مثبت است، تاکید شده است و این افراد باید از هرگونه تردد، حضور در تجمعات، 
برخورد با سایر افراد خودداری و بعد از اتمام زمان یادشده، با دریافت فرم بازگشت 
به کار می توانند به محل کار خود مراجعه کنند. به گفته مدیر گروه آموزش و 
ارتقا سلامت معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم، کیت های RDT برای 
تشخیص فوری ابتلای فرد به ویروس کرونا طراحی شده اند. محد تقی سلطانی 
در این خصوص گفت: کیت های RDT در واقع همانند روش های تست  آنتی ژن 
بیماری کووید-19 عمل می کنند و نتیجه این تست ها برخلاف تست PCR، که 
نتیجه اش با ارسال به آزمایشگاه تا ۴8 ساعت به طول می انجامد، در کمتر از 30 
دقیقه قابل دسترس است و با این حال باید گفت که این تست ها از میزان دقت 

کمتری نسبت به تست های PCR برخوردار هستند.
 

در حرم مطهر بانوی کرامت برگزار می شود؛

مراسمعزاداریشهادتحضرتحمزه)ع(
ورحلتحضرتعبدالعظیمحسنی)ع(

مسئول واحد مراسم و محافل حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( گفت: مراسم 
عزاداری شهادت حضرت حمزه سیدالشهدا)ع( و رحلت حضرت عبدالعظیم 
حسنی)ع( با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین بندانی نیشابوری و مداحی 

حسن حیدرزاده در حرم مطهر برگزار می شود. 

شهرداری قم سال 99 با وجود تمام چالش های اقتصادی توانست در تحقق بودجه 
سه هزار میلیارد تومانی نسبتاً موفق عمل کرده و با نقش پررنگ بودجه های عمرانی و 
سیاست گذاری های مختلف اقتصادی، نقش آفرین بی بدیل عرصه اقتصاد شهری باشد.

وقتی صحبت از رونق تولید ملی و مباحث ذیل اقتصاد مقاومتی به میان می آید، 
شاید اذهان بیشتر به سمت ارگان های اقتصادی و بخش های تولیدی و صنعتی برود 
اما در زندگی امروز شهرها به دلیل تراکم جمعیت و مرکزیتی که در فعالیت های مختلف 

اقتصادی و اجتماعی دارند، نقش بی بدیلی در شاخص های اقتصادی دارند.
شهرداری قم سال 99 با وجود تمام چالش های اقتصادی توانست در تحقق بودجه 
سه هزار میلیارد تومانی نسبتاً موفق عمل کرده و با نقش پررنگ بودجه های عمرانی و 
سیاست گذاری های مختلف اقتصادی، نقش آفرین بی بدیل عرصه اقتصاد شهری باشد. 
یکی از مهم ترین عرصه ها در حوزه اقتصاد شهری به مسائل مرتبط با شهرسازی مربوط 

می شود.
در بررسی  که از سوی مرکز پژوهش های مجلس انجام شده  است، مشخص شده به 
ازای صد میلیون تومان سرمایه گذاری در ساختمان، حدود پنج شغل به صورت مستقیم 

و غیرمستقیم ایجاد خواهد شد.
به همین دلیل است که سیاست های حوزه شهرسازی و معماری در شهرداری ها 
می تواند اثر مستقیم بر اشتغال بخش مسکن و شاخص های اقتصادی شهر داشته باشد.
شهرداری قم هم با برداشتن یا غیرحضوری سازی فرآیندهای شهرسازی و کوتاه سازی 
امور مربوط به صدور پروانه در این عرصه گام مثبتی در سال 99 در این عرصه برداشت. 
غلامرضا جانقربان، معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم اقدام دیگر این معاونت که 
در عرصه اقتصاد شهری اثرگذار بوده را بهره گیری از توان داخلی شهرداری و سازمان های 
تابعه مانند سازمان بهسازی و نوسازی و زیباسازی اطراف حرم حضرت معصومه )س( 

برای اجرای طرح های بهسازی و نوسازی بافت تاریخی شهر قم توصیف می کند.
اجرای پروژه های محرک توسعه

به گفته وی تعریف، تهیه و اجرای پروژه های محرک توسعه در هسته مرکزی شهر قم و 
پیرامون حرم مطهر حضرت معصومه)س(مانند پروژه طراحی شهری می تواند در پویایی 
اقتصاد این محله ها اثرگذار باشد. همچنین پروژه های بزرگی مانند ساماندهی میدان 
مطهری و فاز 1 و 2 پارکینگ بست شرقی حرم مطهر که به جز مسئله طراحی شهری، 
مباحث سرمایه گذاری و توسعه ای را هم دنبال می کنند، از اثرگذارترین پروژه ها در آینده 

اقتصادی شهر هستند.
با  افزود: در سال گذشته تلاش کردیم  قم  و معماری شهرداری  معاون شهرسازی 
بهره گیری از رویکردهای نوین طراحی شهری در طرح های مطالعاتی شهری، در مسیر 

پویاسازی فعالیت های اجتماعی و اقتصادی در شهر قدم برداریم.
تجاری،  جمله  از  اقتصادی  فعالیت های  به  زمین  مناسب  تخصیص  و  ساماندهی 
صنعتی و انبوه سازی مسکن در طرح های مطالعاتی برای محدوده های شهری از دیگر 
اقدامات این معاونت است که با هدف ایجاد زمینه رشد و رونق تولید دنبال شده است. 
جانقربان گفت: حمایت از شرکت های دانش بنیان و جانمایی مکان  های استقرار آن ها 
در طرح های مطالعاتی محدوده های داخل و حریم شهر، در ارتباط مستقیم با مراکز 
آموزشی، صنعتی و کشاورزی از دیگر اقداماتی بود که با نگاه رونق تولید و توسعه اشتغال 

در معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم دنبال شد.
فرهنگ سازی و تولید ملی

فرهنگ سازی از جمله مهم ترین ارکان ترغیب مردم به استفاده از کالای ایرانی و ایجاد 
جهش با این ابزار است. فرهنگ سازی می تواند دغدغه حمایت از کارگران و صنعتگران 
ایرانی را به خانه ها برده و با رفتارسازی، این حمایت ملی را پایدار سازد. سید علی بیگدلی، 
مدیرکل سرمایه انسانی شهرداری قم می گوید این اداره کل در مسیر ایجاد جهش تولید 
و حمایت از تولید و اشتغال ملی تلاش کرده با برگزاری دوره های آموزشی برای کارکنان 

شهرداری قم، اذهان را نسبت به این موضوع حساس کند.
وی ادامه داد: در این دوره آموزشی مسئله جهش تولید با نگاهی به رویکردهای نظری، 

الزامات، موانع و سیاست های پیشنهادی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
مدیرکل سرمایه انسانی شهرداری قم افزود: همچنین انعقاد قرارداد و تفاهم نامه با 

تولیدکنندگان داخلی برای تسهیل خرید تولیدات ایرانی توسط کارکنان از دیگر اقداماتی 
بود که در این مسیر پیگیری شده است.

همراهی برای ایجاد مراکز صنعتی
مناطق هشتگانه شهرداری قم پیشانی عملکرد اجرایی این مجموعه محسوب شده و 
اقداماتشان در جای جای محلات شهر می تواند اثرگذاری بی بدیلی در توسعه اشتغال و 

حمایت از تولید ملی داشته باشد.
منطقه پنج شهرداری قم به عنوان بخشی از شهر که پهنه های صنعتی در آن قرار گرفته، 

نقش حساسی در ایجاد زمینه های رونق تولید در شهر قم دارد.
علیرضا اقبالیان، مدیر منطقه پنج شهرداری قم تسریع و تسهیل در امر توافق 25 
قطعه زمین در مجتمع های صنعتی و زیرسازی و آسفالت شوارع منتهی به کارگاه های 
تولیدی کفش، سنگ و چوب را از جمله اقدامات شهرداری در این منطقه برای کمک به 

تولیدکنندگان بومی دانست.
زیرسازی و آسفالت شهرک امید که سنگ بری ها در آن قرار گرفته اند از دیگر اقداماتی 

است که در این زمینه صورت گرفته است.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم همچنین با تاکید بر تلاش برای تأمین نیازهای پروژه های 
هانترها،  پلی اتیلن،  لوله های  انواع  مسیر  این  در  گفت:  ایرانی  کالاهای  از  عمرانی 
کف پوش ها و کمپلکس های بازی از برندهای ایرانی تهیه شده است. وی افزود: بخش 
عمده ای از کالاهایی که برای این منطقه خریداری می شود کالای ایرانی بوده و همین 

امر سبب افزایش تولید و سطح اشتغال در سطح کشور خواهد شد.
تأمین مبلمان شهری از تولید داخل

در منطقه سه شهرداری قم هم مسئله استفاده از کالاهای تولید داخل بسیار مورد توجه 
است.

از جمله اقداماتی که در این منطقه با تکیه بر توان داخلی انجام شده، خرید مبلمان 
شهری به میزان 50 عدد بود. همچنین خرید 200 مترمربع کفش پوش و 18 ست 

تندرستی از تولیدات داخل.
آبگرمکن های خورشیدی و پمپ های چاه آب از دیگر اقلام خریداری شده توسط 

منطقه شهرداری قم هستند که از تولیدکنندگان داخلی تهیه می شوند.
مهرداد روحانی وزیری، مدیر منطقه سه شهرداری قم اجرای پروژه های عمرانی را از 
جمله اقداماتی می داند که در رونق اقتصادی و ایجاد اشتغال مؤثر است. وی در این زمینه 
افزود: تعداد 15 پروژه شاخص شهری اعم از عمرانی، فضای سبز و خدمات شهری بالغ 
بر 250 میلیارد ریال در ماه های گذشته در منطقه سه شهرداری قم صورت گرفته که 
علاوه بر توسعه کمی و کیفی شهر و ایجاد محرک های آتی به تعداد 300 نفر نیرو به صورت 

مستقیم و 800 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال  ایجاد شده است.
رابطه پروژه های عمرانی و اشتغال زایی

همچنین منطقه دو شهرداری قم هم تلاش کرده با اجرای پروژه های محرک توسعه، 
برای شهروندان ساکن در این منطقه فرصت های شغلی ایجاد کند.

از ظرفیت  استفاده  اینکه  به  اشاره  با  قم  دو شهرداری  منطقه  مدیر  رضا رحیمی، 
پیمانکاران و متخصصان بومی در این منطقه گفت: در زمینه اقلام خریداری شده مانند 
مبلمان پارکی، وسایل بازی کودکان، تجهیزات اداری، دوربین های مداربسته و … تلاش 
کردیم با استفاده از کالاهای ایرانی از تولیدکنندگان داخلی حمایت کنیم. استفاده از 
فن آوری نوین اطلاعاتی بومی و ایجاد سامانه اطلاع رسانی و پرداخت قبوض نوسازی 
برای تسریع در انتقال اطلاعات و خدمات غیرحضوری هم از دیگر اقداماتی است که 

منطقه دو شهرداری با نگاه بر شعار سال انجام به ثمر رسانده است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت: ایجاد بسترهای لازم it و ict و ارتباطی با سازمان 
نظام مهندسی و … برای تسریع در انجام امور مربوط به صدور پروانه در احداث واحدهای 
صنعتی، تولیدی و کارگاهی در سطح منطقه از دیگر اقداماتی بود که در راستای شعار 

جهش تولید انجام شد.
وی احداث معابر جدید و ایجاد موقعیت های تجاری برای ساکنین منطقه را در توسعه 
اشتغال مؤثر دانست و افزود: تجهیز دستگاه های عملیاتی بحران مانند بیل بکهو، گریدر، 
دستگاه برف روب و … با استفاده از ظرفیت عوامل فنی منطقه و همچنین استفاده از 
شرکت های فنی، خدماتی و تولیدی ایرانی از دیگر اقداماتی بود که در این زمینه انجام 

شد.
منطقه چهار شهرداری قم هم به عنوان منطقه ای که کانون بسیاری از پروژه های بزرگ 
عمرانی است، در سالی که به عنوان رونق تولید نامگذاری شده بود، تولید تلاش کرده 
در مسیر ترسیم شده برای حمایت از تولید ملی حرکت کند. مهدی اصفهانیان مقدم، 
مدیر منطقه چهار شهرداری قم اجرای پروژه های بزرگ و کوچک عمرانی در این منطقه 
را اقدامی مؤثر در راستای اشتغال زایی می داند. به گفته وی، خرید تجهیزات مصالح 
مورد نیاز در پروژه های عمرانی از تولیدکنندگان بومی استان و تولیدات داخلی از دیگر 

اولویت های منطقه چهار شهرداری برای حمایت از اشتغال و تولید است.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم افزود: یکی از اقداماتی که در سال های اخیر بسیار 
به آن توجه داشتیم، پرهیز از خرید هرگونه کالاهای خارجی که مشابه ایرانی آن وجود 
دارد و تشویق همکاران و پیمانکاران به استفاده از کالای ایرانی است. با توجه به اینکه 
نام گذاری سال 1۴00 نیز هم به مسئله پشتیبانی از تولید داخل و مانع زدایی در این 
عرصه اختصاص یافته، حرکت شهرداری قم در این عرصه همچنان ادامه خواهد داشت 
که با توجه به حجم مراودات مالی در شهرداری و اثرگذاری اجتماعی و اقتصادی این نهاد، 

اثرات درخشانی به همراه خواهد داشت.

نقش آفرین بی بدیل شهرداری قم عرصه اقتصاد شهری ؛

حرکت مدیریت شهری در جاده »جهش تولید«
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با افزایش خاموشی ها در نخستین  روزهای خردادماه، پرسش های زیادی 
برای مردم درباره وضعیت برق ایجاد شده؛ اینکه منشا خاموشی ها چیست؟ 

ابعاد مشکل چقدر است؟ 
به گزارش ایرناپلاس، بررسی آمارهای اعلام شده در صنعت برق نشان 
می دهد ظرفیت اسمی نصب شده برق کشور در پایان سال 98 برابر با 8۴ 
هزار مگاوات بوده که از این میزان 1000 مگاوات از نیروگاه اتمی بوشهر و فقط 

700 مگاوات از نیروگاه های بادی و خورشیدی است.
هرچند به گفته رضا اردکانیان وزیر نیرو، ظرفیت نصب شده نیروگاهی 
اکنون به 85 هزار و 313 مگاوات رسیده که نزدیک به 12 هزار مگاوات از این 
میزان ظرفیت مربوط به نیروگاه های برق آبی بوده و حدود 70 هزار مگاوات از 

نیروگاه های حرارتی است.
با این حال، ظرفیت اسمی، فقط در دمای 15 درجه سانتیگراد و ارتفاع 
صفر از سطح دریا محقق می شود؛ ظرفیت بخش حرارتی با افزایش ارتفاع 
و دما، کاهش می یابد؛ در حالی که کشور ما مرتفع بوده و ارتفاع بسیاری 
از شهرها نسبت به سطح دریا بیش از یک هزار متر است که در نتیجه توان 
نیروگاه را کاهش می دهد. همچنین با افزایش دما از 15 درجه، توان نیروگاه 
کم می شود. به همین دلیل، زمانی که ما به پیک مصرف می رسیم، همزمان 
توان نیروگاه ها نیز کاهش می یابد؛ این از ویژگی نیروگاه هاست و کاری برای 

آن نمی توان کرد.
به گفته وزیر نیرو، در تابستان حدود 50 هزار مگاوات از ظرفیت نیروگاه ها به 
غیر از برق آبی ها را در دسترس داریم که در بهترین شرایط، مجموع تولید برق 

کشور حدود ۶0 هزار مگاوات خواهد بود.
در سال 98 تولید هم زمان برق در پیک سال کشور، در مجموع 57 هزار 
مگاوات بوده، یعنی از 8۴ هزار مگاوات ظرفیت نصب شده، در گرمای هوا 
و پیک بار، 57 هزار مگاوات برق تولید کرده ایم که از همین میزان تولید نیز 
11 هزار مگاوات آن هسته ای و برق آبی بوده است و حدود ۴۶ هزار مگاوات 

از نیروگاه های حرارتی.
دلایل قطعی برق، از تلفات شبکه تا سیستم توزیع

مجموع مصرف بخش خانگی، اداری، تجاری، و عمومی کشاورزی حدود 
55 درصد است. وقتی دمای هوا بالا رفته و سیستم های سرمایشی وارد مدار 
می شوند، در همان زمان توان تولید کاهش یافته و این دو، دست به دست هم 

می دهد و باعث خاموشی می شود.
دلیل دیگر، تلفات شبکه است که از 15 درصد در سال 92، به 11 درصد در 
سال 9۶ رسیده و به گفته معاون امور توزیع توانیر، اکنون میزان تلفات شبکه 
برق 9.7۶ درصد است. یعنی حتی با وجود این بهبود در شبکه، 10 درصد 

برق تولیدشده هم در شبکه از بین می رود.
اتفاقی که افتاده این است که ما در بخش مصرف نیز با افزایش جمعیت و 
هم با تغییر الگوی مصرف مواجه  هستیم. در هر خانه ای نسبت به 20 سال 
پیش، تجهیزات برقی بیشتری داریم و تغییر سیستم سرمایشی از کولر آبی به 
کولر گازی و چیلر و استفاده از برق با مصرف کننده های تبریدی بسیار زیاد 
می شود. )دستگاه های تبریدی با از بین بردن رطوبت و کاهش دمای هوای 

حاصله از کمپرسور، موجب ورود هوای مناسب می شود.(

مشکل دیگر، مربوط به کاهش بارندگی است. ظرفیت 12 هزار مگاواتی 
نیروگاه های برق آبی در سال گذشته، به دلیل بارندگی خوبی بود که داشتیم، 
اما بارندگی امسال کمتر است. ضمن آنکه نیروگاه های برق آبی ما ذخیره ای 
هستند، نه جریانی. یعنی نمی توان کل 12 هزار مگاوات را به طور پیوسته 
در مدار داشت؛ بلکه دِبی)میزان آب ورودی( رودخانه های مرتبط با سدهای 
واقع آب در  تولید کنند؛ در  به گونه ای است که نمی توانند 2۴ ساعته  ما 
ساعت های محدودی برق تولید می کند و از سد خارج می شود اما برای 

جمع شدن همین میزان آب پشت سد، 2۴ ساعت زمان لازم است.
اکنون طبق صحبت مسئولان وزارت نیرو، نیمی از این ظرفیت از شبکه 

خارج شده و فقط 5 تا ۶ هزار مگاوات ظرفیت برق آبی قابل استفاده است.
به گفته کارشناسان صنعت برق، توان عملی تولید برق ما در پیک ۶3 
هزار و 500 مگاوات بوده اما تولید همزمان در پیک، اکنون 57 هزار مگاوات 
است؛ دلیل آن مواردی همچون کاهش توان برخی واحدها، خروج موقتی 
آنها، مشکلات تأمین لوازم یدکی و تعمیرات واحدها و عدم فعالیت برخی از 
آنهاست. به این ترتیب حدود 7 هزار مگاوات هم به این شکل از دست داده ایم.
در کنار این موارد، اگر توان تولید را بالا ببریم، اما شبکه توزیع را اصلاح 
نکنیم، ظرفیت خطوط به حدی می رسد که بیش از آن توان انتقال برق را 
ندارند و ما با اینکه در بخش تولید تا حدی جلو هستیم، عقب افتادگی بسیار 

زیادی در بخش انتقال و توزیع برق داریم.
بخش تولید برق، 15، 1۶ سال است که خصوصی شده و اکنون نزدیک 
به 50 درصد تولید برق کشور توسط بخش خصوصی انجام می شود و این 
روند به خوبی پیش رفته است؛ اما بخش توزیع و فوق توزیع، به میزان تولید، 
خوب پیش نرفته و در مواردی محدودیت انتقال داریم، به این معنا که توان 
تولیدی هست اما نمی توان آن را داخل شهر برد. از طرف دیگر، تغییر الگوی 
شهرسازی را با این همه آپارتمان های جدید و مجتمع های تجاری جدید داریم 
که همه در وسط مناطق شهری ساخته می شود و پیش از راه اندازی آنها، باید 
ظرفیت تولید بالا برود و وقتی این هدف محقق نمی شود، این وضعیت شاهد 
هستیم که مصرف کننده زیاد می شود؛ آن هم در حالی که  ممکن است خارج 

از مرزهای شهر نیروگاه باشد اما توان انتقال نیست.
سرمنشاء روند قطعی برق

این مشکل در یکی دو سال اخیر ایجاد نشده و زمان زیادی است شروع 
آقای  اواسط دولت اول  از  اما اکنون به بخش خانگی رسیده است.  شده 
احمدی نژاد، کم کم به هم خوردن توازن تولید و مصرف برق شروع شد اما در 
آن سال ها کاهش قابل ملاحظه بار صنایع بزرگ در ساعات پیک انجام می شد. 
بعد به صنایع متوسط رسید و بعد چند سال است که شهرک های صنعتی هم 
جیره بندی شده اند و حالا که همه بخش ها درگیر شده و پیک زدایی اتفاق 

افتاده، به قطعی بخش خانگی و اداری نیز رسیده است.
به گفته متخصصان صنعت برق، این موضوع مشکلی است که از 12، 13 
سال پیش در کشور وجود دارد و براحتی امکان رفع آن نیست. ساخت یک 
نیروگاه، 3 تا ۴ سال زمان می برد. پروژه های انتقال نیز بسیار هزینه بر و زمان بر 
هستند. اگر بارندگی خیلی خوب باشد و 11000 مگاوات ظرفیت برق آبی را 
داشته باشیم، وضعیت همانند سال گذشته، بهتر می شود اما امسال به دلیل 
کاهش بارندگی ها، از  ابتدای خرداد روند خاموشی شروع شده و ممکن است 

در ماه های گرمتر گسترده تر شود.
طبق نظر کارشناسان این صنعت، هرچند مسئولان وزارت نیرو یکی از 
دلایل خاموشی ها را استخراج رمزارز اعلام کرده اند که میزان آن حدود 2 هزار 
مگاوات است، اما با این حال، از مهمترین دلایل آن، عقب ماندگی انباشته و 

فاصله ایجادشده بین شبکه تولید و توزیع با مصرف زیاد است .
البته این مشکل فقط با تامین بودجه مناسب برای ساخت نیروگاه و گسترش 
شبکه توزیع، برطرف نمی شود؛ زیرا مسیر اصلی برای حل این معضل، تغییر 
الگوی مصرف مردم و گام برداشتن به سمت استانداردسازی مصرف و البته، 

ضرورت تولید وسایل برقی استاندارد است.

دلایل قطعی برق در بهار 14۰۰؛

در شبکه برق کشور چه می گذرد؟

آگهی مزایده تلفن همراه
آگهی مزایده خط تلفن همراه اول به شماره 09127582587 مربوط به پرونده کلاسه 13990۴0300110030۴8/1

به موجب پرونده اجرایی کلاسه 13990۴0300110030۴8/1 )باشماره بایگانی 99032۶۶( له: خانم زهرا حلاج زاده 
بیدگلی، بر علیه: ورثه مرحوم آقای محمد مولائی فر )مهناز مولائی فر و زهرا حلاج زاده بیدگلی و فاطمه مولائی فر و میلاد 
مولائی فر و زهرا مولائی فر و اقدس حسنی( مستند سند ازدواج شماره 8015-1377/07/07 دفترخانه ازدواج 29 قم خط 
همراه اول کارکرده به شماره 09127582587 متعلق به آقای محمد مولائی فر )ورثه مذکور( بازداشت شده است و بنابر 

درخواست بستانکار به شماره وارده 2515 مورخ 1۴00/02/07 خط همراه اول مذکور از طریق مزایده بفروش میرسد:
خط کارکرده همراه اول به شماره 09127582587 که قیمت فروش آن توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن 

ثابت و همراه قم به مبلغ ۴0/000/000 ریال )چهل میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد.
مزایده خط تلفن همراه مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر دوشنبه 1۴00/03/2۴ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم 
انجام می شود. مزایده خط تلفن همراه مذکور از مبلغ پایه ۴0/000/000 ریال )چهل میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت 
پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره 
شبا IR 98010000۴07۶013207895۶93 با شناسه واریز 9۶510857۶10000000217132351200۶ می باشد و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 5 
روز ازتاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این 
صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده 
خواهد بود. در ضمن کلیه بدهی های مربوط به خط مذکور و حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد 
شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام 

می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 13997(
تاریخ انتشار آگهی: 14۰۰/۰3/۰4
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسنادو املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

-----------------------------------------------
آگهی مزایده تلفن همراه

آگهی مزایده خط تلفن همراه اول به شماره 09123511518 مربوط به پرونده کلاسه 13990۴0300110030۴8/1
به موجب پرونده اجرایی کلاسه 13990۴0300110030۴8/1 )باشماره بایگانی 99032۶۶( له: خانم زهرا حلاج زاده 
بیدگلی، بر علیه: ورثه مرحوم آقای محمد مولائی فر )مهناز مولائی فر و زهرا حلاج زاده بیدگلی و فاطمه مولائی فر و میلاد 
مولائی فر و زهرا مولائی فر و اقدس حسنی( مستند سند ازدواج شماره 8015-1377/07/07 دفترخانه ازدواج 29 قم خط 
همراه اول کارکرده به شماره 09123511518 متعلق به آقای محمد مولائی فر )ورثه مذکور( بازداشت شده است و بنابر 

درخواست بستانکار به شماره وارده 2515 مورخ 1۴00/02/07 خط همراه اول مذکور از طریق مزایده بفروش میرسد:
خط کارکرده همراه اول به شماره 09123511518که قیمت فروش آن توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن 
ثابت و همراه قم به مبلغ 1۴0/000/000ریال )یکصد و چهل میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش 

میرسد.
مزایده خط تلفن همراه مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر دوشنبه 1۴00/03/2۴ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم 
انجام می شود. مزایده خط تلفن همراه مذکور از مبلغ پایه 1۴0/000/000ریال )یکصد و چهل میلیون ریال( شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
به شماره شبا IR 98010000۴07۶013207895۶93 با شناسه واریز 9۶510857۶10000000217132351200۶ 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش 
را ظرف 5 روز ازتاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده 
برنده مزایده خواهد بود. در ضمن کلیه بدهی های مربوط به خط مذکور و حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی 
به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 

اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان 
محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 1399۶(

تاریخ انتشار آگهی: 14۰۰/۰3/۰4
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسنادو املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم

-----------------------------------------------
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک اداره یک قم
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

جلسه هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 
با حضور امضاء کنندگان زیر در وقت مقرر در دبیرخانه هیأت تشکیل، رأی شماره 1399۶033000101108۴ پرونده 
کلاسه 139911۴۴300010008۶2 مربوط به تقاضای آقای محسن چراغی مبنی بر صدور سند مالکیت قسمتی از پلاک 

11038/2۶ اصلی واقع بخش یک قم تحت بررسی است.
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:

حدود ومساحت در رأی صادره اشتباه قید شده است.
رای اصلاحی

با توجه به مفاد گزارش کارشناس به شماره 1/282۴ مورخ 1۴00/02/18 و با عنایت به اینکه طبق گزارش شماره فوق رای 
هیات تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح زیر اصلاح می گردد:

حدود اربعه ششدانگ قسمتی از پلاک 11038/2۶ اصلی به مساحت ششدانگ 115/۴0 مترمربع به شرح ذیل صحیح 
است:

شمالا: بطول 1۶/80 متر دیوار به دیوار پلاک باقیمانده 11038/2۶ اصلی
شرقا: بطول 10/3۴ متر دیواریست به پلاک باقیمانده 11038/2۶ اصلی

جنوبا: بطول 12/۶0 متر درب است به بلوار جمهوری
غربا: در دو قسمت به صورت مورب به طول های ۴ متر و ۴ متر درب است به بلوار جمهوری.

رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد. )م الف 1۴001(
داود فهیمی نیک-رئیس ثبت اسناد و املاک

-----------------------------------------------
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک اداره یک قم
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

جلسه هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 با 
حضور امضاء کنندگان زیر در وقت مقرر در دبیرخانه هیأت تشکیل، رأی شماره 1399۶0330001011085 پرونده کلاسه 
139911۴۴300010008۶3 مربوط به تقاضای خانم زهره چراغی مبنی بر صدور سند مالکیت قسمتی از پلاک 11038/2۶ 

اصلی واقع بخش یک قم تحت بررسی است.
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:

حدود و مساحت در رأی صادره اشتباه قید شده است.
رای اصلاحی

با توجه به مفاد گزارش کارشناس به شماره 1/282۴ مورخ 1۴00/02/18 و با عنایت به اینکه طبق گزارش شماره فوق رای 
هیات تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح زیر اصلاح می گردد:

حدود اربعه ششدانگ قسمتی از پلاک 11038/2۶ اصلی به مساحت ششدانگ 115/۴0 مترمربع به شرح ذیل صحیح 
است:

شمالا: بطول 1۶/80 متر دیوار به دیوار پلاک باقیمانده 11038/2۶ اصلی
شرقا: بطول 10/3۴ متر دیواریست به پلاک باقیمانده 11038/2۶ اصلی

جنوبا: بطول 12/۶0 متر درب است به بلوار جمهوری
غربا: در دو قسمت به صورت مورب به طول های ۴ متر و ۴ متر درب است به بلوار جمهوری.

رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد. )م الف 1۴002(
داود فهیمی نیک-رئیس ثبت اسناد و املاک

بانک مرکزی اعلام کرد:

تامین۳میلیاردو۷۷۰میلیوندلارارز
موردنیازوارداتبخشبهداشت

بانک مرکزی اعلام کرد: در سال گذشته 3 میلیارد دلار و در 2 ماه ابتدایی سال جاری 
770 میلیون دلار از ارز مورد نیاز برای واردات اقلام اعلامی وزارت بهداشت، درمان و 

آموزش پزشکی، تأمین شده است. 
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، براساس مصوبه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت در سال 1399 مبلغ 2.5 میلیارد دلار سهمیه ارز ترجیحی برای وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی تعیین شد که با توجه به شرایط خاص موجود، در سال گذشته 

حدود سه میلیارد دلار برای واردات اقلام اعلامی آن وزارتخانه، تأمین ارز شده است.
همچنین براساس سهمیه ارزی تعیین شده آن ستاد برای ۶ ماهه اول سال 1۴00 نیز 
مبلغ 1.5 میلیارد دلار برای واردات وزارت بهداشت تعیین شده که تاکنون بیش از یک 

میلیارد دلار آن براساس اولویت های اعلامی آن وزارتخانه تخصیص یافته است.
از این مبلغ، 210 میلیون دلار برای خرید واکسن و 5۶0 میلیون دلار برای سایر اقلام 
تأمین ارز و پرداخت شده است. بنابراین جمع تامین ارز صورت گرفته در 2 ماهه سال 
جاری 770 میلیون دلار است که از 50 درصد کل سهمیه ۶ ماهه اول نیز بیشتر بوده 

است. بنابراین عدم کفایت موجودی برخی اقلام، ارتباطی به موضوع تامین ارز ندارد.
گفتنی است، اولویت اقلام مشمول دریافت ارز توسط وزارت بهداشت تعیین و در 
نتیجه میزان موجودی اقلام مختلف نیز صرفاً با نظر آن وزارت خانه مدیریت می شود که 

این روش همواره برای تامین واردات با نرخ ارز ترجیحی انجام شده است.
بانک مرکزی اعلام کرده است: به نظر می رسد برخی از واردکنندگان با محوریت منافع 
شخصی به انتشار اخبار و تفاسیر ناصحیح و سودجویانه از شرایط اقدام کرده و با هدف 
تمرکز بر منافع تجاری خود با زیر سوال بردن فرایند واردات و تامین ارز اقلام دارویی در 
فضاهای رسانه ای، فضای جامعه را نسبت به عملکرد بانک مرکزی در خصوص موضوع 

مهم دارو و درمان ملتهب و مردم را نگران می کنند.  
با استناد به آمار قطعی عملکرد تامین ارز صورت گرفته،  بانک مرکزی تاکید کرده است 
که تامین ارز کالاهای اساسی به ویژه دارو، تجهیزات و ملزومات پزشکی را طبق مصوبات 
ستاد اقتصادی دولت به طور کامل انجام داده است. این بانک از رسانه ها درخواست 
کرده همواره به آمارهای صحیح و عینی اتکا کنند و از شبهه افکنی و شایعه پردازی 

بپرهیزند.
 

وزیر نیرو ضمن عذرخواهی از مردم:

خاموشیهاهیچپشتپردهایندارد
وزیر نیرو ضمن عذرخواهی از مردم به دلیل خاموشی  روزهای اخیر، علت را به طور 

کامل تشریح و تصریح کرد: هیچ پشت پرده ای برای خاموشی ها وجود ندارد. 
رضا اردکانیان روز سه شنبه در جمع خبرنگاران با بیان این که این روزها با مشکلاتی 
برای تامین و عرضه برق مواجه هستیم، اظهار کرد: علی رغم گزارشاتی که در روزهای 
اخیر توسط همکاران من ارائه شده و به تناسب برای مضیقه هایی که برای هموطنان در 
بخش خانگی و تجاری فراهم شده، عذرخواهی کردند. بنده نیز وظیفه دارم به عنوان 
وزیر نیرو از بابت تمام این مضیقه ها و فشارها صمیمانه عذرخواهی کنم و نیاز به این 

است که اطلاعات دقیق و کارشناسانه را در اختیار تمام مردم قرار دهیم.
وی با بیان این که در بخش برق ظرفیت نصب شده نیروگاهی 85 هزار و 313 مگاوات 
است، گفت: از این مقدار حدود 12 هزار مگاوات ظرفیت نیروگاه های آبی و 73 هزار و 
313 مگاوات ظرفیت نصب شده بقیه نیروگاه های حرارتی، اتمی، تجدید پذیر و تولید 

پراکنده است.
اردکانیان اظهار کرد: عمر نیروگاه های غیرآبی به نوعی تابعی از دما و ارتفاع است. 
نیروگاهی که در بندرعباس در سطح دریا قرار دارد با نیروگاهی که در مراتع مرتفع واقع 

شده، خروجی های متفاوتی دارد.
گرمای زودرس یکی از دلایل وقوع خاموشی

این  با  این است که چرا  پیش می آید،  اینجا  در  که  اضافه کرد: سوالی  نیرو  وزیر 
برنامه ریزی ها با کمبود مواجه شدیم؟ که باید گفت، یک بخش موضوع گرمای زودرس 
بوده است. ما در فروردین  امسال به طور متوسط افزایش دمای پنج درجه داشتیم و در 
اردیبهشت ماه افزایش دمای سه درجه را تجربه کردیم که این مساله روی خروجی توان 

نیروگاه ها و همچنین شروع به کار دستگاه های سرمایشی اثر می گذارد.
استخراج غیرمجاز رمزارز، دلیل دیگر خاموشی هاست

وی با بیان این که یک اتفاق واقعا خارج محاسبه ای که رخ داد موضوع رمزارزها بود، 
گفت: این روزها اعداد و ارقام زیادی در این رابطه شنیده می شود، اما باید روی اطلاعات 

موثق تمرکز داشت.
اردکانیان ادامه داد: دولت مصوبه ای را برای موضوع رمزارزها ارائه داد که براساس 
آن کسانی که می خواهند از این بخش استفاده کنند باید به وزارت صنعت، معدن و 
تجارت مراجعه کرده و مجوزهای لازم را اخذ کنند و در این مسیر که به وزارت نیرو مرتبط 
می شود، وزارت نیرو نیز به آنها انشعاب خواهد داد. برای کسانی که مسیر قانونی را طی 
کردند عددی که ما داریم همان چیزی است که در گزارشات مورد اشاره قرار گرفته و بالغ 

بر حدود 300 مگاوات است.

دبیرکل خانه کارگر:

وزارترفاهبایدبزرگترینوزارتخانهباشد
دبیرکل خانه کارگر، گفت: تمرکز بر نظام تامین اجتماعی به معنای یکی کردن قوانین 
و چارچوب ها و تلاش برای ایجاد بسترهای لازم است و اینگونه است که تشکیل وزارت 
رفاه معنا پیدا می کند. بزرگترین وزارتخانه ما باید وزارت رفاه باشد چراکه خواسته ما ایجاد 

نظام جامع رفاهی است. 
علیرضا محجوب در برنامه افتتاحیه همایش "ایران 1۴: رفاه و تامین اجتماعی" که به 
صورت مجازی و به همت موسه عالی پژوهش تامین اجتماعی برگزار شد، اظهار کرد: 
خواسته ما نظام جامع رفاهی است. تا آغاز هزاره جدید تعریف دنیا از رفاه به سیری و 
گرسنگی معطوف می شد اما امروزه "مدارهای رفاهی" تعریف کننده رفاه هستند. ما 
انتظار داریم کوشش اساسی و تمرکزی اساسی برای "نظام چند لایه" شکل گیرد که در 

قانون برنامه وجود دارد اما تا کنون عملیاتی نشده است.
دبیر کل خانه کارگر ادامه داد: تاریخ تامین اجتماعی در دوره میانی با اقدام تعاونی 
از سال 1327 آغاز اما تاریخ تامین اجتماعی در دوره جدید با "مقاوله نامه 102" 
آغاز می شود. پیش از این اما در احکام اسلامی شاهد دستور مستمری و احکامی 
نظیر زکات و... بوده ایم. حتی حکومت های شیعه دستورات خاصی داشتند و به 
دانشمندان مستمری می دانند. درواقع مستمری رساندن بیشتر به نیازمندان جزء 

افتخارات بود.
وی ادامه داد: رکن رکین دولت رفاه و دولتهایی که به هر شکل با نظام برنامه ای 
کار می کنند روشن بودن سیاست های رفاهی و عملیات رفاهی است که در صدر آن 
"چگونگی اقدامات" در عرصه تامین اجتماعی قرار دارد.  بنیاد رفاه، بنیاد دگرگونی 
"خط سیاست های رفاهی" و "توقعات رفاهی" و "هزینه کرد رفاهی" و "خط فقر مطلق" 
اقدامات تامین اجتماعی است که نظام عملیاتی اقدامات رفاهی هر دولتی در عرصه 

سیاست های رفاهی و مالی دولت ها باید معطوف به این موضوعات باشد.
وی در پایان گفت: امیدواریم قالبهای جدیدی در نظام تامین اجتماعی داشته  و 
دولتها معطوف به دولت رفاه باشند. در صدر موضوعات تاریخی هزاره بشر، "رفاه کهن 
سالان" است. باید برای کهنسالان فکر اساسی کرد. سالمندی مهم ترین موضوعی 

است که از سال 1۴15 به بعد در اوج آن قرار می گیریم.
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پیشکسوت استقلال گفت: وقتی سوت پایان مسابقه فینال جام باشگاه های 
آسیا زده شد رایکوف به سمت من آمد و اشک خوشحالی ریختیم. او مربی بزرگی 

بود و در فوتبال ایران تاثیر مثبت زیادی داشت. 
»مسعود معینی« نامش برای همیشه در تاریخ باشگاه استقلال ثبت شده است، 
او سال ها پیش از این و در فینال جام باشگاه های آسیا موفق شد دروازه حریف را باز 

کند تا برای اولین بار آبی پوشان بر بلندای فوتبال قاره کهن قرار بگیرند.
معینی روز سه شنبه در گفت وگویی درباره روزی حرف زد که با گلش  شادی را 
برای فوتبال ایران و میلیون ها استقلالی  به ارمغان آورد. متن این گفت و گو در زیر 

از حضورتان خواهد گذشت.
نیم قرن از نخستین قهرمانی استقلال در آسیا می گذرد.

نخستین قهرمانی استقلال در آسیا اتفاق بزرگی را برای فوتبال ایران و این تیم 

رقم زد که تا ابد ثبت شده است، همیشه اولین ها فراموش نمی شوند درست مثل 
قهرمانی استقلال در آسیا...

این اتفاق با گل شما رخ داد، هر وقت از قهرمانی استقلال در آسیا حرف زده 
شود نام »مسعود معینی« به وسط می آید.

این یک افتخار بزرگ برای من است، افتخاری که برای من دنیایی ارزش دارد، 
شاید نسل جوان کمتر مرا بشناسد، اما وقتی نام من برایشان مطرح می شود 
می گویند او گل اولین قهرمانی استقلال را در آسیا را به ثمر برساند. همیشه 
خداوند بزرگ را برای این موضوع شکر می کنم. همین  الان وقتی در خیابان 
جوانی به من می گوید ممنون شما هستیم  که  گل قهرمانی استقلال را به ثمر 
رساندید، در جواب می گویم پسرم تو که  آن زمان دنیا نیامده بودی، چه طور مرا 
می شناسی و از آن گل حرف می زنی؟ آنها می گویند پدران ما تعریف کرده اند که  با 

گل شما برای اولین بار قهرمان آسیا شدیم.
در دیدار با نماینده رژیم صهیونیستی یک گل عقب افتادید.

متاسفانه بر خلاف جریان بازی در دقیقه ۶9 دروازه استقلال باز شد و 20 دقیقه 
فرصت داشتیم تا بازی را به تساوی بکشانیم و قهرمانی در خانه را جشن بگیریم. 
بازی به سرعت در حال تمام شدن بود که گل زدیم. اگر اشتباه نکنم در دقیقه 82 
این اتفاق افتاد. مدافع حریف توپ را به کرنر فرستاد. »مهدی حاج محمد« توپ را 
سانتر کرد و »غلام وفاخواه« گل تساوی را به ثمر رساند. بازی در وقت قانونی با 

تساوی یک بر یک  به پایان رسید.
و بعد گل شما زده شد، گل قهرمانی استقلال در آسیا...

بازی به وقت های اضافی کشیده شد، هیچ وقت فراموش نمی کنم، در نیمه های 
زمین یک خطا به سود استقلال گرفته شد،مرحوم »منصور پورحیدری« پشت 
توپ ایستاد، سانتر کرد و مدافع حریف آن را دفع کرد، من جلو کشیده بودم و 
کمی از دایره وسط زمین جلوتر بودم، با سینه توپ را استپ  کردم و جلوی پای 
راستم انداختم و بعد هم با ضربه ای پر قدرت که سرعت زیادی داشت شوت زدم 

که توپ به گوشه سمت چپ دروازه حریف رفت و به تور چسبید.
حس قشنگی بود؟

این حس با هیچ کلمه ای قابل توصیف نبود، این زیباترین و بهترین لحظه زندگی 
ورزشی من بود، ورزشگاه امجدیه پر از جمیعت  بود، روی زمین افتادم، برادرم 
)فریدون( همبازی ام در استقلال بود، او اولین نفری بود که خودش را به من رساند 

و یک جمله را بر زبان آورد.
چه جمله ای؟

گفت مسعود می دانی دست به چه کار ی زده ای، با این گلی که زدی استقلال 
قهرمان آسیا شد، بچه بلند شو، داداش ما قهرمان آسیا هستیم.

رایکوف هدایت استقلال را بر عهده داشت و شما همیشه از او تعریف و تمجید 
کرده اید.

وقتی سوت پایان مسابقه  فینال جام باشگاه های آسیا زده شد رایکوف به سمت 
من آمد و همدیگر را بغل کردیم و اشک خوشحالی ریختیم. او مربی بزرگی بود و در 

فوتبال ایران تاثیرات مثبت زیادی داشت.
استقلال این توانایی را دارد باز هم قهرمان آسیا شود؟

در تاریخ باشگاه استقلال دو عنوان قهرمانی به چشم می خورد و امیدوارم روزی 
فرا برسد که ستاره سوم نیز برای آبی پوشان شکل بگیرد. فوتبال ایران برای رسیدن 
به قهرمانی نیاز به ابزار و بستر دارد. استقلال موفق شد از مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان آسیا در عربستان از گروه خود به عنوان تیم اول صعود کرد. استقلال 

بازیکنان و مربیان خوبی در اختیار دارد که باید گام به گام تا فینال پیش رود.

مسعود معینی :

استقلال بازیکنان و مربیان خوبی در اختیار دارد  به بهانه درگیری و حواشی دردناک فوتبال در نصف جهان؛

یکباربرایهمیشه،تکلیف»فوتبال«و
»اصفهان«راروشنکنید!

حمله نارنجکی به اتوبوس پرسپولیس در اصفهان با خوش شانسی، صدمات 
جانی نداشت اما در این بین به نظر می رسد فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ 

یک بار برای همیشه باید تکلیف خود با اصفهان پرجنجال را روشن کنند. 
فوتبال مقوله ای اجتماعی است که ملت ها را به هم نزدیک تر می کند. اگر 
جنگی هم باشد، با فوتبال ملت ها کنار هم می نشینند و رقابت تیم شان را تماشا 
می کنند؛ در آخر هم برنده شادمان و بازنده غمگین ورزشگاه را ترک می کند. اما 
وقتی این مقوله به درستی مدیریت نشود، کارکرد اصلی خود را ندارد و در نتیجه نه 

تنها جنگی را به دوستی تبدیل نمی کند، بلکه شاید جنگی بپا کند.
در فوتبال دنیا هرازگاهی شاهد هستیم که هوادارانی متعصب که به آن ها 
اصطلاحا تیفوسی می گویند، در هواخواهی تیم محبوب خود، علیه تیم رقیب 
شعار می دهند و گاهی هم نتیجه شعارها به زد و خورد ختم می شود. در این بین 
حتما اتفاقاتی نظیر حمله به اتوبوس پرسپولیس در اصفهان، در دنیای فوتبال رخ 

داده اما شاید تفاوت ما و آن ها در نحوه برخود با این موضوع باشد.
دیروز )دوشنبه( زمانی که پرسپولیس از هتل محل اقامت خود در اصفهان عازم 
ورزشگاه فولادشهر بود تا برابر ذوب آهن صف آرایی کند، افرادی روی پلی ایستاده 
بودند و با نارنجک دستی، اتوبوس تیم را هدف قرار دادند که نتیجه آن صدمات 
جدی به اتوبوس بود، اتفاقی که در آن کسی آسیب ندید. آری، باید خوشحالی 
کنیم که شیشه اتوبوس بر اثر انفجار نشکسته و به اعضای تیم آسیب نرسیده 
است اما به راستی اگر خوشانسی ها نبود و اتفاق ناگواری رخ می داد، چه کسی 

مسوولیت »جان« افراد را می پذیرفت؟
یکی از مواردی که نهادهایی همچون AFC و یا فیفا برای اعطای میزبانی به 
باشگاه ها و کشورها در نظر می گیرند، بحث حفظ امنیت تیم میهمان است. به 
همین خاطر به کشورهایی که درحال جنگ هستند و امینت تیم میهمان در آن 
کشورها تامین نمی شود، میزبانی داده نمی شود. این یعنی بسیار مهم است که 
یک مسابقه فوتبال به خصوص در خارج ورزشگاه در نهایت امنیت برگزار شود اما 
به نظر می رسد این مورد در فدراسیون فوتبال ایران اصلا اهمیت ندارد که انتظار 

اجرایی شدن آن را داشته باشیم.
فارغ از اینکه پلیس استان اصفهان باید وظیفه خود در تامین امنیت تیم میهمان 
را انجام دهد، سوال این است که فدراسیون فوتبال در سال های اخیر چه اقدامی 

برای این موضوع انجام داده است؟
آیا تعداد اتفاقات ناگوار در شهرهایی هم چون اصفهان آن قدر کم و بی ارزش 
بوده که تا به حال فکری به حال میزبانی این شهر نشده است؟ اگر در حمله 
نارنجکی به اتوبوس تیم پرسپولیس، اتفاقی برای کسی رخ می داد، فدراسیون 

تحت ریاست شهاب الدین عزیزی خادم مسوولیت آن را می پذیرفت؟
در سال های اخیر مصاف پرسپولیس و نمایندگان اصفهان، در این شهر حوادث 
زیادی را رقم زده و در همه موارد هم کسی مسوولیت حوادث را نپذیرفته است 
اما در این بین اهالی فوتبال، صرفا سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال را مسوول 
می شناسند. این یعنی فدراسیون فوتبال حتی اگر بیانیه ندهد و رسما مسوولیت 
نپذیرد، متولی این فوتبال است و باید به اتفاقات ریز و درشت آن  و حتی حوادث 
این چینینی ورود کرده و با اتخاذ تصمیماتی، اجازه تکرار حوادث تلخ را ندهد و 

یک بار برای همیشه تکلیف اصفهان پرحاشیه فوتبال ایران را روشن کند.

چه کسی بر کرسی ریاست هیات کاراته استان قم خواهد نشست؟

کاندیداتوری15نفربرایریاست
هیاتکاراتهقم

15 کاندیدا در مهلت قانونی ثبت نام کاندیداهای هیات کاراته استان قم برای 
نشستن بر کرسی ریاست این هیات ورزشی تا سال 1۴0۴ ثبت نام کردند. 

بر پایه این گزارش ، از زمستان سال 1398 که مجمع انتخابات هیات کاراته 
استان قم با رقابت نزدیک و پرحاشیه علیرضا برخوردار و محمدمهدی سلطانی 
رای به انتخاب برخوردار به عنوان رئیس چهار سال آینده این هیات ورزشی 
مدال آور داد، حواشی از این هیات دست بردار نیست و ماه های زیادی است 
که این هیات به شکل سرپرستی اداره می شود. به دنبال اعتراض و تجدید نظر 
خواهی محمدمهدی سلطانی یکی از دو کاندیدای ریاست هیات کاراته استان 
قم در وزارت ورزش و جوانان، علی نژاد معاون ورزشی این وزارت خانه در نامه ای 
به فدراسیون کاراته و اداره کل ورزش و جوانان قم، مجمع را باطل اعلام کرد و 
بدین ترتیب هیات کاراته از سال قبل تا کنون به شکل سرپرستی فعالیت می کند.

مهرداد حاجی زاده معاون فرماندهی نیروی انتظامی استان قم با معرفی اداره 
کل ورزش و جوانان و ابلاغ رئیس فدراسیون کاراته، در یک سال اخیر مسوولیت 
سرپرستی هیات کاراته قم را بر عهده داشته و در ماه هایی که فدراسیون کاراته 
کاملا بی توجه به وضعیت کاراته قم بود، یک نامه از سوی وزارت ورزش و جوانان 

این فدراسیون را وادار به ایجاد شرایط برگزاری انتخابات هیات کاراته قم کرد.
در مجمع  متقاضیان شرکت  ثبت نام  ماه  اردیبهشت  روز 27  از  بدین ترتیب 
انتخاباتی ریاست هیات کاراته استان قم آغاز شد و کاندیداها برای ثبت نام حضور 
در این انتخابات تا سوم خرداد ماه به دفتر هیات کاراته قم رفتند و حالا همه شرایط 
برای برگزاری یک رقابت دیگر به منظور انتخاب رئیس جدید این هیات مهیا است.
مهرداد  قم،  استان  کاراته  هیات  ریاست  نامزدهای  ثبت نام  مهلت  پایان  با 
احمدی، محمد حسنی،  عابدین سیاحت، علی  حاجی زاده، علی عباسی، 
محمد صادقی، میثم داود آبادی، علی سلطانی، مهدی قادری پور، محمدمهدی 
سلطانی، علی یوسفی، جواد مقام دوست، ابوالفضل شریفی، مهدی بیرانوند و 
سیدمحسن میرقیصری کاندیدا شدند و باید منتظر ماند و دید از سوی فدراسیون 
کاراته چه زمانی برای برگزاری مجمع انتخابات این هیات ورزشی پرحاشیه، 

پرمخاطب و البته پرمدال در نظر گرفته می شود.
  

با درخشش در دور برگشت مرحله مقدماتی فوتسال باشگاه های کشور :

فوتسالیستهایقمبهمرحلهنهایی
صعودکردند

فوتسالیست های تیم دلسوختگان اهل بیت قم با درخشش در دور برگشت 
مرحله مقدماتی فوتسال باشگاه های کشور مجوز صعود به مرحله نهایی را با 
اقتدار کسب کردند.  برپایه این گزارش ، تیم فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم 
به سرمربیگری سیدوحید غیاثی بعد از میزبانی دیدارهای دور رفت از مرحله 
مقدماتی فصل 1۴00 بازی های لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور، برای 

رویارویی با حریفان خود در دور برگشت این مرحله راهی سقّز شد.
نماینده فوتسال قم در گروه چهارم مرحله مقدماتی با تیم های لاهیگ لاهیجان، 
آروین قالا ماکو، جنرال ویند سقّز، شهید کیان  پارس آباد مغان و میثاق اردبیل 
هم گروه بود و سرانجام با کسب 20 امتیاز به عنوان تیم نخست و صدرنشین این 

گروه مقتدرانه مجوز صعود به مرحله نهایی بازی ها را کسب کرد.

پیشکسوت فوتبال کشورمان گفت:انگیزه در بین بازیکنان استقلال کم شده و این موضوع هم نشأت گرفته از این است که آنها 
به این نتیجه رسیده اند که قهرمان نمی شوند. 

بهتاش فریبا در گفت وگویی، در خصوص عملکرد استقلال مقابل نفت آبادان اظهار داشت: نیمه اول اصلاً  بازی خوب نبود اما 
در نیمه دوم شرایط تغییر کرد. در نیمه اول فاصله بین خطوط استقلال زیاد بود به خصوص هافبک ها و مهاجمین فاصله زیادی 

داشتند.
وی افزود: متأسفانه مباحث داوری علیه استقلال بسیار زیاد شده و نگران کننده است. داور می توانست بعد از خطا روی قائدی 
آوانتاژ بدهد اما این کار را نکرد. گلی که مهدی قائدی به ثمر رساند سالم بود اما داور آن را مردود اعلام کرد. با همه مشکلات 

استقلال برنده شد اما یک نگرانی در کل بازیکنان دیدم که باید به آن اشاره کنم.
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تأکید کرد: به نظر می رسد انگیزه در بین بازیکنان استقلال کم شده و این موضوع هم نشأت 
گرفته از این است که آنها به این نتیجه رسیده اند که قهرمان نمی شوند. بازیکنان استقلال نباید بی انگیزه شوند و من بارها تجربه  
کرده ام که در هفته های پایانی اتفاقات عجیبی رخ داده است. مثلًا تیمی مثل بهمن در آستانه قهرمانی لیگ بود اما در چند بازی 
پایانی نتیجه نگرفت. فریبا ادامه داد: خیلی خوشحال شدم که آرمان رمضانی برای استقلال گل زد و این موضوع را قبلًا هم گفته 
بودم که او یک فوتبالیست قابل است. پیگیری این بازیکن در رسیدن به توپ و ضربه خوب او نشان دهنده کیفیت رمضانی است.

وی در پاسخ به این سؤال که ضعف استقلال در نیمه اول دیدارهایی چون دو بازی مقابل ذوب آهن، پرسپولیس  و حتی نفت آبادان 
مشهود بوده و چرا استقلال در نیمه دوم به خود می آید، گفت: شاید شناخت از حریف در نیمه دوم و آنالیزی که صورت می گیرد 
باعث می شود که استقلال در نیمه دوم بهتر کار کند. از نظر من استقلال این توانایی را دارد که از ابتدای مسابقه بهتر بازی کند. 
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در خصوص اینکه خیلی ها به کیفیت بازیکنان استقلال انتقاد می کنند و آیا درست است برخی از 
بازیکنان در حد و اندازه این تیم نیستند، عنوان کرد: هر کسی چنین صحبتی می کند نظرش محترم است اما استقلال بازیکنان 
خوبی دارد. شما بگویید استقلال در کدام پست دچار مشکل است؟ بهترین مدافعان کناری، بهترین دروازه بانان، بهترین خط 
حمله و نفرات قابل در خط هافبک در تیم استقلال حضور دارند و به قولی تمام تیم های ایران آرزوی داشتن مهاجمان استقلال را 

دارند. فاصله تمامی نفرات استقلال با هم بسیار کم است.
فریبا یادآور شد: مجیدی چندی پیش به مسئله ای اشاره کرد و گفت که استقلال در برخی پست ها بالانس نیست با این حرف 
موافق هستم. ممکن است استقلال در پست وینگر رونده دچار مشکلاتی باشد اما در آن پست بازیکنی مثل بابک مرادی حضور 
دارد که هم شوت زن است و هم میل به حمله دارد. شاید اگر یکی دو نفر در این پست حضور داشتند این شرایط خیلی بهتر 
می شد. وی تأکید کرد: ما در خط هافبک بازیکنان خیلی خوبی داریم؛ رضاوند، ریگی، مهدی پور و ... بازیکنان بسیار خوبی 
هستند اما نیاز است که وینگرهای رونده تری داشته باشیم.سپاهان و پرسپولیس در تیم شان چنین نفراتی را دارند و می بینید که 
آن بازیکنان امسال چقدر به سپاهان و پرسپولیس کمک کردند. مثلًا محبی و وحید امیری در این دو تیم فوق العاده کار کرده اند. 
مطمئناً  نفراتی که در استقلال حضور دارند بازیکنان خوبی هستند و شاید اگر یکی دو نفر در وینگرها تقویت شوند استقلال تیم 

کاملی در اختیار داشته باشد.

 کارشناس حقوقی فوتبال با بیان اینکه تصمیم کمیته انضباطی در ارجاع به قوانین فیفا برای تغییر نتیجه بازی 
پیکان و سایپا اشتباه بود، گفت: با این کار مصوبه مجمع فدراسیون فوتبال هم زیر سوال رفت. 

هوشنگ نصیرزاده درباره اعلام رأی کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در خصوص تخلف باشگاه پیکان تهران 
در استفاده از ۶ تعویض در جریان بازی با سایپا که منجر به تغییر نتیجه این دیدار و اعلام برد سه بر صفر سایپا شد 
گفت: در مقررات ما در سال 1393 موارد تنبیهی استفاده از بازیکنان غیر مجاز و تعویض اضافه نیز شامل حال آن 

می شد ولی در سال 9۶ و 97 فدراسیون فوتبال در ماده ۶1، مصادیق بازیکن غیرمجاز را محدود کرد.
کارشناس حقوقی فوتبال ایران افزود: در آیین نامه جدید حضور بازیکن به عنوان تعویضی اضافه در ردیف بازیکنان 

غیرمجاز نیامده است.
وی یادآور شد: فیفا هم مصادیق بازیکن غیرمجاز را تعریف کرده بود که در فدراسیون فوتبال ایران هم ترجمه آن را 

عینا به عنوان ماده ۶1 قرار داده بودند.
نصیرزاده تاکید کرد: فیفا در سال 2019 میلادی مصادیق را حذف کرد اما فدراسیون فوتبال هنوز فرصت نکرده 
آیین نامه داخلی خود را که مربوط به ماده 22 آیین نامه انضباطی فیفا است وارد آیین نامه های انضباطی داخلی 
خود کند چون طبق اساسنامه قبلی باید آیین نامه ها در مجمع مشخص می شد. تشکیل مجمع هم به درازا کشید 

و مجبور شدند همان آئین نامه سال 97 را اجرا کنند.
او از ابهام درباره مراجعه مسئولان فدراسیون به قوانین فیفا گفت و توضیح داد: ما زمانی باید به مقررات فیفا 
مراجعه کنیم که در آئین نامه خودمان اصلا مصادیق نداشته باشیم. در واقع زمانی مجاز به توجه به قوانین 

بین المللی هستیم که آئین نامه ساکت باشد.
نصیرزاده تاکید کرد: این در حالی است که مقررات انضباطی ایران در ماده ۶1 تعویض ششم پیکان را غیر مجاز 
نمی داند. از این رو مراجعه به مقررات فیفا در حالی که آیین نامه داخلی داریم و موضوع را پوشش می دهد حتی 

خلاف آیین نامه انضباطی داخلی باشد کاری اشتباه است.
پیشکسوت داوری فوتبال ایران یادآور شد: اگر قرار است آرا طبق ماده 22 فیفا صادر شود که هر خلاف مقرراتی 
را بتوان بازنده کرد پس پیکان مقابل استقلال هم باید بازنده می شد چون چهار تعویض در زمان های مختلف انجام 

داد که از لحاظ فدراسیون جهانی اشتباه است.
نصیرزاده گفت: بنابراین حکم صادر شده با توجه به اینکه آیین نامه داخلی موجود است نیازی به ارجاع به مقررات 
فیفا نداشت. ما اگر می خواستیم این مسابقه را سه بر صفر می کردیم اول باید مقررات را تغییر می دادیم بعد پیکان 

را بازنده می کردیم.
کارشناس آیین نامه برگزاری مسابقات فوتبال باشگاهی کشور خاطرنشان کرد: در واقع کمیته انضباطی با اعلام 
این رأی، مصوبه مجمع عمومی فدراسیون فوتبال را هم زیر سوال برده و نیازی به مراجعه به ماده 22 فیفا نبود. قطعا 

اشتباه در اعلام رأی صورت پذیرفته است.

بهتاش فریبا: 

برخیازبازیکناناستقلالدرحداینتیمنیستند
هوشنگ نصیرزاده:

رایکمیتهانضباطیبهسودسایپااشتباهاست

مدیر تیم فوتبال پیکان گفت: تا آخر پیگیر حق تضییع شده پیکان هستیم و 
امیدوارم کمیته استیناف در مورد اتفاقات دیدار ما و سایپا عادلانه تصمیم بگیرد. 
تیم فوتبال پیکان در یکی از جنجالی ترین دیدارهای هفته بیست و سوم لیگ 
برتر روز 2۶ اردیبهشت به مصاف سایپا رفت که موفق شد با نتیجه دو بر یک در 

این بازی به برتری برسد.
این در حالی بود که در دقیقه 97 این دیدار تیم فوتبال پیکان در اقدامی اشتباه 

تعویض ششم را انجام داد.
در این راستا، کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال دوشنبه شب در پی این اتفاق 

رای خود را صادر و سایپا را سه بر صفر پیروز اعلام کرد.
علی اصغر مدیرروستا در مورد رای کمیته انضباطی و سه بر صفر بازنده شدن 
پیکان در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: به شدت به این رای اعتراض داریم و 
امیدوارم که کمیته استیناف حق را در نظر بگیرد و در این تصمیم تجدید نظر 

کند.
وی افزود: با خیلی از کارشناسان صحبت کردیم و این نا عادلانه ترین تصمیمی 
بود که علیه ما گرفته شد. کمیته استیناف به طور حتم با دقت بیشتری این 

پرونده را دنبال می کند و منتظر تغییر رای در این کمیته هستیم.
مدیر تیم فوتبال پیکان در مورد اینکه اگر رای در استیناف هم تغییری نکرد، 
آن زمان پیکانی ها چه تصمیمی اتخاذ خواهند کرد، اضافه کرد: تا آخر پیگیر 
کارشناسان  با  بگیرد.  عادلانه  تصمیم  استیناف  امیدواریم  هستیم.  حقمان 

حقوقی زیادی صحبت کردیم و واقعا این تصمیمی که گرفته شد، عادلانه نبود.
مدیرروستا اضافه کرد: این اشتباه به خاطر سلسله اتفاقاتی بود که در زمین رخ 
داد و فقط ما مقصر نبودیم. بعد از اعلام پنالتی به خاطر جنجال هایی که اتفاق 
افتاد، بازی چند دقیقه متوقف شد و تمرکز همه به هم ریخت. چرا  در واکنش به 

آن اتفاقات رایی صادر نشد؟
وی در پاسخ به این پرسش که آیا فکر نمی کنید حضور مدیرعامل سایپا در 
هیات رییسه فدراسیون فوتبال در این تصمیم دخیل بود، اضافه کرد: به نظر ما 
این موضوع در صدور این رای تاثیر داشت. این تنها سایپا بود که از هفته پیش 

مطمئن بود این رای به نفع آنها صادر خواهد شد.
مدیر تیم فوتبال پیکان در مورد استعفای مهدی تارتار هم گفت: من هم 
هنگامی که این رای صادر شد قصد داشتم استعفا کنم اما صبر کردم تا رای 
استیناف صادر شود. از تارتار هم می خواهیم فعلا صبر کند تا کمیته استیناف 

در مورد این موضوع تصمیم بگیرد.
مدیرروستا اضافه کرد: این تنها پیکان نبود که از این رای متضرر شد بلکه 
ممکن است این رای با سرنوشت خیلی از تیم های دیگر بازی کند. البته این 
اولین باری نیست که فدراسیون فوتبال با سایپا مهربانانه برخورد می کند. آنها 
چند فصل پیش هم شرایط مشابهی داشتند که فدراسیون شرایط را به نحوی 

رقم زد که این تیم از خطر سقوط خارج شود.
وی در مورد اینکه استقلالی ها هم از پیکان شکایت کرده بودند گفت: نمی دانم 
آنها دیگر دنبال چه چیزی هستند؟ ما فوتبالی و در زمین فوتبال بازی را بردیم و 

می خواهیم حقمان به ما داده شود. بازیکنان ما با شرافت در زمین جنگیدند.

مدیرروستا: 

پیگیرحقپیکانهستیم؛نمیدانماستقلالیهاچهمیگویند

ستاره تیم ملی بسکتبال ایران گفت: درمان زانویم ۶ هفته طول می کشد و به احتمال 90 درصد انتخابی کاپ آسیا در اردن را از 
دست خواهم داد. 

حامد حدادی در حاشیه تمرین تیم ملی بسکتبال در مورد مصدومیت خود اظهار داشت: این مصدومیت از لیگ چین شروع شد. 
روی این مصدومیت بازی کردم و به همین دلیل میزان آن افزایش پیدا کرد. غضروف بین استخوان هایم از بین رفته و هیچ درمانی 

نداد و فقط باید برای بهبود آن، استراحت کنم.
وی افزود: دروه بهبود مصدومیتم حدود ۶ هفته طول می کشد و به احتمال 90 درصد بازی های انتخابی کاپ آسیا را از دست 

خواهم داد. تمام سعی خود را می کنم تا زودتر برگردم و تمرینات را جدی تر شروع کنم تا با آمادگی بیشتری به المپیک برسم.
حدادی در خصوص شرایط تمرینات تیم ملی بسکتبال بیان کرد: همه چیز خوب است و بازیکنان جدیدی وارد اردو شده اند. 
این بازیکنان باید میدان بیشتری ببینند و تجربه کسب کنند. سعی می کنم در زمان کمی که در تمرین هستم، به بازیکنان جوان 

کمک کنم.
وی ادامه داد:  برگزاری اردو در شرایط کرونا بهتر از این نمی شود. انتظار داشتیم اردوی بهتری داشته باشیم اما شرایط کرونایی 
کار را سخت کرده است. ستاره تیم ملی بسکتبال ایران در مورد تفاوت المپیک 2008 پکن و المپیک توکیو گفت: در آن زمان جوان 
بودیم و انگیزه بسیار زیادی داشتیم. البته الان هم انگیزه بسیار خوبی برای المپیک داریم.  در آن زمان 28 بازی تدارکاتی داشتیم و 

با یک شرایط ایده آل وارد مسابقات شدیم.
حدادی در خصوص گروه ایران در المپیک توکیو تصریح کرد: در گروه سختی قرار داریم و هر کس بگوید می رویم و آنجا تیم ها را 
می بریم اشتباه کرده است. آمریکا در جام جهانی نتیجه بدی گرفت و حالا انکیزه بسیار زیادی برای المپیک دارد. فرانسه هم که در 
سطح بسیار بالایی است. شاید هر 20 سال یک بار پیش بیاید که با آمریکا بازی کنیم.  شرایط بسکتبال فرانسه و آمریکا با ما فرق دارد 

و هزینه بسیار زیادی برای آنها در این رشته می شود.

حامد حدادی:
بهاحتمال9۰درصدانتخابیکاپآسیاراازدستمیدهم
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کدام کاندیداها تکراری هستند؟

سوابق۷کاندیداینهاییانتخابات
ریاستجمهوری

روزگذشته اسامی تایید صلاحیت  شده های انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 به طور 
رسمی توسط وزارت کشور اعلام شد در این لیست نام 7 نفر یعنی آقایان سعید جلیلی، 
سیدابراهیم رئیسی، محسن رضایی میرقائد، علیرضا زاکانی، امیرحسین قاضی زاده 

هاشمی، محسن مهرعلیزاده و عبدالناصر همتی قرار دارد.
این هفت نفر از میان ۴0 داوطلب انتخابات ریاست جمهوری که طی روزهای 21 و 25 
اردیبهشت با مراجعه به وزارت کشور ثبت نام کردند و پرونده ثبت نام آنان مورد تایید اولیه 
شورای نگهبان قرار گرفت، انتخاب شدند. از جمله چهره هایی که در این انتخابات ثبت نام 
کردند و صلاحیت شان احراز نشد علی لاریجانی رئیس سابق مجلس شورای اسلامی و 

اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور بودند.
** سعید جلیلی؛ دبیر سابق شورای عالی امنیت ملی

سعید جلیلی دبیر سابق شورای عالی امنیت نیز همچون سیدابراهیم رئیسی و محسن 
مهرعلیزاده برای دومین بار در جمع کاندیداهای نهایی انتخابات ریاست جمهوری حضور 
دارد. او در سال 92 نیز کاندیدا بود که با ۴ میلیون و 1۶8 هزار رای )3۶/11 درصد( نفر 
سوم شد. جلیلی که یکی از دو نماینده رهبر انقلاب در شورای عالی امنیت ملی و عضو 
حقیقی مجمع تشخیص مصلحت نظام است، اگرچه تا پیش از ثبت نام گمانه زنی هایی 

در خصوص حضور او مطرح می شد، اما وی هیچگاه این موضوع را نه تایید و نه رد کرد. 
ضمن اینکه خبری منتشر شد که در صورت ثبت نام رئیسی، وی در انتخابات شرکت 
نمی کند که از سوی دفتر جلیلی و رجانیوز اعلام شد تصمیم نهایی جلیلی در روز پایانی 
ثبت نام اعلام می شود که در نهایت جلیلی پس از ثبت نام رئیسی و در بعد از ظهر روز آخر و 
به عنوان آخرین چهره مطرح ثبت نام کرد. او در صحبت های پس از ثبت نام گفت:  کشور را 
با نمایش نمی توان اداره کرد؛ در هشت سال گذشته این تجربه خود را به خوبی نشان داد.
جلیلی در انتخابات سال 9۶ به حمایت از رئیسی پرداخت و برای او تبلیغ و سخنرانی 

کرد.
** محسن رضایی؛ دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام

محسن رضایی دبیر کنونی مجمع تشخیص مصلحت نظام با ۶7 سال سن، مسن ترین 
کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 است. او در سال های 8۴، 88 و 92 نیز در 
جمع کاندیداهای نهایی انتخابات قرار گرفت، اما در سال 8۴ پیش از برگزاری انتخابات 
انصراف داد و در سال های 88 و 92 به ترتیب با ۶81 هزار )73/1 درصد( و 3 میلیون و 

88۴ هزار رای )59/10 درصد( سوم و چهارم شد.
رضایی هم که در روز آخر ثبت نام کرد، پس از ثبت نام در واکنش به نطق های لاریجانی 
و جهانگیری گفت: اقتصاد پادگان یا دادگاه نیست اما جای فلسفه بافی هم نیست. 
اقتصاد از فلسفه بافی آسیب جدی دیده است؛ اقتصاد یک علم است اما متاسفانه برخی 
علم اقتصادی ندارند... بسیاری از افرادی که اینجا آمدند تراژدی همراه با اجرای یک 
نمایشنامه کمدی بودند. رضایی از شهریور ماه سال ۶0 و زمانی که 27 ساله بود، با حکم 
امام خمینی )ره( فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی شد و در طول سال های جنگ 
و پس از آن عهده دار این نهاد بود. رضایی پس از 1۶ سال فرماندهی سپاه، به عضویت 

مجمع تشخیص درآمد و دبیر آن شد.
** سیدابراهیم رئیسی؛ رئیس قوه قضائیه

بین  در  که  است  بار  دومین  برای  قضائیه  قوه  کنونی  رئیس  رئیسی  سیدابراهیم 
کاندیداهای نهایی انتخابات ریاست جمهوری قرار می گیرد. او پیش از ریاست دستگاه 
قضا، عهده دار مسئولیت هایی همچون تولیت آستان قدس رضوی، دادستانی کل کشور، 
معاونت اول قوه قضائیه و سازمان بازرسی کل کشور بوده است. رئیسی که عضو حقیقی 
و حقوقی مجمع تشخیص مصلحت نظام و نماینده مجلس خبرگان رهبری است، پیش 
از ظهر آخرین روز ثبت نام انتخابات های ریاست جمهوری به وزارت کشور رفت.  اگرچه 
از یکی دو ماه پیش گمانه زنی ها و دعوت های بسیاری برای حضور رئیسی در انتخابات 
ریاست جمهوری از سوی رسانه ها و گروه های سیاسی صورت گرفت، اما خبر قطعی 
کاندیداتوری وی دو روز پیش از ثبت نام منتشر شد رئیسی در نطق پس از ثبت نام در 

انتخابات ریاست جمهوری اعلام کرد که مستقل وارد انتخابات شده است.
** علیرضا زاکانی؛ رئیس مرکز پژوهش های مجلس

علیرضا زاکانی رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی نیز در آخرین روز از 
و داوطلب کاندیداتوری  به وزارت کشور رفت  ریاست جمهوری  انتخابات های  ثبت نام 
انتخابات شد. زاکانی در سال های 92 و 9۶ نیز  در انتخابات ریاست جمهوری ثبت نام کرد، 
اما صلاحیتش احراز نشد. زاکانی 13 سال سابقه نمایندگی مجلس و یک سال ریاست بر 

مرکز پژوهش های مجلس را دارد. 
را  آن  دبیرکلی  دوره  سه  و  است  اسلامی  انقلاب  رهپویان  جمعیت  موسس  زاکانی 
برعهده داشت که اکنون دبیرکل این جمعیت مالک شریعتی نماینده مردم تهران و عضو 

کمیسیون انرژی مجلس است.
** امیرحسین قاضی زاده هاشمی؛ نایب رئیس مجلس

امیرحسین قاضی زاده هاشمی جوان ترین کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 
است. او نیز همچون زاکانی 13 سابقه نمایندگی مجلس و یک سال نایب رئیسی مجلس 

یازدهم دارد.
او که در فروردین ماه سال جاری اعلام کاندیداتوری کرد و در روز دوم ثبت نام ها به وزارت 
کشور رفت، گفته می شود از یک سال پیش در حال تدوین برنامه برای ریاست جمهوری 
است. شعار دولت او »دولت سلام« است و در توضیح این شعار گفته است: دولتِ سلام، 
سلام به تازگی و تغییر بنیادین است و من به جای اینکه یک کاندیدا به عنوان یک فرد 

باشم، به عنوان نماد یک تفکر برای تغییر ساختارهای اداره کشور هستم.
قاضی زاده 50 ساله پسرعموی وزیر سابق بهداشت و برادر سیداحسان قاضی زاده 
هاشمی نماینده مجلس و عضو کمیسیون بررسی تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری 
است. هاشمی زاده که پزشک است و مدتی نیز رئیس دانشگاه علوم پزشکی سمنان بوده، 
از اعضای اولیه جبهه پایداری است و در سال های 92 و 93 سخنگوی این حزب بود، اما 

اکنون دیگر عضو آن حزب نیست و ارتباط تشکیلاتی ندارد.
** محسن مهرعلیزاده؛ استاندار سابق اصفهان

محسن مهرعلیزاده  از مدیران ارشد دولت اصلاحات است. وی در دولت اول خاتمی 
استاندار خراسان و در دولت دوم او رئیس سازمان تربیت بدنی بود. با آغاز دولت دوازدهم، 

مهرعلیزاده از سوی دولت روحانی به عنوان استاندار اصفهان انتخاب شد.  
 عضو فعلی  هیئت مدیره سازمان منطقه آزاد کیش در ابتدای دولت دوازدهم  به عنوان 
استاندار اصفهان انتخاب شد اما تنها یک سال بعد به موجب اینکه مشمول قانون منع 

بکارگیری بازنشستگان می شد، مجبور شد تا از سمت خود استعفا دهد.  
مهرعلیزاده پیش از این نیز در سال 8۴ برای کاندیداتوری در  انتخابات دوره هشتم 
ریاست جمهوری ثبت نام کرده بود. در آن دوره با وجود اینکه صلاحیت وی و مصطفی 
به جرگه  انقلاب  رهبر  به موجب حکم  اما  نشد  احراز  نگهبان  از سوی شورای  معین 

نامزدهای تایید صلاحیت شده افزوده شد. 
نکته قابل توجه درباره مهرعلیزاده این است که علی رغم شهرت او به عنوان یک چهره  
سیاسی اصلاح طلب،  اما جبهه اصلاحات ایران ترجیح داد تا نام او را در میان کاندیداهای 
پیشنهادی خود قرار ندهد که برخی ها معتقدند علت این تصمیم جبهه اصلاحات نقش 

مهرعلیزاده در شکست اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوری 8۴ است.
** عبدالناصر همتی؛ رئیس کل بانک مرکزی

عبدالناصر همتی نیز در روز پایانی ثبت نام ها به وزارت کشور مراجعه کرد. او که سابقه 
مدیریت بانکی و رسانه ای دارد در سال 97 و پس از سیف رئیس کل بانک مرکزی شد.

در کارنامه او ریاست بیمه مرکزی ایران، مدیرعاملی بانک های ملی و سینا و معاونت صدا 
و سیما جمهوری اسلامی ایران به چشم می خورد.

او پس از ثبت نام در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با برنامه مشخص و برای اصلاح 
حکمرانی اقتصادی وارد شده ام. 

اگرچه از چند ماه پیش برخی گمانه زنی می کردند که همتی کاندیدای انتخابات 
و  واکنش  هیچ  ثبت نام  به  منتهی  هفته های  و  روزها  در  اما  شود،  ریاست جمهوری 
موضع گیری از سوی وی مشاهده نشد تا اینکه در روز پایانی و بدون اعلام خبر قبلی، 

ثبت نام کرد.
در خصوص گرایش سیاسی وی اختلاف نظرهایی وجود دارد. برخی او را اصلاح طلب و 

برخی دیگر او را مستقل می دانند.  

سخنگوی دولت گفت: مشارکت حداقلی به نفع هیچ کس نیست و مردم 
اولین زیان کننده در نتیجه مشارکت حداقلی هستند و هیچ گروه سیاسی برنده 

مشارکت حداقلی نخواهد بود. 
علی ربیعی امروز سه شنبه در نشست خبری با گرامیداشت سوم خرداد سالروز 
آزادی خرمشهر با اشاره به انتخابات 1۴00،اظهارداشت:  این روزها بحث های 
انتخابات ریاست جمهوری مطرح است. دولت نه فقط به عنوان یک وظیفه بلکه 
به عنوان یک درک از وضعیت ایران و نیازمندی های فردای ایرانیان در جهان 
پرآشوب امروز، معتقد است مشارکت حداکثری در این دوره بیش از هر زمان 

دیگری، کارکردهای متعدد برای ایران و ایرانیان خواهد داشت.
ربیعی خاطرنشان کرد: مشارکت حداقلی به نفع هیچ کس نیست و اولین 
زیان کننده در نتیجه مشارکت حداقلی، مردم هستند و هیچ گروه سیاسی برنده 

مشارکت حداقلی نخواهد بود.  
وی افزود:  عمیقا باور داریم که وحدت در حضور، معنا می یابد و نه در عدم 
مشارکت؛ دولت عمیقا باور دارد که اسلامی بودن نظام سیاسی اقتضا می کند 
که از جمهوریت آن پاسداری شود؛ و فراهم ساختن شرایط مشارکت سیاسی، 
حق شهروندان و تکلیفی بر حاکمان است و در مردمسالاری دینی، بیش از آنکه 

شهروندان در مشارکت، مکلف باشند، این ها هستند که مکلف اند و موظف.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری خاطرنشان کرد: از این رو دولت، 
از همه نهادهایی که در فرآیند انتخابات نقش دارند، انتظار دارد که با توجه به 
ضرورت تقویت وحدت ملی در شرایط کنونی کشور، با دوراندیشی، تعهد به روح 
حاکم بر قانون اساسی و وفاداری به منافع ملی، زمینه امیدآفرینی و شورانگیزی 
در انتخابات را فراهم آورند و با تقویت زمینه مشارکت در انتخابات، تداوم ثبات و 

امنیت و پیشرفت کشور را تضمین کنند.
 تمدید یک ماهه توافق با آژانس حسن نیت ایران بود.

 سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره تمدید یک ماهه توافق بین ایران 
و آژانس و اینکه دلایل این فرصت یک ماهه چیست، گفت: بعد از بررسی ها و 
ارزیابی از روند مذاکرات، شورای عالی امنیت ملی پس از اخذ مشورت در سطوح 
عالی نظام نتیجه گرفت که مذاکرات مسیر رو به پیشرفتی را طی می کند و به 
منظور نشان دادن حسن نیت و جدیت طرف ایرانی، با تمدید یک ماهه توافق 

میان ایران و آژانس بین المللی انرژی هسته ای موافقت کرد.
وی ابراز امیدواری کرد: این اقدام سازنده ما پیام روشنی مبنی بر مصمم بودن 
جمهوری اسلامی ایران در به نتیجه رساندن هرچه سریع تر مذاکرات به دیگر 
طرف های 1+۴ و همینطور آمریکا و آژانس است. از نظر ما تنها پاسخ مناسب و 
شایسته به این حسن نیت، تسریع مذاکرات و خاتمه دادن فوری به تحریم های 
یکجانبه و بازگشت همه طرف ها به برجام و عمل به تعهدات مطابق قطعنامه 

2231 شورای امنیت ملل متحد است.
سخنگوی دولت تصریح کرد: این فرصت محدود است و ما طبق رهنمودهای 
مقام معظم رهبری بنا نداریم که فرسایشی شدن مذاکرات را تحمل کنیم. به 
در جریان است،  باقی مانده همچنان  آنکه مذاکرات حول موضوعات  دلیل 

نمی توانیم وارد جزییات شویم.
ربیعی گفت: تفاهم های کلی درباره اختلافات اصلی انجام شده و در مورد رفع 
تحریم در اکثریت موارد به توافق رسیده ایم. مواردی که باقی مانده بسیار جزیی 
است و با توجه به روند مذاکرات به حل و فصل موارد باقیمانده جزیی و اجرایی 

خوشبین هستیم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری یادآورشد: برآورد ما این است که 
به زودی امکان و احتمال رسیدن به نتیجه نهایی و آغاز روند بازگشت همه طرف 

ها به تعهدات شان وجود دارد.
هیچ گفت و گویی بین ایران وآمریکا خارج از برجام موضوعیت ندارد

ربیعی در پاسخ به این سوال که  آیا رییس جمهوری برای گفت و گوهای فراتر 
از برجام و احیای روابط دوجانبه با آمریکا در مدت باقی مانده از زمان کار دولت 
برنامه ای دارد یا نه، گفت: در حال حاضر نه زمینه و الزامی برای گفت و گوهای 
فراتر از برجام بین ایران و آمریکا وجود دارد و نه ما برنامه ای برای این نوع مذاکرات 

مد نظر داریم.  
اضافه کرد: آمریکا در سال های گذشته در این آزمون شکست خورد و تحمیل 

تحریم های یکجانبه و غیرقانونی و امتناع از بازگشت به برجام تا به امروز نشان 
داده که نمی تواند طرف قابل اعتمادی برای تداوم گفت و گوها باشد. بنابراین 
هیچ گفت و گویی بین ایران و آمریکا خارج از چارچوب برجام و خارج از هدف 
توافق  این  در  تعهدات شان  به  بازگشت همه کشورها  و  برجام  کامل  احیای 

موضوعیت ندارد.  
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد:  ما قویاً به دولت آمریکا توصیه می کنیم که 
روند احیای برجام را تسریع کند. هر یک روز تاخیر در این فرایند، با مرتفع کردن 

دیوار بی اعتمادی، حل اختلاف را به  لحاظ سیاسی پیچیده تر می کند.
احیای برجام مستلزم تصمیمات سیاسی در واشنگتن است

درباره  سوالی  به  پاسخ  در  رییس جمهوری  اجتماعی  ارتباطات  دستیار 
تصمیمات سیاسی که قرار بود در پایتخت ها گرفته شود، گفت: بخش عمده 
مذاکرات درباره لغو تحریم ها و اقدامات طرفین برای بازگشت به تعهدات پایان 
یافته و تفاهم های مقدماتی حاصل شده است.  اختلافات جزئی باقی مانده 

است که مذاکره درباره آنها تا رسیدن به نتیجه نهایی ادامه خواهد داشت.
ربیعی با بیان اینکه دولت با موفقیت تاکنون به وظیفه خود عمل کرده، گفت: 
با رعایت همه ملاحظات و مصالح ملی و تحت نظر مقام معظم رهبری، تقریبا 
درباره رفع تحریم های ناقض برجام با دیگر طرف ها به تفاهم رسیده ایم.  بر 
اساس تفاهم انجام شده، دقیقاً به آنچه که در سال 9۴ توافق کردیم و آمریکا با 
بدعهدی ترامپ از آن خارج شد باز خواهیم گشت. البته آمریکا با عناوین دیگر 
و به بهانه برجام تحریم های دیگری را انجام داده که موظف است آنها را هم لغو 

کند.
سخنگوی دولت با بیان اینکه ما همچنان مذاکرات را با دقت دنبال می کنیم، 
گفت: تجربه تلخ بدعهدی آمریکا به ما می گوید که ذره ای از منافع ملی خود 
کوتاه نیاییم. دولت کارگروهی برای راستی آزمایی تعهدات آمریکا و لغو تحریم ها 
با مشارکت وزارت نفت، راه و شهرسازی و بانک مرکزی تشکیل داده و به محض 
آغاز روند اجرای تعهدات از سوی آمریکا، با دقت به وظیفه خود برای اطمینان از 

اجرای واقعی تعهدات عمل خواهد کرد.
وی اضافه کرد: امروز آغاز قدم های اصولی برای احیای برجام مستلزم تصمیم 
سیاسی به ویژه در واشنگتن است. ما همچنان منتظریم ببینیم که آیا دولت 
آمریکا آماده است که با کنار گذاشتن تردید به سوی تحقق موارد تفاهم شده 

حرکت کند یا نه. برای ادامه کار، همه نگاه ها به واشنگتن است.
حمایت مردم جهان و امت اسلامی از فلسطین دستاورد بزرگی است

سخنگوی دولت درباره پیام اخیر مقام معظم رهبری که خواهان تقویت نظامی 
مردم فلسطین توسط دولت های مسلمان شده اند و اقدامات ایران در این زمینه 
گفت: از نگاه جمهوری اسلامی ایران، تقویت مقاومت فلسطین تنها بحث 
نظامی نیست و از آن مهمتر حمایت معنوی و سیاسی همه ملت های آزادی خواه 

جهان از فلسطینی است که تحت اشغال و آپارتاید قرار دارد.
وی ادامه داد: در جنگ اخیر که محصول تداوم اشغالگری رژیم صهیونیستی 
بود، در نتیجه بیداری سیاسی و به درد آمدن وجدان های انسانی، شاهد بودیم 
مردم نوع دوست و آزادی خواه از سراسر جهان و از بین امت اسلامی به حمایت 
از فلسطین در برابر تجاوز و رفتارهای غیرانسانی رژیم اسرائیل برخاستند که این 
دستاورد بزرگی برای ملت فلسطین و حامیان آن بود و از نظر اخلاقی در جهان به 

حمایت از فلسطین برخاستند.
ربیعی افزود: حمایت سیاسی، حقوقی و اخلاقی از مردم فلسطین که در 
توازنی نابرابر نظامی با رژیم اسرائیل قرار دارند، کمترین حقی است که ابتدایی 

ترین قواعد بین المللی و هنجارهای بشردوستانه به آنها اعطا کرده است. 
دهه های  تجربه  به  اشاره  با  جمهوری  رییس  اجتماعی  ارتباطات  دستیار 
گذشته، اظهار کرد: بعید می دانم که حمایت سیاسی از فلسطینیان در برابر 
تنها رژیم آپارتاید برجا مانده در جهان کافی باشد و آن رژیم، بی اعتنا به قوانین و 
مقررات بین المللی، رفتارهای اشغال گرانه و ضد انسانی خود را عوض نمی کند و 

مجموعه این قوانین و مقررات نتوانسته آن را وادار به این کار کند.
وی ادامه داد: ما حق فلسطین برای دفاع از خود را به رسمیت می شناسیم و از 
همه کشورها دعوت می کنیم که مسئولیت خود را برای تقویت بنیه دفاع نظامی 
مردم فلسطین در برابر اشغال و تجاوز انجام دهند. جمهوری اسلامی ایران از هر 

گونه کمکی که بتواند به مردم فلسطین کمک کند دریغ نخواهد کرد.
دولت با جدیت رویکرد مشارکت حداکثری را دنبال می کند 

های  مناظره  برگزاری  فرایند  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  دولت  سخنگوی 
انتخاباتی در صدا و سیما گفت: موضع مشخص دولت حضور همه سلیقه ها 
و جریان ها در دو سطح کاندیداها و سبد آرا است تا مردم بتوانند همه آرزوها و 

خواسته های خود را پیگیر کنند. 
وی افزود: باور داریم سطح مشارکت باید به قدری باشد که انسجام عمومی و 
سرمایه اجتماعی برای حل مشکلات در داخل کشور ایجاد شود و همانطور که 
رهبری انقلاب فرمودند برآیند آن بازدارندگی در برابر دشمنان باشد. از دولت و 
نهادهای تصمیم گیر برای حضور در صدا و سیما انتظار می رود رویکرد مشارکت 

حداکثری مد نظر مقام معظم رهبری را به نحو احسن اجرا کنند.
درباره  سیما  و  صدا  برنامه های  از  اطلاعی  بی  اظهار  با  دولت  سخنگوی 
انتخابات، گفت: دولت با جدیت رویکرد مشارکت حداکثری را دنبال می کند و 
معتقد به رفتار منصفانه نه در صدا و سیما، بلکه در تمامی دستگاه های داخل 

دولت و همه نهادهای بیرونی است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ادامه داد: با توجه به شرایط 
کرونایی و ضرورت اهتمام همه به حفظ سلامت شهروندان، نقش صدا و سیما 
برای انعکاس وسیع بیان دیدگاه ها و نظرات کاندیداها در این دوره از انتخابات 
بسیار مهم است و انتظار می رود رسانه ملی با اطلاع رسانی گسترده زمینه 
مشارکت حداکثری را فراهم کند. حوزه عمومی که دیدار چهره به چهره نامزدها 
با مردم به صدا و سیما انتقال یافت و صدا و سیما باید نقش سفرهای استانی و 

دیدار چهره به چهره و میتینگ ها را برعهده بگیرد. 
ربیعی گفت: دولت نیز با کمک همه دستگاه ها به خصوص وزارت ارتباطات 
و فناوری اطلاعات و وزارت کشور تمام تلاش خود را در جهت افزایش مشارکت 

مردم به کار خواهد بست.
افزایش کد بورسی از ۷ میلیون در سال 92 به 3۷ میلیون در سال 99

ربیعی درباره وضعیت بازار سرمایه و برنامه های دولت در این زمینه گفت: 
اتفاق رخ داده در بازار سرمایه و متضرر شدن عده ای از هم وطنانی که در شرایط 
خاص وارد بورس و در کوتاه مدت دچار ضرر شدند را نه تنها فراموش نکرده ایم 
و بی توجه نبوده ایم، بلکه همواره از موارد نگرانی های دولت بوده و دولت از هر 
فرصتی هم برای حمایت بازار سرمایه دریغ نکرده است و تا روز آخر کار هم دریغ 

نخواهد کرد.
وی افزود: آنچه که رییس جمهور گفتند مسئله روند تکاملی بازار سرمایه در این 
سال ها بود و افزایش نقش بازار سرمایه در اقتصاد ایران بود. در یک اقتصاد سالم 
بازار سرمایه نقش خود را یافته به رغم همه فراز و نشیب ها راه خود را پیدا کرده 

که این قابل انکار نیست.
سخنگوی دولت با بیان اینکه ابتدای سال 92 شاخص بورس حدود ۴0 هزار 
واحد بوده و امروز حدود یک میلیون و 100 هزار واحد رسیده است، اظهار کرد: 
تعداد کدهای بورسی ابتدای سال 92حدود 7 میلیون بود و امروز بدون احتساب 

سهامداران عدالت به 37 میلیون رسیده است.
به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی بازار سرمایه به تامین کننده نیازهای 
سرمایه گذاری در کشور تبدیل شده است و  اینها زیرساخت هایی است که برای 
سالم سازی اقتصاد ایران به وجود آمد. اما متاسفانه عده ای از هم وطنان صرفا 
در مقطع اوج گیری بورس وارد بورس شدند و امروز مسئله ما حمایت از این افراد 

است. 
ربیعی ادامه داد:  افرادی که دراز مدت در بورس بودند هیچ گاه متضرر نشدند. 
نقش دولت ها در همه کشورها در بازار سرمایه نقش ضامن نیست و نقش حامی 
دارد.اکنون باید از این افراد حمایت کنیم، در این خصوص تصمیماتی گرفتیم. 
به عنوان مثال افرادی که به دعوت دولت به بورس آمدند و سهام های صندوق 
سهام  و  کردیم  اتخاذ  جبرانی  سیاست های  کردند  خریداری  را  دولتی  های 

جبرانی به آنها تعلق خواهد گرفت.
سخنگوی دولت با اشاره به هفت تصمیم مهم گرفته شده در دولت و سران قوه 
که پس از امضای مقام معظم رهبری ابلاغ خواهد شد، گفت: دیروز در جلسه 
سران قوه چند تصمیم جدید اتخاذ شد و این مسیر تا پایان دولت ادامه خواهد 
داشت. برخی از تصمیمات اتخاذ شده دولت به زیان مالی دولت بود.  دولت از 

محل درآمدهای خود برای جبران زیان و تثبیت بازار اقدام خواهد کرد.
وی افزود: اقتصاد دوران تحریم و فشار در دوران تحریم و افزایش قیمت ارز و بی 
ثباتی بازار باعث شد مردم برای حفظ دارای خود به هر طریق ممکن اقدام کنند و 
متاسفانه عده ای از هم وطنان که به دنبال حفظ دارایی خود بودند متضرر شدند 
وگرنه بازار سرمایه رو به تکامل بوده است و هم چنان خواهد بود و دولت از هیچ 

تلاشی دریغ نخواهد کرد.
درخواست رییس قوه مقننه از یک مسئول اجرایی قانونی نیست

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری همچنین درباره نامه نگاری رییس 
مجلس و دستور به رییس بانک مرکزی درباره رمزارزها و قانونی بودن یا نبودن 
آن، گفت: رییس مجلس طی نامه مفصلی مسئله را مطرح کرد و از رییس کل 
بانک مرکزی خواست نسبت به مسدود ساختن درگاه های پرداخت اقدام کند. 

وی افزود: البته در جلسه عصر روزدوشنبه  شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قوا گفتند که منظورشان چنین چیزی نبوده است. ضمن اینکه این 
درخواست رییس قوه از یک مسئول اجرایی جنبه عملی ندارد و قانونی نیست. 
ربیعی تصریح کرد: در حالی که رییس کل بانک مرکزی هم طی مصوبه ای 
اعلام کرد موضوع رمز ارزها ابعاد مختلفی دارد و بانک مرکزی اقدام شتاب زده ای 
در این زمینه انجام نخواهد داد اما کارگروهی با مسئولیت بانک مرکزی در دولت 
تشکیل شده که در حال بررسی نحوه اقدام در این زمینه هستند و نیاز به تصمیم 

دولت و مجلس دارد.
عالی  شورای  نشست   در  موضوع  این  بررسی  اشاره  با  دولت  سخنگوی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا و صبح روز سه شنبه ستاد اقتصادی دولت، 
تصریح کرد: سیاست دولت نظم و انضباط دادن به این فعالیت ها و جلوگیری 

شدید از سوء استفاده است.

سخنگوی دولت :

هیچ گروه سیاسی برنده مشارکت حداقلی نخواهد بود

بر ضرورت  تاکید  با   کارشناس ارشد مسائل استراتژیک 
تشریح برنامه  نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری در حوزه 
سیاست خارجی گفت: نامزدها اگر ایده و روندی را قبول 
را مطرح کنند. شفافیت  ندارند، جایگزین عملیاتی خود 
در مواضع این امکان را برای جامعه فراهم می کند تا ابعاد 

سیاست پیشنهادی را ارزیابی کنند. 
»دیاکو حسینی« در گفت وگویی، درباره جایگاه سیاست 
خارجی در ادوار مختلف انتخابات ریاست جمهوری گفت: 
سایه  ایران  اقتصاد  بر  که  است  دهه ها  و  سال ها  تحریم ها 
انداخته و در دو دهه گذشته، این موضوع تشدید شده و 
موجب شده سیاست خارجی به جزیی از زندگی مردم تبدیل 

شود. 
وی با بیان اینکه مسائل مرتبط با سیاست خارجی مانند 
تحریم ها آثارش را بر زندگی مردم گذاشته و همین مسئله 
موجب شده سیاست خارجی به موضوعی مهم و اولویت دار 
تبدیل شود، اظهار داشت: امسال نیز به خاطر آنکه پیامدهای 
سیاست فشار حداکثری بر اقتصاد ایران آثار خود را به جا 
گذاشته – هرچند عاملان آن سیاست کنار رفته اند - و بخش 
عمده ای از شرایط امروز اقتصادی کشور  ناشی از تحریم ها 
بوده و هم اکنون نیز در آستانه رفع تحریم ها هستیم، موضوع 

سیاست خارجی از موضوعات مهم انتخابات است. 
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با بیان اینکه 

و  انتخابات  در  قطب بندی ها  بر  خارجی  سیاست  مسئله 
تاثیر گذاشته است، تصریح کرد: در  نیز  سیاست داخلی 
یکسو، جناح و گروهی قرار دارد که بر تعامل سازنده با دنیا 
را  برجام  که  است  جناحی  دیگر،  طرف  در  و  دارد  اعتقاد 
دستاورد طرف مقابل دانسته و با تعامل با دنیا از جمله آمریکا 

در هر سطحی موافق نیست. 
برجام پیامد نگرش تعامل سازنده با دنیا است

تحریم ها  رفع  آستانه  در  هم اکنون  داد:  ادامه  حسینی 
و احیای برجام هستیم. اینکه آمریکا به تعهداتش پایبند 
می ماند یا خیر، اینکه چه افقی در روابط ایران با دنیا ایجاد 
می شود، متعاقب احیای برجام، ثبات اقتصادی در کشور 
ایجاد شود و ارتباط ایران با غرب و کشورهای منطقه، از جمله 

مسائل و پرسش های مهم و جدی انتخاباتی است. 
آیا برجام دسته بندی های  وی در پاسخ به این سوال که 
مرسوم در ایران تغییر داده است، خاطرنشان کرد: دولت و 
مذاکره کنندگان چنین تعصبی نسبت به برجام قائل نیستند 
و فکر نمی کنم این مسئله را قبول داشته باشند چراکه موجب 
انشقاق می شود اما در طیف مقابل، این انشقاق را عملا ایجاد 
کرده اند چراکه عملکرد و شعار آنها این تقسیم بندی را معنا 

می دهد. 
این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک با بیان اینکه برجام 
یک توافق میان ایران و 1+5 برای حل یک بحران بین المللی 

بود، ابراز داشت: برجام پیامد یک نگرش به دنیا بود و آن 
نگرش، تقسیم بندی را ایجاد کرده است. این نگرش آن است 
که می توان با کشورها و بلوک های قدرت در جهان رابطه ای 
متوازن و استراتژیک برقرار کرد، بدون آنکه از ایران هزینه ای 
شود و منافع خود را ضمن استقلال سیاسی و نگرشی تامین 

کند. 
نامزدها سیاست جایگزین عملیاتی خود را تشریح کنند

حسینی با تاکید بر ضرورت تشریح برنامه های نامزدهای 
انتخابات ریاست جمهوری در حوزه سیاست خارجی بیان 
کرد: دقت نظر در اعلام مواضع بیانگر آن است که اگر ایده و 
روندی را قبول ندارند، جایگزین عملیاتی خود را مطرح کنند. 
شفافیت در اعلام مواضع و دوری از کلی گویی این امکان 
را برای جامعه فراهم می کند تا ابعاد سیاست پیشنهادی را 
سنجیده و براساس شناخت قضاوت کنند که آیا این مواضع 

با مطلوبیت ها و واقعیات سازگار است یا خیر. 
وی در پاسخ به این سوال که برخی می گویند سیاست 
خارجی با دولت نیست و بنابراین طرح برنامه های مربوط به 
سیاست خارجی مهم نیست، یادآور شد: حتما دولت های 
مختلف بر روندها از سه شکل تاثیرگذار هستند؛ یک مولفه، 
شخصیت مسئولانی است که در راس دولت و دستگاه های 
مربوط به سیاست خارجی قرار می گیرند. اگر این دولتمردان 
به تعامل سازنده و دیپلماسی اعتقاد داشته باشند، این مسئله 

در پیگیری  سیاست ها نقش بسزایی دارد. 
این مدرس دانشگاه با بیان اینکه مولفه تاثیرگذار دوم در 
ساختارها و نهادهای بالادستی سیاستگذار متبلور می شود، 
و  تصمیم گیری  در  ملی  امنیت  عالی  شورای  کرد:  عنوان 
سیاستگذاری نقش و رتبه اول را دارد. اعضای دولت این شورا 
نقش مهمی دارند. ریاست این شورا با رییس جمهور است 
با انتخاب وی منصوب می شود. وزرای خارجه،  و دبیر آن 
کشور، اطلاعات و رییس سازمان و برنامه نیز از اعضای دولت 

هستند. 
عدم اعتقاد به دیپلماسی در امور داخلی انعکاس خواهد 

داشت 
اقناع سازی  و  چانه زنی  توانایی  را  سوم  مولفه  حسینی 
گفت:  و  کرد  عنوان  بالادستی  نهادهای  در  دولتمردان 
رییس جمهور و وزارت امور خارجه تنها تصمیم گیر نهایی 
نیستند ولی قادر هستند به عنوان یک مقام مسئول و در 
نقش یک مشاور، در گفت وگو با مسئولان عالی از جمله رهبر 

انقلاب نقش مهمی ایفا کنند. 
وی با بیان اینکه تفاوت دولت ها در نتایج و عملکرد آنها 
مشهود است، گفت: اگر دولت آینده برای دیپلماسی اولویتی 
در سیاست خارجی  را  یا جهان بینی خاصی  نباشد  قائل 
تعقیب کند، این مسئله در سیاست خارجی اثر خود را نشان 
می دهد و ما انعکاس آن را در امور داخلی شاهد خواهیم بود.

دیاکو حسینی کارشناس ارشد مسائل استراتژیک:

نامزدهاسیاستجایگزینعملیاتیخوددرعرصهروابطخارجیراارائهکنند
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طرح:مهدی عزیزی 

خریدوفروشتستمنفیکرونابهکجارسید!

آخرین وضعیت جسمانی آیت الله اسدالله بیات زنجانی
فرزند آیت الله اسدالله بیات زنجانی از مراجع تقلید درباره آخرین وضعیت جسمانی این مرجع تقلید، 
گفت: وی در صحت و سلامتی کامل بوده و سکته مغزی مربوط به یک ماه پیش است. محسن بیات 
زنجانی روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا، افزود:طی روزهای گذشته به دلیل کسالت جزیی که در آیت 
الله بیات زنجانی احساس می شد با مشورت دوستان به یکی از متخصصان مغز و اعصاب مراجعه کردیم 
که پس از انجام آزمایش مشخص شد که وی حدود یک ماه پیش دچار یک حمله گسترده مغزی شده 
بوده است.بیات زنجانی اضافه کرد: برای اطمینان از مساله با مراجعه به متخصص قلب و عروق و انجام 
آزمایش های تکمیلی مشخص شد که این حمله گسترده مغزی، به صورت معجزه آسایی رفع شده است.
وی با افزود: با توجه به بزرگی و گستردگی حمله مغزی تمام متخصصان حداقل توقع یک فلج شدگی 
در بدن را داشتند در حالی که چنین عوارضی وجود ندارد.بیات زنجانی در پایان اظهار داشت: به نظر 
متخصصان رفع حمله مغزی در این ابعاد را فقط می توان در قالب هایی مانند لطف الهی و دعای خیر 

مردم در حق این عالم ربانی تفسیر و معنا کرد.

استان های رکورددار مصرف سیگار و قلیان
 رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت گفت: ما حداکثر بین 8 تا 10 میلیون 
نفر مصرف کننده دخانیات داریم. بر اساس آمار سال 1395 حدود 9.3۶ درصد مصرف کنندگان سیگار 
به صورت روزانه هستند. ) 18.۶9 درصد مردان و 0.81 درصد زنان( همچنین 13.1۴ درصد مصرف 
کننده دخانیات هستند. طی سال های 1385 تا 1390 شیوع مصرف سیگار روند ثابت داشته است 
ولی مصرف روزانه قلیان در این گروه سنی از سال 1388 تا 1390 حدود ۴0 درصد افزایش داشته است 
که این روند هم تا سال 1395 ادامه داشته است .مهندس بهزاد ولی زاده  اظهارداشت :مصرف دخانیات 
در روستا 15.۴۴ درصد و در شهر 13.۶2 درصد بوده است که عمدتا به دلیل بالاتر بودن میزان مصرف 
قلیان است. بالاترین شیوع مصرف سیگار در استان های مرکزی، آذربایجان غربی، قزوین و البرز گزارش 
شده است و بالاترین میزان مصرف دخانیات ) عمدتا قلیان( در استان های جنوبی کشور ) بوشهر، 
هرمزگان، سیستان و بلوچستان و فارس( گزارش شده است. از طرفی بالاترین میزان مصرف دخانیات 

در گروه سنی ۴5 تا 5۴ سال گزارش شده است. 

واکسیناسیون عمومی با واکسن برکت از خرداد 
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام آخرین وضعیت تولید واکسن کووایران برکت را تشریح کرد و گفت: تا 
کنون تقریبا نزدیک 800 هزار تا یک میلیون دوز تولید شده است  و به دلیل اینکه هنوز اجازه مصرف 
عام داده نشده ما سرعت را کمی کم کردیم محمد مخبر افزود: هم فاز یک و دو و هم فاز 3 که انجام 
گرفته بسیار نتایج خوب بوده و فکر می کنیم در خردادماه بشود واکسیناسیون عمومی با تولیدات ستاد 
اجرایی انجام شود.. رئیس ستاد اجرایی فرمان امام درباره میزان واکسن تولید شده تا کنون نیز گفت: 
تقریبا نزدیک 800 هزار تا یک میلیون دوز تولید شده است  و به دلیل اینکه هنوز اجازه مصرف عام داده 
نشده ما سرعت را کمی کم کردیم چرا که انبار و نگه داری آن موضوع خاصی است ولی امکانات تولید 
به خوبی فراهم شده تا ظرف یک تا 1.5 ماه آینده بتوانیم ۴ تا 5 میلیون دوز واکسن را تحویل دهیم و 

این کار شروع شود 

برانکو قرار بود در سریال ایرانی بازیگر شود! 
 سرمربی سابق قرمز ها علاقمند بود در یک سریال بازی کند. برانکو ایوانکوویچ این روز ها در عمان به سر 
می برد و مشغول برنامه ریزی برای تیم ملی این کشور است. او قرار بود اواسط سال گذشته در یک سریال 
ایرانی بازی کند. رضا چلنگر مترجم این مربی در ایران می گوید: »بله، در سریال چوب خط. پیشنهاد 
به آقای برانکو شد. ایشان هم قبول کرد. گفت هر کاری باشد انجام می دهم. قرار بود به عمان برویم و 

تصویربرداری آنجا انجام شود، ولی به خاطر کرونا نشد. وگرنه خود برانکو مایل بود این اتفاق رخ دهد«.

 عذرخواهی وزیر نیرو از مردم برای قطع برق 
وزیر نیرو در مراسم افتتاح 7 طرح بزرگ صنعت آب در 3 استان به خاطر قطع برق از همه مردم ایران 
عذرخواهی کرد.رضا اردکانیان گفت: فارغ از همه ادله ای که برای مضیقه در تامین برق کشور وجود 
دارد و در روز های گذشته توسط همکارانم توضیح داده شده، اما برخود وظیفه می دانم از همه مردم 
عذرخواهی کنم.وزیر نیرو افزود: گرمای زود هنگام هوا و کاهش بارش ها دلیل اصلی قطع برق هاست.

روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم اعلام کرد: 

تشکیلپروندهقضاییواحضارنیرویخاطی
بازیافتمنازل

روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم اعلام کرد: نیروی خاطی جمع آوری بازیافت منازل 
شهرداری قم که اقدام به آزار و توهین به شهروندی نموده بود احضار و برای وی پرونده قضایی تشکیل 

شد. 
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، در پی انتشار کلیپی در فضای 
مجازی مبنی بر آزار و توهین از سوی یک نیروی بازیافت منازل به شهروند منطقه 2، دادستانی استان 

قم در ساعات اولیه به این مساله ورود کرد.
بر اساس این گزارش، با صدور دستورات قضایی، روز سه شنبه 2 مامور بازیافت زباله که اقدام به سوء 
رفتار و برخورد ناشایست کرده بودند، به دادستانی استان احضار و در این خصوص پرونده قضایی 
تشکیل شد و رسیدگی سریع به پرونده در دستور کار قرار گرفت.بدیهی است با مدیران و افراد خاطی 

برخورد قضایی قاطع صورت خواهد گرفت.
تشکیل پرونده قضایی برای حادثه آتش سوزی کارخانه مصنوعات پلاستیکی 

همچنین به گزارش روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، در پی وقوع آتش سوزی در 2 
کارخانه تولید کفش در منطقه عالیباف قم، پرونده قضایی در دادسرای عمومی و انقلاب قم تشکیل 
شد. در این آتش سوزی که بخش زیادی از مواد اولیه، محصولات، دستگاه ها، ساختمان و تاسیسات 
کارخانه دچار حریق گسترده شده اند، نیروهای سازمان آتش نشانی، اورژانس، نیروی انتظامی و اداره 
برق برای عملیات اطفاء حریق، کنترل وضعیت منطقه و بررسی علت حادثه در محل حضور داشتند.

دادستانی استان با تشکیل پرونده قضایی برای این حادثه و صدور دستورات قضایی، پیگیر کشف علت 
اصلی آتش سوزی و برخورد با عوامل و خاطیان احتمالی است. این حادثه یکشنبه شب دوم خردادماه 

جاری در کارخانه مصنوعات پلاستیکی واقع در کوچه شماره 15 بلوار خلیج فارس قم رخ داد.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشفمحموله12میلیاردیقاچاق
فرمانده انتظامی استان قم از کشف محموله 12 میلیارد ریالی قاچاق در پی توقیف 5 دستگاه خودرو 

قاچاق بر در محور مواصلاتی "قم-تهران" خبر داد. 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در اجراي طرح برخورد با خودروهاي حامل قاچاق، 
مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی شهرستان قم، 5 دستگاه خودرو "قاچاق بر" را که از مبدأ جنوب 

کشور به مقصد تهران در حرکت بودند، طی عملیاتی در محور مواصلاتی "قم-تهران" توقیف کردند.  
وی افزود: در این رابطه 3 دستگاه پژو۴05، یک دستگاه پراید و یک دستگاه ال 90 وانت توقیف و در 
بازرسی از خودروها 11 هزار و 7۶0 عدد انواع باطري، 37 طاقه پارچه،12 دستگاه سویچ مخابراتي، 
9 دستگاه پایه آهن ربا، 10 دستگاه آنتن نگه دارنده ال اي دي، 1۶ دستگاه پمپ بادي برقي،9 عدد 
کارتن لامپ ال اي دي و ظروف آشپزخانه فاقد مجوز و قاچاق کشف و راننده خودروها دستگیر شدند.
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: کارشناسان مربوطه ارزش کالاهای کشف شده قاچاق را در 
مجموع 12 میلیارد ریال اعلام کردند که در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

جریمه2,4میلیاردیقاچاقچیانبادامهندی
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم ازجریمه 2,۴ میلیاردی قاچاقچیان بادام هندی خبرداد.

مهدی ریاضی اظهارداشت : مامورین کاشف در حین کنترل خودروهای عبوری در محور کمربندی 
امام علی )ع( به 2 دستگاه خودروی سواری پژو مظنون و در بازرسی از آنها جمعاً مقدار 800 کیلوگرم 
به ارزش 1,39۶,535,0۴0 ریال به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به 
اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید.  مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: با 
تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار 
متهمان، استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات، به دلیل عجز متهمان از ارائه مدارک مثبته، پس از 
رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهمان را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به 
نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعاً به پرداخت مبلغ 2,۴30,000,000 
ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. وی همچنین خاطر نشان کرد: بر اساس قانون کلیه 

محمولهِ مکشوفه توسط مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان گردید.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

مطالعاتطرحجامعترافیکشهرقم
تصویبنهاییمیشود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از تصویب نهایی مطالعات طرح 
جامع ترافیک شهر قم در سال 1۴00 خبر داد.

عباس ذاکریان  با اشاره به اهمیت مطالعات طرح جامع ترافیک شهر قم 
در تصمیمات ترافیکی شهر اظهار داشت: این مطالعات در سال 97 باهدف 

بازنگری در مطالعات طرح جامع ترافیک پس از 15 سال کلید خورد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از تصویب نهایی سه فصل ابتدای 
مطالعات طرح جامع ترافیک در سال گذشته خبر داد و افزود: امسال سه 
فصل مهم این طرح که راهکارهای ترافیکی و رفع نقاط حادثه خیز نیز در 
آن آمده به تصویب نهایی رسیده و نقش راه 15 سال آینده شهر را مشخص 
می کند. ذاکریان، نهایی شدن سه فصل پایانی مطالعات طرح جامع ترافیکی 
شهرداری  در  امسال  جامع  طرح  مطالعات  گفت:  و  قرارداد  موردتوجه  را 
نهایی شده و باید مصوبات آن از کمیته فنی شورای عالی ترافیک کشور نیز 
گرفته شود. وی ادامه داد: ابتدا باید در شورای ترافیک استان این مطالعات 
تصویب شده و سپس به کمیته فنی شورای عالی ترافیک کشور ارجاع داده  
شود و این کمیته نیز طرح را برای رسیدن به مرحله عملیاتی تصویب نهایی 
کند. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم مهم ترین نکته در مطالعات 
تصمیمات  در  محور  خودرو  به  انسان محوری  نگاه  تغییر  را  جامع  طرح 
ترافیکی شهر دانست و تصریح کرد: اصلاح آیین نامه و ضوابط نیازمند تغییر 
نگرش مدیران و مردم داشته که خوشبختانه امروز شاهد این تغییر نگرش در 
شهرداری قم هستیم. ذاکریان تأکید کرد: پس از گذشت دو دهه از ضوابط و 
آیین نامه ها، طرح جامع با رویکردی انسان محوری بازنگری شده و می توانیم 
در آینده ای نزدیک شاهد تغییراتی در تصمیمات کلان در حوزه حمل ونقل و 

ترافیک در شهر قم باشیم.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

قطعهمکاریباافرادخاطی
برخوردکنندهبادورهگردضایعات

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از قطع همکاری با افراد 
خاطی برخوردکننده با دوره گرد ضایعات خبر داد.

سید عبدالله میر ابراهیمی ، یکی از وظایف شهرداری و سازمان مدیریت 
پسماند جمع آوری روزانه 700 تن زباله از سطح شهر دانست و اظهار داشت: 
در کنار جمع آوری زباله، آموزش و اطلاع رسانی در خصوص کاهش تولید زباله 
و تفکیک از مبدأ و جمع آوری زباله خشک نیز به عنوان بخش دیگری از وظایف 

این سازمان تعریف شده است.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از ساماندهی پیمانکاران 
جمع آوری زباله تفکیک شده از مبدأ خبر داد و افزود: این پیمانکاران علاوه 
بر موضوع آموزش، وظیفه جمع آوری زباله تفکیک شده و خشک از مبدأ را 
نیز در مناطق بر عهده دارند. میرابراهیمی یکی از چالش های حوزه پسماند را 
حضور دوره گردها برای جمع آوری پسماند از سطح شهر دانست و تصریح کرد: 
این افراد نظم و نظافت شهر و همچنین مدیریت پسماند شهر را دچار چالش 
کرده اند. وی جلوگیری از فعالیت دوره گردها را موردتوجه قرارداد و ابراز کرد: 
برای جمع آوری افراد دوره گرد اکیپ های اختصاصی تعریف شده تا به این افراد 
اخطارهای لازم را داده و در صورت تکرار تخلف توقیف شده و به سازمان ارجاع 
داده می شوند. میرابراهیمی از امکان همکاری این افراد با سازمان مدیریت 
پسماند خبر داد و تأکید کرد: در صورت امکان این افراد می توانند با سازمان 
مدیریت پسماند و به صورت ضابطه مند همکاری کنند که در حال حاضر بیش 
از 300 نفر از این افراد با سازمان همکاری می کنند. وی با اشاره به انتشار 
فیلمی از برخورد عوامل پسماند در فضای مجازی یادآور شد: عوامل خاطی 
اخراج و تذکر به شرکت پیمانکار داده شده است. سرپرست سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری قم مشکلات اقتصادی در جامعه را عامل افزایش این افراد 
در سطح شهر دانست و یادآور شد: در کنار رعایت قوانین و رأفت اسلامی از 
فعالیت این افراد برای حفظ بهداشت و نظم شهر جلوگیری می شود. وی ادامه 
داد: برای حفظ کرامت انسانی آموزش های لازم به مأموران جمع آوری پسماند 

داده شده و امیدواریم دیگر شاهد چنین اتفاقاتی در شهر نباشیم.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم  خبرداد:

افتتاحموزهشهیدانزینالدینو
شهدایلشکر1۷علیبنابیطالب)ع(

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از افتتاح موزه شهیدان 
زین الدین و شهدای لشکر 17 علی بن ابیطالب)ع( از پروژه خانه موزه شهیدان 

زین الدین در ادامه طرح"قم در مسیر تحول" خبر داد.
مهدی کلانترزاده با اشاره به اجرای دومین هفته طرح ” قم در مسیر تحول” 
اظهار داشت: این طرح به منظور افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی 

طرح های شهری، هر چهارشنبه و به مدت 12 هفته برگزار می شود.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با بیان اینکه در دومین 
هفته این طرح در چهارشنبه 5 خردادماه، موزه شهیدان زین الدین و شهدای 
لشکر 17 علی بن ابیطالب)ع( از پروژه خانه موزه شهیدان زین الدین مورد 
بهره برداری قرار می گیرد افزود: این پروژه همزمان با ایام سالروز فتح خرمشهر، 
روز ایثار و مقاومت دزفول به بهره برداری می رسد. کلانترزاده خاطرنشان کرد: 
این برنامه با حضور همرزمان شهیدان زین الدین، فرماندهان سپاه امام علی 
بن ابیطالب)ع(، یادگاران هشت سال دفاع مقدس، جمعی از مدیران لشکری، 

استانی و شهری و خانواده معزز شهیدان زین الدین برگزار می شود.
وی با تأکید بر اینکه این پروژه با اعتباری بالغ بر ۶0 میلیارد ریال در خیابان 
شهدا اجرایی شده است، یادآور شد: این خانه موزه مکانی برای ایجاد مرکز 

فرهنگی ملی و بین المللی در مرکز شهر در نظر گرفته شده است.
گفتنی است این برنامه به صورت زنده در شبکه های اجتماعی و صفحه 

رسمی شهرداری قم در فضای مجازی از ساعت 17 پخش خواهد شد.
 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم خبرداد:

اجرایپروژههایآرامسازیاطراف
حرممطهر

آرام سازی  پروژه های  به اجرای  با اشاره  مدیر منطقه هفت شهرداری قم 
اطراف حرم مطهر گفت: اجرای این پروژه ها یک فضای مناسب و دل انگیزی 

را برای زائران و شهروندان به وجود آورده است.
با اشاره به اهمیت اجرای طرح های مختلف در هسته  مجید متین فر ، 
مرکزی شهر و به ویژه اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( اظهار داشت: 
برای حفظ فضای قدسی حرم مطهر طرح های مختلفی در هسته مرکزی در 

سال های گذشته انجام شده است.
مدیر منطقه هفت شهرداری قم با بیان اینکه پیش ازاین شاهد عبور خودروها 
و آلودگی های صوتی اطراف حرم بودیم که با یک سری پروژه ها، این مشکلات 
از بین رفته است، ابراز کرد: اجرای این پروژه ها یک فضای مناسب و دل انگیزی 

را برای زائران و شهروندان به وجود آورده است.
متین فر با اشاره به اجرای پروژه های آرام سازی اطراف حرم مطهر تصریح 
کرد: ازجمله این طرح ها، پیاده راه سازی خیابان ارم بود که در سال 97 این 
پروژه به اتمام رسیده و یکی از فضاهای دیدنی و زیبا از سه راه بازار تا حرم مطهر 

با توجه به درختانی که کاشته شده به وجود آمده است.
وی خاطرنشان کرد: همچنین اجرای پروژه پیاده راه  سازی خیابان انقلاب 
حدفاصل بلوار عمار یاسر تا خیابان ارم یکی دیگر از این طرح ها بود که سال 
گذشته توسط وزیر کشور به بهره برداری رسید و در ادامه نیز پیاده راه سازی 

خیابان ارم تا شهدا اجرا می شود.

 مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: تمام خدمات این سازمان تا پایان آبان 
ماه امسال به صورت تمام الکترونیکی ارائه می شود و مجاز به دریافت سندهای 

غیرالکترونیکی نیستیم. 
محمدرضا فخاریان قمی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران، افزود: با این اقدام 
به موسسه های تشخیصی  ارائه دفترچه درمانی  به  نیازی  بیمه شده ها دیگر 
درمانی و بیمارستان ها نخواهند داشت و تنها با ارائه شماره ملی خود مورد ویزیت 

و دریافت خدمات قرار خواهند گرفت.
وی اضافه کرد: تمام مراکز طرف قرارداد با بیمه سلامت می توانند با ورود به 

سامانه مربوطه اقدام به درخواست عقد قرارداد نمایند.
وی با اشاره به ارائه تسهیلات لازم برای آموزش و ارائه خدمت به مراکز طرف 
قرارداد، ادامه داد: در حال حاضر 90 درصد مطب های بخش خصوصی طرف 
قرارداد، صد درصد داروخانه ها، آزمایشگاه ها و مراکز تصویربرداری استان قم به 

سامانه نسخه نویسی الکترونیک بیمه سلامت وصل شده اند.
به گفته فخاریان قمی، صد درصد داروخانه ها، آزمایشگاه و مراکز تصویربرداری 
بیمارستان های فعال، 57 درصد  درمانگاه های طرف قرارداد و 55.5 درصد 
آزمایشگاه های بیمارستانی و ۴5 درصد مراکز تصویربرداری بیمارستان های قم 

به این سامانه متصل هستند.

وی خاطرنشان کرد: بیمه شده های بیمه سلامت می توانند با شماره گیری 
#1۶۶۶*  از استحقاق سنجی دفترچه های بیمه خود مطلع شوند. 

وی با اشاره به کاهش تدریجی کاربرد دفترچه بیمه، گفت: این اقدام به تدریج 
ابتدای  از  منظور،  به همین  کاغذی خواهد شد؛  فرآیندهای  منجربه حذف 
اردیبهشت ماه سال جاری صدور دفترچه بیمه سلامت همگانی متوقف شد و 
صاحبان این دفترچه ها می توانند با صفحه اول دفترچه و یا کارت ملی به مراکز 
دولتی مراجعه کنند. مدیرکل بیمه سلامت قم افزود: اگر تاریخ اعتبار دفترچه 
تمام شده باشد، بیمه شده می تواند به دفاتر پیشخوان مراجعه کند؛ کارتی برای 

وی صادر می شود تا خدمات بیمه دریافت نمایند.
نشانی  به  سلامت  بیمه  شهروندی  خدمات  ارائه  سامانه  کرد:  بیان  وی 
Eservices.ihio.gov.ir/esc خدمات از جمله احراز هویت بیمه شده بر اساس 
کد ملی و موبایل، امکان ارائه اطلاعات هویتی، امکان تغییر عکس و تمدید اعتبار 

بیمه برای بیمه شده های صندوق همگانی و روستاییان ارائه می کند.
وی افزود: همچنین در این سامانه امکان مشاهده کلیه نسخ شامل نام پزشک 
ارائه شده وجود  و خدمات  تجویزی  ریز نسخ شامل خدمات  ره گیری،  و کد 
دارد و این سامانه در راستای کاهش تردد و ارائه خدمات جدید و تحقق دولت 
الکترونیک راه اندازی شده است. فخاریان قمی اضافه کرد: عضویت در صندوق 
بیمه سلامت همگانی تا پایان شهریورماه امسال به صورت رایگان و بدون آزمون 
وسع صورت می گیرد و افراد فاقد بیمه می توانند برای دریافت دفترچه به دفاتر 
پیشخوان دولت مراجعه کنند. تعداد بیمه شده های بیمه سلامت در استان قم،  
307 هزار و 201 نفر در قالب پنج صندوق می باشد؛ از این تعداد، 8۴ هزار و 
130 نفر عضو صندوق بیمه سلامت همگانی هستند که دفترچه رایگان دریافت 
می کنند. 1۶ هزار و 519 نفر نیز عضو صندوق بیمه ایرانیان،  5۴ هزار و 223 
نفر عضو صندوق بیمه روستاییان، 91 هزار و ۶۶0 نفر عضو صندوق سایر اقشار 
و ۶0 هزار و ۶۶9 نفر عضو صندوق کارکنان دولت هستند. 12 دفتر پیشخوان 
در استان قم با بیمه سلامت طرف قرارداد هستند که همشهریان برای دریافت 

خدمات صدور و تعویض دفترچه می توانند به این دفاتر مراجعه کنند.

مدیرکل بیمه سلامت استان قم :

تمام خدمات بیمه سلامت تا پایان آبان الکترونیکی می شود

 سرپرست اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم 
گفت: امکان واگذاری مکان ها و بناهای تاریخی برای توسعه گردشگری استان 

به سرمایه گذاران بخش خصوصی وجود دارد. 
علیرضا ارجمندی در جلسه ای اظهار کرد: اگر بناهای تاریخی را به بخش 
خصوصی واگذار کنیم علاوه بر حفظ و مرمت آثار، کاربری متناسب با نیاز امروز 
برای آن اثر تاریخی تعریف می شود. وی با بیان این که برای واگذاری آثار تاریخی 
به بخش خصوصی باید سند مالکیت به نام دولت داشته باشیم، تصریح کرد: 
اکنون در حال دریافت سند برای برخی بناهای تاریخی استان هستیم تا شرایط 
واگذاری را ایجاد کنیم. وی اضافه کرد: مرمت آثار تاریخی بار سنگینی بر دوش 

دولت قرار می دهد که هر چند سال یکبار این مرمت نیاز است و تکرار می شود.
اتمام آسفالت راه منطقه نمونه گردشگری دشت  بهشت 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم همچنین 

گفت: آسفالت راه منطقه نمونه گردشگری دشت  بهشت قم از محل اعتبارات 
ملی به پایان رسید. ارجمندی اظهار کرد: آسفالت راه دسترسی منطقه نمونه 
گردشگری دشت بهشت حدود 8 کیلومتر است که با مبلغ حدود ۶0 میلیارد 
ریال از محل اعتبارات ملی انجام شده است. وی گفت: جمکران، خلجستان، 
دیرگچین، دستجرد، طرلاب، کریمه، دره قاهان، پلنگ دره، روستای کرمجگان، 
کهک، حوض سلطان و طایقان، 12 منطقه نمونه گردشگری استان قم هستند 
که به تصویب هیات وزیران رسیده است. وی ادامه داد: از 12 منطقه نمونه 
گردشگری استان، منطقه نمونه دهکده صبا در شهر دستجرد افتتاح شده است 
و منطقه نمونه گردشگری دشت بهشت در روستای نایه از توابع بخش خلجستان 
نیز به زودی به بهره برداری خواهد رسید. ارجمندی افزود: بسیاری از مشکلات 
منطقه نمونه گردشگری استان در دست پیگیری است که درصدد هستیم موانع 

و مشکلات حقوقی و قانونی آنها  به زودی برطرف شود.

سرپرست اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم :

امکانواگذاریبناهایتاریخیبهبخشخصوصیوجوددارد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با 
اشاره به معضل قطعی برق و مشکل های پیش آمده 
برای واحدی صنعتی تولیدی گفت: موضوع سهمیه 
برق اختصاص یافته به شهرک های صنعتی قم، توسط 

استانداری درحال پیگیری است. 
بازدید  درحاشیه  شنبه  سه  روز  غضنفری  مهرداد 
در  قم  شکوهیه  شهرک  در  صنعتی  واحد  چند  از 
گفت و گو با خبرنگاران در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اقدام های صورت گرفته برای رفع معضل قطعی برق 
در واحدهای صنعتی افزود: مسئولیت قطعی برق با 

شرکت توزیع نیروی برق استان نیست.
شرکت  یک  استان  برق  شرکت  داشت:  بیان  وی 
توزیعی است و تامین برق توسط شرکت های تولیدی 
صورت می گیرد، از این رو یک سهمیه و حجمی از برق 
را برای استان ها تعیین کردند و استاندار قم نیز در حال 

دنبال نمودن و پیگیری این موضوع می باشد.
باید  موضوع  این  برای  گفت:  قم  استاندار  معاون 
شاخص و معیاری اقناعی در کل کشور باشد که نحوه 
تقسیم بندی برق با توجه به کمبود آن مشخص شود.

وی تصریح کرد: شرکت برق قم نیز باید با برنامه 
ریزی، سهمیه اختصاص یافته به این استان را چه در 
سطح جامعه و چه در سطح واحدهای تولیدی صنعتی 
در اختیار مشترکان و مصرف کنندگان قرار دهد و با 
توجه به خسارت بار بودن قطعی برق، هر گونه اقدام 
در این زمینه با اطلاع قبلی صورت بگیرد که از تبعات 

آن جلوگیری به عمل آید.
با  که  جلسه ای  در  گفت:  قم  استاندار  معاون 
واحدهای تولیدی استان داشتیم برخی پیشنهادها 
برق  قطعی  برای  صنعتی  شهرک های  اینکه  مانند 
ساعت  یک  در  منطقه  هر  و  شوند  بندی  منطقه 
را  آن  که  شد  مطرح  شود،  قطع  آن  برق  مشخصی 

دنبال می کنیم.
غضنفری تاکید کرد: استانداری قم بحث کلی را از 
طریق کشوری دنبال می کند و شرکت برق نیز موظف 
شده با اطلاع رسانی قبلی و توافق با سازمان صمت و 
با برنامه ای که مشکل کمتری داشته باشیم، قطعی 

برق را اعمال کند.
معاون استاندار قم در پاسخ به سوالی در خصوص 

برنامه دولت برای جبران ضرر و زیان هایی که بواسطه 
می شود  وارد  تولیدی  واحدهای  به  برق  قطعی 
خاطرنشان کرد: هر گونه قطعی برق که بدون اطلاع 
قبلی باشد، قطعا برنامه ای برای آن تنظیم خواهد 
شد. وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
شنبه های  سه  مستمر  برنامه های  راستای  در  امروز 
اقتصادی از سه واحد تولیدی در حوزه صنعت بازدید 
واحد  و دمپایی،  تولید چکمه  واحد  داشتیم گفت: 
تولید محصول های بهداشتی و دارویی و همچنین 
که  بودند  واحدها  این  جمله  از  نبات  تولید  واحد 
خوشبختانه واحدهای پویایی هستند که جمع قابل 

توجهی در آنها مشغول به کار می باشند.
وی افزود: این واحدها برغم سختی های موجود نه 
تنها نیاز کشور را تامین می کنند بلکه در حوزه صادرات 
نیز فعالیت دارند و عمده مشکل هایی که اعلام کردند 
مسائل  همچنین  و  بانکی  تسهیلات  به  مربوط  نیز 
کارگری و بیمه ای بود که از طریق شورای هماهنگی 
بانک ها و اداره کل تعاون، کار و امور اجتماعی پیگیری 

می شود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

خساراتناشیازقطعبدوناطلاعبرقجبرانمیشود

وزارت  سلامت  مرجع  آزمایشگاه  مدیرکل 
بهداشت گفت: برخی کارکنان آزمایشگاه ها 
که  می فروختند  کرونا  منفی  تست  جواب 
مسئول فنی یک آزمایشگاه بعد از پی بردن 
کارمند  و  داد  گزارش  را  مورد  تخلف،  این  به 

متخلف را اخراج کرد.

 معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان 
برای  بازرسی  مورد   ۴30 و  یکهزار  اردیبهشت ماه، 
جلوگیری از تخلف عرضه، نگهداری و فروش کالای 

قاچاق در سطح بازار استان انجام شده است. 
احمد رضا سمیعی نسب اظهارداشت: در جریان 
این بازرسی ها، هفت مورد منجر به تشکیل پرونده 
تخلف به ارزش 2 میلیارد و 33 میلیون ریال شد که 
برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی استان معرفی 

گردید.

به مدت مشابه  نسبت  بازرسی  ها  آمار  افزود:  وی 
سال قبل ، حدود 3.39 درصد و تعداد پرونده  ها 133 
درصد افزایش یافته است و از حیث ارزش ریالی نیز، 

۶93 درصد رشد داشته  ایم .
قاچاق کشف  کالاهای  مهمترین  به  اشاره  با  وی 
شده در سطح استان در جریان بازرسی های انجام 
شده، ادامه داد: در همین رابطه یکهزار و 850 قلم 
انواع مواد غذایی،  2هزار لیتر بنزین، 330 قلم لوازم 
آرایشی و بهداشتی و پارچه ۶ طاقه کشف و ضبط 
شد. سمیعی نسب گفت: همچنین بازرسان سازمان 

صنعت،  معدن و تجارت قم، در این رابطه تعداد 359 
مورد تذکر و اخطار کتبی به واحدهای خرده فروش 
داده و پنج صورتجلسه قاچاق ماده 21 )پرونده زیر 
10 میلیون ریال( تنظیم کردند. وی با اشاره به این 
با  نیز  مشترک  گشت  سازمان 7۴  این  بازرسان  که 
افزود:  کردند،  برگزار  استان  نظارتی  دستگاه  های 
بیشتر گشت های مشترک با دستگاه  هایی از قبیل 
اداره کل تعزیرات حکومتی، سازمان جهاد کشاورزی 
و معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم بوده 

است.

معاون سازمان صمت استان قم اعلام کرد:

انجامهزارو4۳۰موردبازرسیبرایمقابلهباقاچاق


